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• Prošlo je godinu dana od “prve 
korone“ u Hrvatskoj 

U četvrtak, 25. veljače, napunila se godina dana od prvog 
zabilježenog slučaja zaraze koronavirusom u Hrvatskoj. 
Od tada do danas u Hrvatskoj je od Covida-19 oboljelo oko 
240.000 osoba. Bila je to godina puna promjena – navika, 
ponašanja, stila življenja. I danas, dok se očekuju nove doze 
cjepiva, a mjere sporo popuštaju, svi se pitaju – kada će kraj 
pandemiji koja je „zaustavila“ svijet na cijelu jednu godinu? 
Odgovor ćemo možda znati do kraja godine, s većim brojem 
cijepljenih, ali i onih koji su Covid-19 preboljeli i koji su 
stekli svojevrsni imunitet dok ne dođu na red za cijepljenje. 
Činjenica je – nakon koronavirusa čak i ono isto neće biti 
takvo još dugo vremena.                                                         V. L. 

• ZA CIJEPLJENJE PROTIV COVID-19 BOLESTI 

Otvoren broj telefona i pokre-
nuta internetska stranica na kojoj 
se možete prijaviti 

Od ponedjeljka, 1. ožujka, svi hrvatski državljani i osobe s 
prebivalištem i boravištem u Hrvatskoj mogu se prijaviti 
za cijepljenje preko internetske stranice cijepise.zdravlje.
hr ili telefonom na 0800 0011. Prijave će biti zaprimljene i 
zabilježene u središnjem evidencijskom sustavu. Kao i do 
sada građanima s kroničnim bolestima preporučuje se da se 
najprije prijave kod svojih liječnika obiteljske medicine, koji 
će potvrditi njihovo zdravstveno stanje i odrediti prioritetno 
mjesto na listi cijepljenja. Nepokretne ili teže pokretne 
osobe također se prijavljuju za cijepljenje svom liječniku 
obiteljske medicine koji će organizirati cijepljenje prilikom 
kućnog posjeta ili pomoću mobilnih timova, dok će za osobe 
smještene kod pružatelja usluge smještaja ili u specijalnim 
bolnicama cijepljenje biti organizirano u tim ustanovama 
kao i do sada. Nakon zaprimanja prijave, građani će 
obavijest o mjestu i terminu cijepljenja primiti bilo na svoje 
e-adrese, sms porukom ili telefonski, ovisno o svom odabiru 
prilikom prijave. Osobe od 65 godina i više imaju prednost 
pred osobama mlađe životne dobi. Cijepljenje se provodi 
u ordinacijama obiteljske medicine, osobito za kronične 
bolesnike, u Županijskim zavodima za javno zdravstvo i na 
punktovima za masovno cijepljenje. Ovisno o dostupnim 
količinama cjepiva sustav će se nadograđivati i prilagođavati 
potrebama građana i zdravstvenih djelatnika.

V. L., foto: ilustracija, izvor: Freepik

• POVRAT POREZA ZA PROŠLU GODINU  

Isplata počinje u svibnju
Isplata povrata 
poreza za prošlu 
godinu počet će u 
svibnju, najavljeno 
je iz Vlade. Povrat 
poreza iznosit će 
više od dvije mili-
jarde kuna. Ove 
godine većina ob-
veznika nije morala sama podnositi poreznu prijavu, već 
je za njih to odradila Porezna uprava. Porezna olakšica 
posebno će dobro doći mladima koji će je primiti na 
godišnjoj razini.  Podsjećamo, svi mladi do 25 godina 
imaju stopostotno umanjenje porezne obveze za 2020. 
godinu, a svi oni između 26 i 30 godina imaju pedeset-
postotno umanjenje. 

V. L. 

INFO KUTAK

ko je suditi po gotovoj doku-
mentaciji i odrađenim prijavama 
na natječaje koji su otvoreni, 
Virovitica je spremna za velika 
ulaganja u novom programskom 

razdoblju, od 2021. – 2027. godine.
Prođu li svi pripremljeni projekti na 
natječajima u Hrvatskoj i na fondovima 
EU, posebice kroz Mehanizam za otpor-
nost i oporavak, Virovitica bi tijekom 
sljedećih šest godina trebala dobiti dvije 
nove škole, turisti svoje mjesto na oazi 
na Virovitičkim jezerima i uz Ođenicu, a 
postoji mogućnost i da se opet kupamo u 
bazenima, grijanim preko geotermalnim 
izvora, na Vegeški. 

STRATEŠKA ULAGANJA 
Zaključak je to prošlotjednog sastanka 
koji je gradonačelnik Ivica Kirin održao s 
ravnateljicama razvojnih agencija VIDRA 
Eminom Kovač i VTA Tihanom Harmund. 
Sastanku na kojemu se razgovaralo o pro-
jektima planiranim u novom program-
skom razdoblju nazočili su i pročelnica 
Ureda gradonačelnika Đurđa Aragović, 
pročelnik gradskog Upravnog odjela za 
financije i gospodarstvo Antonio Dražić te 
zamjenica ravnateljice Razvojne agencije 
VIDRA Željka Vuković.
Gradonačelnik Ivica Kirin rekao je kako 
je ukupna vrijednost planiranih projekata 
oko 3,5 milijardi kuna. Dio njih, točnije 
pet, ići će iz Mehanizma za otpornost i 
oporavak, koji je kao regionalni koor-
dinator već prijavila Razvojna agencija 
VIDRA.  
– Prijavljena je III. osnovna školu koja bi 
se trebala graditi na prostoru bivše vojarne 
i vrijedna je više od 80 milijuna kuna, 
nova Glazbena škola vrijedna 23 milijuna 
kuna, zatim novi Autobusni kolodvor s 
pristupnim cestama koji je vrijedan oko 
25 milijuna kuna, Virovitička jezera i ono 
najvažnije, sportsko-rekreacijski centar, 
odnosno izgradnja gradskih bazena. Vri-
jednost projekta je 39 milijuna kuna i već 
imamo spremnu građevinsku dozvolu - 
rekao je gradonačelnik Kirin. 
Dodao je kako je na Mehanizam za ot-
pornost i oporavak prijavljena i nova 
područna škola u Čemernici, koja je pr-
votno trebala biti financirana iz vlastitih 
sredstava, odnosno gradskog proračuna. 
Ako se za projekte dobije „zeleno svjetlo“, 
do početka sljedeće godine moraju biti i 
ugovoreni, a nakon toga kreću konkretni 
radovi. 
U nastavku sastanka razgovaralo se o 
strateškim projektima koji nisu važni 
samo za Viroviticu i Virovitičko-podravsku 
županiju, već i za cijelu regiju, a koji su u 
planu za prijavu u ovom programskom 
razdoblju. Jedan od njih je svakako brza 
cesta D12, odnosno cesta koja „život 
znači“ za ovaj kraj te nastavak izgradnje 
Podravske magistrale.

• Među njima su brza cesta, nove škole, Virovitička jezera, rijeka Ođenica, 
Autobusni kolodvor, bazeni, sortirnica za otpad, gradske ceste i dr.    

ŠTO VIROVITICI DONOSI NOVO PROGRAMSKO RAZDOBLJE, DO 2027. GODINE?  

Uz europske projekte vežu se 
investicije vrijedne 3,5 milijardi kuna  
A

Gradonačelnik Ivica Kirin

NAKON TRI 
MJESECA 

Virovitički 
ugostitelji 
otvorili 
terase

U ponedjeljak, 1. ožujka, na snagu je stupilo novo 
popuštanje mjera u kojem su otvorene terase kafića 
i restorana te se dopušteni treninzi u zatvorenom 
prostoru, uz pridržavanje epidemioloških mjera. Ove 
nove mjere trajat će do 15. ožujka. Stolovi na terasama 
pritom moraju biti udaljeni tri metra kako bi se osigu-
rao razmak među gostima za različitim stolovima od 
minimalno metar i pol. Iako je prvotno glazba u ugos-
titeljskim objektima bila zabranjena, udruge glazbenika 
i ugostitelja postigle su dogovor sa Stožerom pa je ona 
dozvoljena, uz uvjet da ne bude preglasna. 
Prvog dana gostiju je bilo manje nego inače, 
djelomično i zbog hladnijeg vremena. No, ugostitelji 
su zadovoljni i procjenjuju kako će se za desetak dana 
ljudi opet naviknuti da mogu na omiljeno piće u svoj 
kafić.  I vlasnici ugostiteljskih objekata, ali i gosti ipak 
se najviše raduju povratku u normalne životne uvjete. 

T. S. 

Gradonačelnik Kirin naglasio je važnost 
projekta uređenja sliva Ođenice, odnosno 
uređenja Virovitičkih jezera. U suradnji s 
Hrvatskim vodama ići će u dvije faze.
- U okviru prve faze projekta u planu je 
uređenje Virovitičkih jezera, akumulacije 
Franjevina, zatim uređenje akumulacije 
na 1., 2., 10. i 11. ribnjaku, te uređenje 
same Ođenice s tri ustave i izgradnja jezera 
Bajer. Za drugu fazu – Ođenica II radi se 
studija, a tim projektom spojili bismo Vi-
roviticu s rijekom Dravom i kompletno 
uredili pojas uz Ođenicu sa svim pratećim 
sadržajima - istaknuo je Kirin.

GEOTERMALNI POTENCIJAL 
Govorilo se i o megazoni Zapad II koja je 
sada s oko 390 ha najveća poslovna zona 
u Hrvatskoj, a u narednom razdoblju 
u planu je osigurati prometnu i komu-
nalnu infrastrukturu kako bi se inves-
titorima omogućilo investiranje u njoj. 
Planirana vrijednost investicija u komu-
nalnu infrastrukturu u mega zonu i  njeno 
proširenje je više od 100 milijuna kuna. 
Od strateških projekata na području gra-
da Virovitice gradonačelnik je još izdvojio 
Turističku zonu Bilogora, gdje su također 
predviđeni turistički sadržaji zbog geoter-
malnog potencijala (prostor bivšeg vojnog 
skladišta Šištat) i Športsko-rekreacijski 
centar Vegeška, gdje su u planu bazeni koji 
već imaju građevinsku dozvolu, izgradnja 
i uređenje multifunkcionalne dvorane, at-

letskog stadiona, kuglane i drugih sadržaja 
koji gradu nedostaju. Predviđena je i 
izgradnja hotela, čime će taj kompleks ob-
jediniti turističke i rekreativne sadržaje. 
Također, najavljeno je i ulaganje u razvoj 
cikloturizma na području grada. 
Geotermalni izvori zasad predstavl-
jaju ogroman potencijal za budućnost, 
naglašeno je na sastanku. Virovitica je 
spremna i za natječaj za geotermalne 
bušotine.
- Za sada su predviđene tri bušotine na 
području grada. Jedna na području bivše 
vojarne, druga u megazoni Zapad II i treća 
u zoni Bilogora. Time bismo omogućili gri-
janje pomoću resursa kojim raspolažemo, 
a taj resurs je važan kako za poslovne zone, 
tako i za staklenike i plastenike. Vrijednost 
svih projekata koje planiramo u ovom 
programskom razdoblju je oko 3,5 mili-
jardi kuna i ono što je najvažnije, svi oni 
su prostorno-planski određeni, zemljište 
je većinom gradsko ili državno i neki su 
već u završnoj fazi što se tiče izdavanja 
potrebnih dozvola - rekao je I. Kirin.
Na kraju, osim ovih strateških projekata 
Grad ima u planu riješiti u sljedećih neko-
liko godina svu gradsku infrastrukturu od 
cesta, nogostupa, zelenih površina drvore-
da, dječjih i sportskih igrališta, postaviti 
novu led rasvjetu i projektirati infrastruk-
turu za tzv. pametne gradove. 

Pripremila: Marija Lovrenc 

III. osnovna škola koja 
bi se trebala graditi na 
prostoru bivše vojarne, 

vrijedna je više od 80 
milijuna kuna

Turisti bi svoje mjesto trebali 
dobiti na Virovitičkim jezerima
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LANČANI SUDAR U VUKOVARSKOJ  
Automobilom se zaletio u 
kolonu koja je čekala 
na semaforu
U Vukovarskoj ulici u Virovitici u srijedu, 24. veljače, dogo-
dila se prometna nesreća u kojoj su sudjelovala četiri osobna 
automobila. Do nesreće je došlo u blizini raskrižja, točnije 
kada se vozač osobnog automobila požeških registarskih 
oznaka zaletio u kolonu automobila koja je čekala na sema-
foru. Srećom nije bilo teže ozlijeđenih.                                 

         V. L. 

• U PRETRESU DOMA MUŠKARCA (46)     
Policija pronašla 
automatsku i 
poluautomatsku pušku 

U petak, 26. veljače, policijski službenici Policijske 
postaje Virovitica na temelju naloga Županijskog 
suda u Bjelovaru proveli su pretragu doma i drugih 
prostorija kod 46-godišnjaka sa šireg područja 
Suhopolja zbog postojanja osnove sumnje u posje-
dovanje ilegalnog oružja.
Provedenom pretragom pronađene su dvije puške, 
poluautomatska puška nepoznate marke s op-
tikom, call. 7,62 mm i automatska puška M 72, call. 
7.62 mm, sa šest pripadajućih spremnika i više od 
50 komada streljiva call. 7,62. Protiv 46-godišnjaka 
slijedi podnošenje kaznene prijave ODO u Viro-
vitici.

V. L. 

• AKCIJA SPAŠAVANJA NA PAPUKU   
Planinar pao i teško se 
ozlijedio

U nedjelju, 28. veljače, spašavatelji HGSS-a 
Stanice Orahovica pomogli su teško ozlijeđenom 
planinaru na Papuku. Tri planinara kretala su 
se iz smjera Ivačke glave prema Jankovcu kada 
je jedan od njih pri padu zadobio težu tjelesnu 
ozljedu uslijed koje je povremeno gubio svijest. 
Na teren je odmah izašlo pet spašavatelja HGSS 
Stanice Orahovica, a na putu prema lokaciji 
upućen je i tim Hitne medicinske pomoći iz Ora-
hovice koji se uključuje u akciju.
Planinaru je prilikom dolaska na mjesto nesreće 
pružena adekvatna medicinska pomoć te je u 
vakuum madracu transportiran do vozila HMP-a, 
a na daljnju obradu prevezen je u našičku Opću 
bolnicu.
U transportu unesrećenog sudjelovala su dva pri-
padnika Policijske postaje Orahovica i planinari 
koji su se našli na mjestu nesreće.
Ovim putem Stanica Orahovica svim sudionicima 
zahvaljuje na pomoći i suradnji u ovoj akciji 
spašavanja.

Izvor: HGSS Stanica Orahovica 

CRNA KRONIKA

portska dvorana 
Tehničke škole u Viro-
vitici mjesto je najvećih 
sportskih uspjeha 
novijeg virovitičkog 

sporta. Ovdje su rukometašice 
tadašnjeg TVIN Trgocen-
tra triput igrale finale Kupa 
Hrvatske, finale Prvenstva 
Hrvatske, osvojene su mnogo-
brojne medalje u karateu dok 
je „tatamijem vladala“ Mirna 
Šenjug… Najznačajnije sports-
ko zdanje u Virovitici dobilo je 
modernije i „štedljivije lice“. 
Ukupna vrijednost projekta 
„Energetska obnova zgrade 
dvorane Tehničke škole u 
Virovitici na adresi Zbora 
narodne garde 29, Virovitica 
KK.04.2.1.04.0234“’ je bila 
6.262.270,62 kuna, od čega 
su bespovratna sredstva bila 
3.427.360,56 kuna. Također, 
projekt je sufinanciralo Mini-
starstvo regionalnog raz-
voja i fondova Europske un-
ije u iznosu od 1.728.608,05 
kuna. Virovitičko-podravska 
županija, kao nositelj pro-
jekta, dodala je dodatnih 
1.106.302,01 kuna kako bi priča 
bila konačna. Posrednička ti-
jela na projektu su Ministar-
stvo prostornoga uređenja, 
graditeljstva i državne imov-
ine i Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost.

Obnovljenu sportsku dvoranu 
obišao je u ponedjeljak, 22. 
veljače, virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović uz svog 
zamjenika Marija Klementa, 
pročelnicu za obrazovanje 
i demografiju VPŽ Martinu 
Bunić, ravnatelja Tehničke 
škole Ivana Kućana, pred-
stavnike VIDRA-e, izvođača 
radova i nadzora…

NOVE TRIBINE, 
SVLAČIONICE I 

SANITARNI ČVOROVI 
Energetska obnova je 
obuhvaćala toplinsku izolaciju 
vanjskih zidova, toplinsku izo-
laciju podova prema tlu, top-
linsku izolaciju krova iznad 
grijanog prostora, zamjenu 
vanjske stolarije, zamjenu 
postojećeg sustava rasvjete 
i ugradnju mjerača toplin-
ske energije. Radove je iz-
vela tvrtka Slavić-inženjering 
d.o.o. iz Virovitice, a stručni 
nadzor provela je tvrtka King 
Art Studio d.o.o. iz Virovitice. 
Prije radova energetski razred 
zgrade dvorane je bio C, a da-
nas, završetkom projekta, on 
je svrstan u energetski razred 
B. Sama ušteda na energiji 
bit će 53,68 posto. Osim toga, 
rukometno igralište je „cen-
trirano“ pa sama dvorana za-
dovoljava uvjetima igranja i 

međunarodnih utakmica, što 
do sada nije bio slučaj. Povrat-
ak sportaša u dvoranu očekuje 
se idući mjesec.
- Dvorana koja je 
izgrađena 1987. godine vapila 
je za energetskom obnovom. S 
njom ćemo uštedjeti značajna 
sredstva koja ćemo preusmjer-
iti u neke nove stvari, no 
najviše će se ovom sports-
kom hramu veseliti sportaši. 
Obnovljen je pod, tribine 
su nove, sanitarni čvorovi, 
svlačionice, uvjeti za bavljen-
je sporta ovdje su savršeni. 
Uostalom, ovdje u Virovitici 
su odlični uvjeti za bavljenje 
„dvoranskim sportom“. Uz 
ovu imamo i sportsku dvoranu 
OŠ IBM, kao i onu koja je u 
sklopu Centra za odgoj, obra-
zovanje i rehabilitaciju. Tu 
su i manje dvorane Katoličke 
gimnazije te Gimnazije Petra 
Preradovića. Od prošle godine 
velik dio sportaša trenira, ali i 
odrađuje natjecanja u multi-
funkcionalnoj hali Viroexpa, 
u kojoj se, dok nema sajma, 
nalaze mnogobrojni sportski 
tereni i omiljeno je odredište 
virovitičkih, ali i sportaša koji 
nam dolaze s drugih područja - 
kazao je župan Igor Andrović.
Nagovijestio je i nove projekte 
energetske obnove.
- Energetska obnova sportske 

dvorane Tehničke škole je 
bila dio od pet projekata en-
ergetske obnove školskih ob-
jekata u proteklom razdoblju 
na području naše županije. 
Tako smo obnovili Osnovnu 
školu u Suhopolju sa sports-
kom dvoranom, te osnovne 
škole u Gornjem Bazju, 
Pitomači i Josipovu. U skoroj 
budućnosti energetski ćemo 
obnoviti i škole u Okrugljači i 
Novom Gradcu, a planiramo i 
energetsku obnovu Tehničke 
škole u Virovitici kako bismo 
zaokružili ovu priču - zaključio 
je Andrović.
Ravnatelj Tehničke škole 
Virovitica Ivan Kućan na-
glasio je kako ovu sportsku 
dvoranu osim virovitičkih 
sportaša koriste i učenici triju 
škola: Tehničke, Industrijsko-
obrtničke i Strukovne.
- Ova dvorana je otvorena 
1987. godine, ali tada nisu bili 
završeni ni radovi na stropu, 
ni na sanitarnim čvorovima… 
Više od 1000 učenika koristi 
ovo zdanje kojemu je ener-
getska obnova bila nasušno 
potrebna jer su nam troškovi 
grijanja bili poprilično visoki, 
kako plina, tako i električne 
energije - zaključio je Kućan.

K. T. 

• Energetska obnova sportske dvorane Tehničke škole bila je dio od pet projekata energetske obnove 
školskih objekata u proteklom razdoblju na području naše županije. Tako smo obnovili Osnovnu školu 
u Suhopolju sa sportskom dvoranom te osnovne škole u Gornjem Bazju, Pitomači i Josipovu. U skoroj 
budućnosti energetski ćemo obnoviti i škole u Okrugljači i Novom Gradcu, a planiramo i energetsku 
obnovu Tehničke škole u Virovitici kako bismo zaokružili ovu priču, zaključio je Andrović.

ZAVRŠENA ENERGETSKA OBNOVA 
SPORTSKE DVORANE TEHNIČKE ŠKOLE

Novo lice virovitičkog 
“hrama sporta“ 

S



4. OŽUJKA 2021. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST

 vrijednosti života najbolje zna 
medicinski kadar. U bolnici su 
to i oni koji se skrbe za teško 
oboljele i kritične pacijente te 

sve one koji zbog svog stanja zahtijevaju 
posebnu, intenzivnu medicinsku skrb. 
Da je u svemu tome važno imati i do-
bru i sigurnu opremu, potvrdio je dr. 
Ivan Ganjto, spec. anesteziologije, re-
animatologije i intenzivnog liječenja, 
subspec. intenzivne medicine i voditelj 
Odjela JIL-a (jedinice intenzivnog 
liječenja) Opće bolnice Virovitica, koji o 
novim uređajima koje je virovitička bol-
nica dobila kaže kako će respirator koji 
omogućuje sofisticiranije modalitete 
ventilacije (Oxylog 3000 plus) svakako 
pomoći svima, a posebno Covid-19 
pacijentima koji imaju teški oblik Covid 
pneumonije. 
- Najvažnije je imati dobru i sigurnu 
opremu s kojom ćemo pacijentu moći 
pružiti optimizaciju ventilacije i svega 
što je potrebno, kako na Odjelu, tako i 
tijekom transporta. U slučaju transporta 
pacijenta u Osijek mobilni respirator 
odradit će bez problema svoju ulogu, 

bez obzira na udaljenost. Sam transport 
pacijenata na respiratoru je i inače jako 
adrenalinski i rizičan pothvat. Dosta 
liječnika ne želi raditi taj posao, no mi 
smo se već uhodali.  Imamo educirane 
i kvalitetne ljude u timovima koji mogu 
odraditi i dva transporta istovremeno, 
što nam se znalo događati u najvećem 
jeku pandemije. Kvalitetna oprema daje 
sigurnost liječnicima i medicinskom 
osoblju koji su stalno uz pacijenta, da će 
dobiti najbolju moguću skrb - rekao je 
dr. I. Ganjto. 

NOVI PROSTOR, MODERNA 
OPREMA

Govoreći o Odjelu JIL-a njegov voditelj 
kaže kako je riječ o novom prostoru u 
bolnici u kojemu se s područja naše i 
okolnih županija liječi oko 370 paci-
jenata godišnje. Slikovito dodaje kako 
je, s obzirom na dijagnoze zbog kojih 
pacijenti završavaju ovdje, taj odjel u 
bolnici kao „Katica za sve“. Jer, ovdje 
se liječe pacijenti s različitim dijagno-
zama i stanjima, a nerijetko su i životno 
ugroženi. Između ostalog, ovdje su i oni 
s teškim srčanim bolestima, oni koji bo-
luju od najtežih upala pluća koje zahti-
jevaju mehaničku ventilaciju, toraka-

lnu drenažu, bronhoskopiju, pacijenti 
s najtežim oblicima neuroloških bolesti 
kao što su meningitisi, encefalitisi, epi-
lepsijski statusi, teški moždani udari, 
pacijenti sa zatajenjem bubrega i upala-
ma gušterače… Anesteziolozi ovdje život 
spašavaju i pedijatrijskim pacijentima te 
novorođenčadi s teškim oblicima respi-
ratornog distres sindroma. Na Odjelu 
će završiti i oni koji dožive prometnu 
nesreću, oni nakon teške operacije i oni 
koji boluju od kroničnih bolesti, a koje 
su izmakle kontroli. 

POSEBNA SKRB  
- Mogu vam samo reći da se na ovom 
odjelu rad nerijetko pretvara u borbu za 
goli život pacijenta: pacijenti koje prima-
mo nerijetko su toliko životno ugroženi 
da bi i minimalno odgađanje njihovog 
zbrinjavanja rezultiralo smrtnim isho-
dom. U takvim situacijama anesteziolog 
je iznimno važna figura koja može i čini 
prevagu na jezičcu vage života i sm-
rti. Zbrinjavanje takvih pacijenata može 
početi već na ulazu u bolnicu, kada anest-
eziolog primi poziv da hitno dođe kako bi 
stabilizirao teško unesrećenog pacijenta 
- objašnjava dr. Ganjto, te ističe kako je 
na odjelu danas 9 kreveta, s naznakom 

AKTUALNO4 I

Marija Lovrenc 

• Briga o održavanju centralnih vena, arterijskih kanila, sukcije dišnih puteva, urinarnih katetera, torakalnih 
i abdominalnih drenova predstavlja doista izazov za cijeli tim. Drugim riječima aktivan rad oko pacijenta 
prestaje tek onda kada se pacijent stabilizira, a to može potrajati satima, ponekad i danima, ističe dr. Ganjto, 
koji kaže da ovakva skrb ne bi bila moguća bez adekvatno educiranih sestara i tehničara kojih je u dnevnoj 
smjeni dežurno četiri, a u noćnoj tri ili više ako situacija to zatraži. JIL je tako izvrsna škola, pa onaj tko prođe 
ovaj odjel, znat će, pokazuje iskustvo, kako pristupiti pacijentima na bilo kojem drugom odjelu u bolnici. 

• NAGRADA TRAVELLER 
REVIEW AWARD 2021.     
Hotelu Kurija Janković gosti 
dali prosječnu ocjenu 9.3/10

Na adresu Hotela Kurija Janković stigla je nagrada 
Booking.com Traveller Review Award 2021. dodijeljena 
na temelju visokih ocjena gostiju za uslugu koja im je 
pružena u hotelu. 
- U vrijeme kada je cijela industrija zbog ograničenja 
putovanja doživjela brojna iskušenja, sretni smo i 
ponosni što je ovako vrijedna nagrada stigla na adresu 
našeg malog hotela. Rezultat je to predanog truda i rada 
svakog od naših zaposlenika kako bi usluga u hotelu 
bila što kvalitetnija. Zajedničkim snagama godinu za 
godinom stvarali smo ovu našu priču i prolazili zajedno 
lijepe i teške trenutke. Od ukupno 375 recenzija koje su 
naši gosti ostavili na platformi Booking.com, prosječna 
ocjena Kurije Janković je 9.3/10. Važan je to rezultat 
uzimajući u obzir da je naš rad svakodnevno praćen i 
ocjenjivan od strane naših gostiju. Upravo su nam oni 
motivacija da s dozom optimizma odgovorimo i na sve 
sljedeće izazove koji su pred nama - rekla je Sanja Sudar, 
voditeljica hotela.
Kuriji je čestitke pismom uputio Glenn Fogel, predsjed-
nik i izvršni direktor Booking.com, naglasivši gostolju-
bivost i dosljednost u radu kao bitne kvalitete koje su 
prepoznali gosti. 

V. L., Kurija Janković 

• NAJVEĆA NAGRADA 
U OBRAZOVANJU 
Luka Šabić i Nina Srzić dobili 
Oskara znanja 

Agencija za odgoj i obrazovanje u petak, 26. veljače, 
online je podijelila nagrade Oskar znanja, najveće i 
najznačajnije nagrade u obrazovanju kojom se već 16 
godina nagrađuju najbolji učenici i nastavnici osnovnih, 
srednjih, glazbenih i umjetničkih škola u Republici 
Hrvatskoj. Među 282 učenika i 192 mentora bilo je 
i dvoje učenika s područja Virovitičko-podravske 
županije. 
Riječ je o Luki Šabiću, učeniku opće gimnazije Srednje 
škole Marka Marulića iz Slatine, koji je inače prvak 
Hrvatske iz povijesti i čija je mentorica bila Mir-
jana Drenski, te Nini Srzić, učenici Gimnazije Petra 
Preradovića Virovitica, koja je na državnom natjecanju 
iz područja vizualnih umjetnosti i dizajna osvojila prvo 
mjesto u Hrvatskoj. Nina je „Novog Davida“ naslikala 
tehnikom olovke i akvarela. Mentorica joj je do državne 
razine bila Dubravka Sikora, a na državnoj razini Tomis-
lav Slavić. 
Luki i Nini čestitke je uputio i virovitičko-podravski 
župan Igor Andrović.
- Čestitam vam na izvrsnom uspjehu kojim pronosite i 
ime svojih škola i Virovitičko-podravske županije. Vaš 
uspjeh dokaz je nesebičnog rada i odricanja - poručio je.

K. T., Fotografija: Facebook

INFO KUTAK OPĆA BOLNICA DONACIJOM GRADA VIROVITICE U VRIJEDNOSTI OD OKO 200.000 KUNA DOBILA VRIJEDNE UREĐAJE 

Transportni respirator i High Flow uređaj 
već koriste pacijenti na intenzivnom liječenju

Gradonačelnik Ivica Kirin ističe kako je bolnica od početka pandemije prioritet i Grada i Županije

DR. IVAN GANJTO, VODITELJ ODJELA JIL-a U VIROVITIČKOJ OPĆOJ BOLNICI 

Ovdje je rad nerijetko borba za goli život pacijenta

O
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pća bolnica Virovitica 
dobila je 165.000 kuna 
vrijedan novi trans-
portni respirator (koji 

može služiti i kao fiksni respi-
rator) i oko 35.000 kuna vrije-
dan Oxygen High Flow uređaj. 
Riječ je o hvalevrijednoj donaciji 
Grada Virovitice koji je uređaje 
nedavno kupio bolnici za bolju 
borbu protiv koronavirusa. 
Osim za oboljele od Covida-19, 
uređaji će i nakon pandemije 
ostati dio neophodne opreme na 
virovitičkom JIL-u (Jedinici in-
tenzivnog liječenja).
- Oba uređaja već se koriste i 
zahvaljujem Gradu Virovitici i 
gradonačelniku Ivici Kirinu na 
brzoj reakciji i dobroj volji koju 
su pokazali u ovom slučaju. 
Kao bolnica cijelo vrijeme smo 
nastojali biti korak ispred situ-
acije. Tijekom ljeta ulagali 
smo u prostorne kapacitete, 
prenamjenjujući određene pro-
store za zbrinjavanje COVID -19 
pozitivnih pacijenata, a krajem 

prošle godine, kako se njihov 
broj povećavao, ukazala se i ideja 
za novim respiratorima.
Na tu potrebu odgovorio je Grad 
Virovitica, zahvaljujući čijom 
smo donaciji od 200.000 kuna 
kupili transportni respirator 
marke Draeger s oksimetrom i 
kapnometrom, koji ima šest mo-
dova ventilacije, koji može služiti 
i kao fiksni respirator i čija je ci-
jena oko 165 tisuća kuna.
Također zahvaljujući financijskoj 
pomoći Grada Virovitice kupljen 
je i jedan Oxygen High Flow 
uređaj vrijedan oko 35 tisuća 
kuna, a koji ima važni zadatak – 
dodatno olakšati liječenje Covid-
19 pacijenata sa srednje teškim 
simptomima, koji mogu profiti-
rati od terapije visokim proto-
cima i kisikom, kao i od lakšeg 
odvajanja pacijenata od respi-
ratora. Budući da osigurava veći 

protok kisika do pluća u budnom 
stanju, ima važnu ulogu i u bržem 
oporavku od kritičnih stanja - 
kaže D. Blažević, zahvalivši još 
jednom Gradu na donaciji.
Bolnica trenutno na raspolagan-
ju ima 17 respiratora, što fiksnih, 
što mobilnih, kaže D. Blažević, a 
dva nova uređaja omogućila su 
liječnicima još kvalitetniju opre-
mu za rad s pacijentima.

U FUNKCIJI I 
NAKON 

PANDEMIJE
Gradonačelnik Ivica Kirin ističe 
kako je bolnica od početka 
pandemije prioritet i Grada i 
Županije te da su svakodnev-
no u kontaktu s ravnateljem, 
Županijom i Stožerima, kako 
bi pratili situaciju i potrebe ove 
zdravstvene ustanove koja je na 
prvoj liniji obrane od koronavi-

rusa.
- Dogovorili smo nabavu uređaja 
koji će biti funkcionalan i kada 
prestane pandemija koronaviru-
sa. Posljednjih godina energetski 
obnavljamo zgrade, gradimo no-
gostupe, ceste, ulažemo u opre-
mu i sve je to dobro, no kada se 
čovjek razboli, postane svjestan 
važnosti dobrog zdravstvenog 
sustava i kvalitete usluge. A 
ona, uz uređaje i opremu koji su 
važni, svakako ovisi i o kvalitet-
nom kadru. Svima nam je cilj – 
ulaganjima u bolje uvjete rada, 
novu opremu i školovane ljude, 
još više podići standard. Želimo 
pacijentima omogućiti da u 
našoj, virovitičkoj bolnici dobiju 
jednako kvalitetnu uslugu kao 
i većim bolnicama i centrima 
u Hrvatskoj, te da zbog toga ne 
moraju više putovati u druge 
gradove - rekao je gradonačelnik 

Kirin.
O budućim ulaganjima u bolnicu 
razgovarao je prošlog utorka, 
23. veljače, s ravnateljem D. 
Blaževićem u nazočnosti zamjen-
ice Vlaste Honjek-Golinac i dr. 
Ivana Ganjte, voditelja Odjela 
JIL-a.
Bolnicu uskoro čeka energetska 
obnova A, B i C zgrade u okviru 
projekata Virovitičko-podravske 
županije. Za okoliš i parkirališta, 
najavio je Kirin, pobrinut će se 
Grad. Drveće, zelene površine, 
ukrasno grmlje, ali i nova 
parkirališta na popisu su ulagan-
ja za koja će se sredstva izdvajati 
iz virovitičkog proračuna.
- Uz sve radove i nabavku opreme 
pokazali smo i pokazat ćemo i 
ubuduće da stojimo iza bolnice i 
da nam je ljudski život najvažniji 
- poručio je Kirin.

AKTUALNO I 5

DR. GANJTO O TEŠKIM 
SITUACIJAMA 
I SMRTI NA 
ODJELU
Dati sve od sebe – postulat 
je svakog člana medicin-
skog osoblja na Odjelu 
JIL-a, a najveća je nagrada 
kada pacijent, koji se uspješno 
oporavi, napusti odjel i vrati 
se obitelji. No, na ovom odjelu ni smrt nije nepoznanica. 
Iako je smrtnost pacijenata manja u posljednje dvije godine, 
i dalje je svaki slučaj težak i ostavlja posljedice kako na same 
članove obitelji ili rodbinu, tako i na medicinsko osoblje. 
Dr. Ganjto ističe kako pristup pacijentu od prvog dana nosi 
posebnu dozu iskrenosti koju dijele i s obitelji.  
- Što je najteže? Mislim da će se i svi moji kolege složiti sa 
mnom da je to ipak dob pacijenata koje primamo. Nitko ne 
ostaje ravnodušan kada se primi teško unesrećeno dijete 
kojemu život visi o koncu. To su posebno stresne situ-
acije. Jednako tako nitko ne voli kada vam pacijent umre, 
neovisno o dobi, unatoč svim mjerama i angažmanu koji ste 
poduzeli, no svakako tješi činjenica da ste učinili sve što je 
u vašoj moći kako biste ga spasili. Najbitnija stvar koja se 
pokazala u ovoj COVID pandemiji i u koju sam se osobno 
uvjerio jest nesebična požrtvovnost mojih kolega anestezi-
ologa, koji su najmanje brinuli o sebi i u svakom trenutku 
stavljali su pacijenta na prvo mjesto, prije svoje vlastite 
sigurnosti. Obavljajući požrtvovno i nesebično svoj posao 
neki od njih su se tako i zarazili. I, znam da bi to ponovno 
učinili - kaže dr. Ganjto.

Marija Lovrenc 

• Bolnica trenutno na raspolaganju ima 17 respiratora, što fiksnih, što mobilnih, kaže D. Blažević, 
a dva nova uređaja omogućila su liječnicima još kvalitetniju opremu za rad s pacijentima.

OPĆA BOLNICA DONACIJOM GRADA VIROVITICE U VRIJEDNOSTI OD OKO 200.000 KUNA DOBILA VRIJEDNE UREĐAJE 

Transportni respirator i High Flow uređaj 
već koriste pacijenti na intenzivnom liječenju

O

DR. IVAN GANJTO, VODITELJ ODJELA JIL-a U VIROVITIČKOJ OPĆOJ BOLNICI 

Ovdje je rad nerijetko borba za goli život pacijenta

da se u slučaju potrebe može ubaciti 
još jedan te da je s obzirom na kadar, 
danas primjer posebnog standarda u 
zdravstvu.  
U virovitičkom JIL-u trenutačno rade 
2 subspecijalista, 3 specijalista, 4 speci-
jalizanata i 30 medicinskih sestara i 
tehničara. Svaki krevet koji je u pot-
punosti automatiziran (s više položaja 
za pacijenta) ima svoje pokretno sučelje 
na koje se vezuje monitor, aparati za 
sukciju, radni stolići, noćno svijetlo, 
respirator, a udaljenost između kreveta 
odgovara smjernicama koje osigurava-

ju manju mogućnost prijenosa infekci-
ja. Sam odjel, na kojemu se pacijent 
nadzire 24 sata, staklenim kliznim vra-
tima podijeljen je u dvije velike podje-
dinice. Na odjelu se nalaze i tri izolaci-
jske sobe. Kreveti su razmješteni tako 
da sestre i tehničari koji su u smjeni 
u svakom trenutku vide i pacijenta i 
centralni monitor na koji su povezani 
monitori od svih pacijenata, te mogu 
uočiti bilo kakvo odstupanje od refer-
entnih vrijednosti i pravovremeno rea-
girati.
JIL za liječnike i drugo medicinsko os-

oblje znači i poseban režim rada i brigu 
o pacijentu. Dr. Ganjto kaže da je zbog 
specifičnosti i ozbiljnosti stanja paci-
jenta nužna posvećenost, pa će jedna 
sestra ili medicinski tehničar tako 
imati jednog do najviše dva pacijenta o 
kojemu će skrbiti.
Nije ni čudo – za usporedbu, na 
drugim odjelima u bolnici tlak se mjeri 
oko tri puta dnevno, a na ovom odjelu 
mjerenje tlaka je svakih pet minuta 
(ako je riječ o rizičnom pacijentu). Više 
puta dnevno vadi se i krv za laboratori-
jsku kontrolu, uz praćenje svih vitalnih 
funkcija 24 sata dnevno. Ako je riječ o 
osobi na respiratoru, onda će posla biti 
još i više, pa će za jednog pacijenta biti 
zadužene dvije do tri sestre.
- Briga o održavanju centralnih vena, 
arterijskih kanila, sukcije dišnih pute-
va, urinarnih katetera, torakalnih i ab-
dominalnih drenova predstavlja doista 
izazov za cijeli tim. Drugim riječima 
aktivni rad oko pacijenta prestaje tek 
onda kada se pacijent stabilizira, a 
to može potrajati satima, ponekad i 
danima - ističe dr. Ganjto, koji kaže 
da ovakva skrb ne bi bila moguća 
bez adekvatno educiranih sestara i 
tehničara kojih je u dnevnoj smjeni 
dežurno četiri, a u noćnoj tri ili više ako 
situacija to zatraži. JIL je tako izvrsna 
škola, pa onaj tko prođe ovaj odjel, 
znat će, pokazuje iskustvo, kako pristu-
piti pacijentima na bilo kojem drugom 
odjelu u bolnici. 

U novim prostorima odjela JIL-a liječi se oko 370 pacijenata godišnje
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to ove godine čeka grad Viroviticu 
i prigradska naselja kada je riječ 
o uređenje zelenih površina? O 
toj temi, ali i novim drvoredima, 
parkovima i redovnom održavanju 

razgovarali smo s Vlastom Honjek-Golinac, 
zamjenicom virovitičkoga gradonačelnika. 
Budući da su vrijedne djelatnice Flore već 
danima na terenu i sade cvijeće u gredice u 
gradskom centru, prvo pitanje odnosilo se 
upravo na proljetno uređenje grada.  
Kako kaže V. Honjek-Golinac, Kreativna 
udruga „Unikat“ započela je s izradom 
uskrsnih ukrasa koji će svoje mjesto naći 
u centru Virovitice, ali i šire. Virovitičane i 
goste za ove uskrsne blagdane očekuje pravo 
proljetno iznenađenje na trgovima, gradskoj 
šetnici i ulicama. Pune ruke posla imaju i 
vrijedne djelatnice Flore koje su krenule sa 
sadnjom cvijeća i ukrasnog bilja u gredice 
na području cijeloga grada. 
- Iako su bili spremni, za prošli Uskrs s 
obzirom na koronu nismo imali eksponata 
pa stoga ove godine idemo sa svime što smo 
planirali još lani, kao i s nadopunama koji 
će za naše sugrađane sigurno biti ugodno 
iznenađenje. Mogu samo reći da će biti oko 
70 eksponata koji su napravljeni od 2019. 
godine do danas, kao i desetak novih koji su 
upravo u izradi. Mislim da će se ove godine 
svi oni pokazati u punom svjetlu, da će na 

različitim lokacijama doći do svog punog 
izražaja i da će građani u njima uživati - 
poručuje V. Honjek-Golinac.
 

POVEZATI CIJELI GRAD
Dio ukrasa nastao je izvrsnom suradnjom 
Grada Virovitice, Kreativne udruge „Unikat“ 
i škola. Naime, profesori i učenici Tehničke 
i Industrijsko-obrtničke škole napravili su 
od drveta skulpture i prirodne ukrase koji 
će svoje mjesto naći na virovitičkoj šetnici, 
u Malom parku i drugim lokacijama u 
središtu Virovitice. Vrijedne ruke kreativaca 
od njih su stvorile zasebnu priču koju će 
trebati istražiti.
- S našom uskrsnom pričom planiramo na 
određen način povezati cijeli grad. Bit će tu i 
pisanica, posebno dvorište i dvometarski zec 
ispred Gimnazije Petra Preradovića, mnogo 
cvijeća i šarenila na šetnici i Šetalištu Edite 
Schubert, oko dvorca... Vjerujemo stoga da 
će ove godine građani nadoknaditi sve ono 
što smo prošle, zbog pandemije korona-
virusa, morali staviti na čekanje. Od srca 
zahvaljujem našim učenicima i kreativcima 
te svima na uloženom trudu, s nadom da će 
se ova dobra suradnja nastaviti na radost 
svih nas - poručila je V. Honjek-Golinac, 
istaknuvši kako će ove godine šetnica uz 
Gimnaziju biti prava špica na kojoj će se 
odvijati svi bitni događaji i manifestacije 
koje budu dozvoljene. Konkretno, postat će 
ogledalo društvenog života grada. 
Govoreći o cijeloj godini u kontekstu 

uređenja, najavila je kako su na redu novi 
drvoredi i zelenilo, uz redovno održavanje 
površina. Zbog velikog broja najavljenih 
investicija u prvoj zoni, sadnja stabala i bil-
jaka doći će na red tek kada se oni dovrše, 
objašnjava, kako se ne bi radio dvostruki 
posao.   

OTPORNIJE DRVEĆE 
- Planirani su novi drvoredi u glavnim ulica-
ma u gradu, ali potrebno je prvo riješiti ko-
munalnu infrastrukturu, kao bazu, a tek onda 
možemo saditi drveće na tom mjestu. Govo-
rimo o ulicama gdje idu nova parkirališta, 
nogostupi i ostalo. Prije dvije godine u prvoj 
zoni već je posađeno oko 600 novih stabala, 
kojima su uz glavne, popunjene i sporedne 
ulice. Riječ je o sadnicama starima između 
šest i sedam godina koje su se dobro primile, 
tek ćemo rijetke morati zamijeniti jer su se 
osušile ili su oštećene zbog poljoprivrednih 
i drugih radova, npr. na potezu do Požara, 

AKTUALNO6 I

NOVA TRAVA U PARKU IZDRŽALA TEST
Gradski dvorac ostaje omiljeno sanjkalište u 
centru i za budućnost 
Dvorac i park oduvijek su bili omiljena lokacija za sanjkanje, 
a i ove zime srce grada privuklo je brojne mališane koji su 
uživali u spustu sanjkama oko dvorca. Bio je to pravi test za 
novu travu koja je prije dvije godine posađena u okviru obnove 
Gradskog dvorca i parka. Test je prošla s odličnom ocjenom, 
kaže V. Honjek-Golinac. Iako su svi očekivali da će sanjke ostaviti 
tragove na travi i doći do oštećenja, to se nije dogodilo. 
- Trava, čije je sjeme kreirano upravo za naše potrebe, kada smo je sadili, 
pokazala se kvalitetnom i izvanrednom, te je opravdala naše povjerenje. Bili smo spremni 
na zamjenu onih dijelova zelenih površina za koje smo pretpostavili da će biti oštećeni zbog 
saonica i slično, no to se nije dogodilo. Oštećenja nema, pa nastavljamo redovito kositi, 
održavati i navodnjavati cijeli park, koji je sada kao cjelina završen i koji se više neće mijen-
jati - kaže V. Honjek-Golinac. 
Ističe kako je posljednji primjer kvalitetne trave još jednom pokazao važnost ulaganja u 
obnovu dvorca i parka. Mjesto je to koje danas okuplja Virovitičane i goste tijekom cijele 
godine, pa se na klupama, u šetnji, razgovoru i druženju ondje mogu vidjeti građani u svako 
doba dana i u svakoj vremenskoj prilici. 
- Dvorac, park i šetnica srce su grada i drago nam je što ondje uvijek ima ljudi, što ih privlači 
taj prostor i što ga, vidi se, smatraju svojim i u njemu uživaju. To je, uz njegovu kulturnu i 
povijesnu ulogu, bio glavni cilj cijelog projekta obnove - ističe naša sugovornica. 

ŠTO NAS OD UKRASA, NOVOG DRVEĆA I SADRŽAJA ČEKA U 
VIROVITICI I PRIGRADSKIM NASELJIMA OVE GODINE? 

Uz nove drvorede Virovitica dobiva i 
zelenu oazu u Pejačevićevoj ulici 

VIROVITICA
• Mihaela Kulej i dalje 
ravnateljica Gradskog 
muzeja Virovitica

Dosadašnja ravnateljica Gradskog muzeja Viro-
vitica, mag. educ. phil. et. hist. art. Mihaela Kulej 
na temelju javnog natječaja ponovno je imenovana 
na tu dužnost.
Kulej je u Muzeju zaposlena od siječnja 2008. go-
dine, prvo kao kustosica, a potom i kao ravnatelji-
ca. Nastavila je s edukacijom te je trenutno izvrsna 
doktorandica druge godine doktorskog studija na 
Odsjeku informacijskih i komunikacijskih znano-
sti, područje Muzeologija, Filozofskog fakulteta 
u Zagrebu. Osim toga, napredovala je i u struci te 
stekla zvanje višeg kustosa.
Kao ravnateljica ove kulturne ustanove poka-
zala je izuzetnu stručnost u obavljanju muzejske 
djelatnosti i vođenja Muzeja. Osim primarne 
muzejske djelatnosti kroz dokumentiranje, čuvanje 
i obrađivanje građe, uspješno je organizirala 
niz izložbi, ali i obogatila djelatnost Muzeja u 
pedagoško-edukativnom aspektu kroz organizac-
iju raznovrsnih radionica i poticanje djelatnika 
Muzeja na kreativno-edukativan rad, po čemu su 
postali prepoznatljivi u široj zajednici. Također, 
uspješno je završila i implementirala muzeološku 
koncepciju novog stalnog postava “Drveno doba” u 
prostor novoobnovljenog dvorca Pejačević. Bila je 
aktivni sudionik i stručni suradnik na integriranom 
projektu “5 do 12 za Dvorac”.
Mihaela Kulej ističe da i u budućnosti planira 
stručni razvoj Muzeja, kao i nastavak kontinuira-
nog specijaliziranog rada muzejskih djelatnika. 
Cilj joj je u Muzej privući mlađu publiku te im 
pokazati da muzeji mogu biti mjesta istraživanja, 
obogaćivanja, kreativnog druženja i prepozna-
vanja.

V. L. 

• Grad Virovitica 
pomaže udrugama 
I ove godine Grad će sufinancirati projekte i 
programe udruga. Na Javni natječaj koji traje 
do 1. travnja mogu se javiti sve udruge koje su 
registrirane te djeluju i imaju sjedište na području 
grada Virovitice, uz druge uvjete propisane za-
konom. Na ovom natječaju udruga može prijaviti 
dva projekta ili svoj program. Natječaj se ne odnosi 
na vjerske zajednice, političke stranke te pravne 
osobe kojima je osnivač Grad Virovitica.

V.L. 

tisuća kuna 
godišnje plate 

građani iz 
gradskog proračuna 

za popravak šteta 
koje vandali počine 
na klupama u parku, 
koševima za smeće, 

cvijeću, fontani, drveću… 

250

Marija Lovrenc

Vlasta Honjek-Golinac, zamjenica 
virovitičkog gradonačelnika

U centru će se izgraditi i dodatak postojećem, 
najposjećenijem dječjem igralištu

Š
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ZA UMIROVLJENIKE, 
NEZAPOSLENE TE SOCIJALNO 
UGROŽENE GRAĐANE   

Pročelnik Sabo: Građani 
su prošle godine iskoristili 
oko 35.000 kuna olakšica 
za komunalnu naknadu 

AKTUALNO I 7

ŠTO NAS OD UKRASA, NOVOG DRVEĆA I SADRŽAJA ČEKA U 
VIROVITICI I PRIGRADSKIM NASELJIMA OVE GODINE? 

Uz nove drvorede Virovitica dobiva i 
zelenu oazu u Pejačevićevoj ulici 

• Planirani su novi 
drvoredi u glavnim 
ulicama u gradu, 

ali potrebno je prvo 
riješiti komunalnu 

infrastrukturu, kao 
bazu, a tek onda 

možemo saditi drveće 
na tom mjestu. 

Govorimo o ulicama 
u kojima su planirana 

nova parkirališta, 
nogostupi i ostalo. 
Prije dvije godine 
u prvoj zoni već je 
posađeno oko 600 

novih stabala,  kaže V. 
Honjek-Golinac.

Svaki kružni tok ima svoju priču

Grad Virovitica omogućio 
je redovno oslobađanje 
plaćanja komunalne na-
knade svim nezaposleni-
ma, socijalno ugroženim 
građanima te umirov-
ljenicima čija mjesečna pri-
manja po osobi u staračkom 
domaćinstvu ne prelaze 
1900 kuna. 
- Građani su prošle godine 
olakšicu vezanu uz stambe-
ni prostor iskoristili u izno-
su od 34.838,70 kuna - re-
kao je rekao Kristijan Sabo, 
pročelnik Upravnog odjela 
za komunalne poslove, 
prostorno uređenje i gra-
diteljstvo, te objasnio uvjete 
dobivanja olakšica.  
- Kada govorimo o neza-
poslenima, oslobađanje od 
plaćanja komunalne na-
knade mogu ostvariti oni 
koji imaju prebivalište na 
području grada Virovitice 
i koji nemaju drugi pri-
hod. Što se tiče socijalno 
ugroženih građana, oni 
trebaju biti korisnici pomoći 
za uzdržavanje - rekao je. 

I SUPRUŽNICI I SAMCI 
U vezi sa staračkim 
domaćinstvima, ob-
jasnio je Sabo, misli se na 
domaćinstvo u kojem je 
barem jedan supružnik 
stariji od 65 godina, a uku-
pni mjesečni prihodi im za 
obje mirovine i ostalo nisu 

veći od 3800 kuna. Upravo 
je taj iznos često zbunjujući 
čimbenik za umirovlje-
nike, kaže Sabo, pa mnogi 
misle da nemaju pravo na 
olakšicu ako oba umirovlje-
nika primaju mirovinu. 
Slično je i sa samcima – i 
oni, ako su stariji od 65 go-
dina, mogu ostvariti pravo 
na olakšicu. Uvjet je samo 
da im ukupan mjesečni pri-
hod nije veći od 1900 kuna. 
- Sve informacije i pitanja 
o olakšicama građani mogu 
dobiti u našem odjelu - 
pozvao je pročelnik zain-
teresirane da se jave i na 
broj 033/721-023 ili dođu 
do Pisarnice u Gradsku up-
ravu gdje će dobiti potrebne 
obrasce.   
Sabo je, govoreći o fizičkim 
osobama, podsjetio da 
olakšice nudi i tvrtka Flora, 
za građane starije od 65 go-
dina, koji mogu ostvariti 
popust od 10 posto na ci-
jenu odvoza komunalnog 
otpada. Popust od 50 posto 
ostvaruju socijalno ugroženi 
građani i oni koji imaju ob-
jekt u kojem nitko ne živi. 
- Socijalno ugroženi građani 
ostvaruju pravo i na 
oslobađanje plaćanja vode, 
no takvih zahtjeva u 2020. 
godini nije bilo - ističe K. 
Sabo.  

M. Lovrenc 

• U vezi sa staračkim domaćinstvima, objasnio je 
Sabo, misli se na domaćinstvo u kojem je barem jedan 
supružnik stariji od 65 godina, a ukupni mjesečni 
prihodi im za obje mirovine i ostalo nisu veći od 3800 
kuna. Upravo je taj iznos često zbunjujući čimbenik za 
umirovljenike, kaže Sabo, pa mnogi misle da nemaju 
pravo na olakšicu ako oba umirovljenika primaju 
mirovinu. 

Kristijan Sabo, pročelnik Upravnog odjela za komunalne poslove, 
prostorno uređenje i graditeljstvo

IZ MIKEŠKOG KUTA

Obzirom da ove veljače zbog 
pandemje nij’ bilo organizirani’ 
maškara i svečani’ povorka, tog 
posebnog narodnog veselja uoči 
korizmeni’ dana, fašanjska priča 
tu nij’ stala već se na posebno 
dragom mistu lipo i prigodno 
održala izložbom fotografja pod 
nazivom ‘’Maske’’, mikeškog 
autorskog tandema, moje 
malenkosti i Natal’je Vidakove. 
Ko ljubitelji i njegovatelji naši’ 
mikeški tradicja nismo mogli 
odolt da fašanjka nema pa 
smo se čak i pojačali u toj 
ideji kojom smo fotografski, 
literarno i matrijalno pokazli 
da unatoč koroni ovaj naš 
grad još uvik živi u šta se 
morete lipo dojt uvjert u 
Dnevni boravak GDCK-a na 
čijim zidovma vise slike njeki 
naši poznati sugrađana i 
sugrađanki a u katalogu su 
na Natalijin pjesnički način 
fašanjski dani lipo opivani 
kakis’ bili njekad i sad. Maske 
s’, tek da znate, iznenađenje 
a još je veće predstavljanje 
i suradnja s virovtičkim 
‘’Centrom za obrazovanje, 
odgoj i rehabilitaciju’’ čijis’ đaki 
izradu višekratni’ zaštitni’ maski 
pokazli a ondak lipo ji svim 
nazočnima podil’li i taks’ oti 
dani ipak ostali zabilježeni… Ota 
ljuta boleština šta putuje širom 
svita imade njekog svojeg ritma 
i pobida nad njom ovisit će o 
nama kak’ se budemo vladali i 
čuvali i tu nema njikaki dilema, 
al’ sa ovom 2021. godnom i 
‘’četvrtim jahačem apokalipse’’ 
stvari nis’ više nolmarne i 
bojim se da je taj životni kosac 
van kontrole. Pa pogledajte 
kuljkis’ ljudi na onaj svit već ošli, 
njeki i po koroni, al’ taj smrtni 
stampedo kodaj poludjo?! 
Nedavno nas je napustjo 
znanstvenik i političar Miroslav 
Tuđman pa ondak glazbenik i 
‘’panonski mornar’’ Balašević, 
zatimen, ‘’zlatni dečko našeg 
rukometa’’ Zlatan Saračević 
i ‘’vječni gradonačelnik’’ 
metropolje Milan Bandić te na 
kraju tidna ‘’plava maskota’’ i 
jedan od najveći’ nogometaša 
najpopularnijeg zagrebačkog 
kluba, Zlatko Kranjčar Cico, 
zbog čije smrti mi se dan zavijo 
u crno jerbo sam njegvu igru 
i golove jako vol’jo… Ožujak je 
počeo s friškim jutrima i lipim 
sunčanim popodnevima te 
popuštanjem mjera pab’ valjalo 
se malko proluftat i oslobodt’ od 
tuljki šokova…     

Vaš Bera

Turobna 
veljača i 
sunčani 
ožujak

odnosno Gundulićeve ulice - kaže V. 
Honjek-Golinac. 
Zbog povećanog broja štetnika i boles-
ti koje uslijed klimatskih promjena 
iz godine u godinu napadaju drveće i 
biljke, u Virovitici se najčešće sade au-
tohtone, otpornije vrste drveća. Naša 
sugovornica ističe kako je riječ o likvi-
dambaru,  hrastu lužnjaku, čamolikom 
hrastu i javor klenu, stablima koja se 
uspješno adaptiraju na naše područje 
i odolijevaju štetnicima. 
- Jasen, koji je zbog štetnika ugrožen 
u cijeloj Europi, pa tako i kod nas, više 
se neće saditi. U gradskom parku još 
uvijek imamo stara stabla te vrste, 
koja su također godinama izložena 
štetnicima i bolestima. Općenito je u 
hortikulturi najveći izazov kako riješiti 
pitanje štetnika i bolesti. Odgovor traži 
i znanost, kao i ‘doktori za stabla’. Kod 
jasena je to sada borba s vremenom, 
ovisno koliko je drvo staro i koliko još 
može podnijeti. To nije problem samo 
Virovitice, već cijele Hrvatske, pa i 
šire, stoga se u rasadnicima također 
puno radi na istraživanjima i novim 
kultivarima. Zato i sadimo vrste koje 
su se pokazale otpornima - kaže V. 
Honjek-Golinac. 
Ove godine Virovitica bi trebala do-
biti malu novu zelenu oazu i to u 
Pejačevićevoj ulici, uz novo parkiralište, 
u blizini Dječjeg vrtića „Cvrčak“. Što se 
samog centra tiče, usporedo s obno-
vom svih dječjih igrališta ide i jedan 
dodatak postojećem igralištu u parku, 
uz zgradu Državnog arhiva, kaže naša 

sugovornica. Ističe kako još neće ot-
krivati detalje jer želi da svima bude 
iznenađenje. 
- Sigurno je da je postojeće igralište 
jedno od najposjećenijih u gradu i da 
treba više prostora za sve generacije 
djece i mladih, pa ću samo reći da se 
u tom kontekstu planira jedan do-
datak, slobodno možemo reći jedno 
novo igralište koje će modernim, 
atraktivnim i zabavnim sadržajima 
omogućiti zabavu i rekreaciju onima 
koji je još nemaju - kaže V. Honjek-
Golinac. 
Uskoro počinje i redovno održavanje 
zelenih površina. Iako svatko želi da 
njegov kvart bude prvi na redu, košnja 
se odvija po prioritetima i zonama. 
Građani i za ovu godinu postavljaju pi-
tanje što je sa „sivim zonama“, odnos-
no Industrijskom zonom ili Ođenicom, 
gdje odgovornost preuzimaju Hrvatske 
ceste, odnosno Hrvatske vode. 
- Da, dio poduzetničkih zona ,uži dio 
grada te okolne zone održava Flora, a 
za ostatak su zadužene Hrvatske ceste. 
U suradnji s djelatnicima Grada dogo-
vor za ovu godinu je da će površine 
biti pokošene na vrijeme, kao i kanali 
i prilazne ceste za koje i Grad, odnos-
no Flora reagiraju i odrade kada je 
potrebno. Znamo da je prošle godine 
bilo problema i oko rijeke Ođenice. S 
tim u vezi dogovoreno je da se ove go-
dine redovno održava i taj dio. Za sva-
ki problem i dalje apeliram građane da 
nam se jave  na Komunalni info centar 
- kaže Vlasta  Honjek-Golinac. 

U centru će se izgraditi i dodatak postojećem, 
najposjećenijem dječjem igralištu
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OPĆI NA ŠPIŠIĆ BU KOV ICA V ELIKO GR A DI LIŠTE

Načelnik Hrvoje Miler i župan 
Igor Andrović obišli projekte 
vrijedne gotovo 40 milijuna kuna
• Kao županija poznati smo i po proizvodnji ljekovitog bilja, na kraju 
i najbolja kamilica svijeta dolazi iz ove općine. Sigurno je da će ovaj 
budući centar za posjetitelje privući mnoge turiste koji budu dolazili u 
ove krajeve, rekao je prilikom obilaska župan Andrović.

ŽUPANIJA
• ŽUPANIJA I HOK POMAŽU 
TRADICIJSKIM OBRTIMA   
S 4000 kuna mogu urediti 
poslovni prostor, kupiti 
opremu ili certificirati uslugu 

Virovitičko-podravska županija i HOK – Obrtnička 
komora Virovitičko-podravske županije i ove godine 
pomažu tradicijskim obrtima. Objavili su javni poziv 
na koji se mogu javiti tradicijski obrti za: bačvarstvo, 
bravariju, kovanje, tokarenje, tesanje, restauriranje i 
ruina izrada namještaja, lončarstvo, izradu i slaganje 
keramičkih peći, izradu predmeta od keramike, slame 
i pruća, krznarstvo, graviranje, ruina izrada i popravak 
obuće i odjeće, tkanje na tkalačkom stanu, preradu i 
obrada lana i vune, pletenje, izradu autohtonih suvenira, 
urarstvo (pretežito održavanje i popravci), zlatarstvo 
(ruina izrada nakita), pismoslikarstvo, užarstvo, izradu 
glazbala, vlasuljarstvo, klobučarstvo, izradu lutaka i 
igračaka, knjigovez te druge srodne djelatnosti. Pravo na 
dobivanje potpore imaju obrtnici sa sjedištem obrta na 
području Virovitičko-podravske županije koji se u radu 
služe alatima i priborom na način uobičajen od davnina, 
izrađuju proizvode u malim serijama, a mogu se koristiti 
i novijim tehnologijama,  samo u pojedinim fazama rada. 
Najviši iznos potpore po pojedinom tradicijskom obrtu 
je 4000 kuna, a obrtnici ta sredstva mogu iskoristiti za 
uređenje poslovnog prostora, nabavu opreme, promo-
tivne aktivnosti, izradu web stranice te certificiranje 
proizvoda ili usluga. Prijave se mogu dostaviti poštom na 
adresu HOK – Obrtnička komora Virovitičko-podravske 
županije, Pavla Radića 3, 33 000 Virovitica, putem 
e-maila ok.vpz@hok.hr ili dostaviti osobno. Prijava traje 
sve do iskorištenosti sredstava ili najduže do 31. ožujka 
2021. godine.

V. L., foto: ilustracija, arhiva

• UMJESTO OBNOVE I ADAPTACIJE 
U Vukosavljevici će se graditi 
nova škola

Iako je prošle godine započela obnova 109 godina stare 
zgrade škole u Vukosavljevici, nakon početnih radova 
neki dijelovi zgrade su se počeli urušavati. Nakon 
procjene građevinskih i arhitektonskih stručnjaka da 
adaptacija nije moguća, odnosno da je opasna, donijeta 
je odluka o gradnji nove škole. Trenutno se očekuje sug-
lasnost na idejno rješenje za školu, koja će se financirati 
sredstvima Virovitičko-podravske županije, Općine Špišić 
Bukovica i Ministarstva regionalnog razvoja i obrazo-
vanja.
- U posljednjih deset godina ulagali smo u mnoge škole, 
posebno područne. Primjerice, na području općine Špišić 
Bukovica izgradili smo nove škole u Bušetini, Rogovcu, 
Lozanu, te novu sportsku dvoranu u Špišić Bukovici. U 
budućnosti energetski ćemo obnoviti školu u Okrugljači, 
a izgradit ćemo i novu školu u Vukosavljevici. Iako smo 
staru zgradu škole u Vukosavljevici željeli adaptirati, 
prilikom adaptacije se vidjelo kako to nije sigurnosno 
moguće. Ovdje ima puno djece i Vukosavljevica zaslužuje 
novu školu - kazao je virovitičko-podravski župan Igor     
Andrović.                                                                              K.T. 

a području općine Špišić Bu-
kovica provode se projekti 
vrijedni gotovo 40 milijuna 
kuna. U Lozanu je u tijeku 

gradnja kanalizacije, u Špišić Bukovici 
se gradi Posjetiteljski centar „Kuća čaja 
– Oaza mira“, obnavljaju se društveni 
domovi u Bušetini, Okrugljači i Špišić 
Bukovici, a gradi se i vatrogasni dom s 
garažama u Vukosavljevici. Zadovoljan 
je time načelnik općine Hrvoje Miler, 
ali i župan Igor Andrović, koji je ovih 
dana obišao već spomenute projekte.
“Kuća čaja – Oaza mira” trenutno 
je jedan od najvećih projekata na 
području općine, sufinanciran u sk-
lopu Razvojnog sporazuma Slavoni-
ja, Baranja i Srijem.
- Kao županija poznati smo i po 
proizvodnji ljekovitog bilja, na kra-
ju i najbolja kamilica svijeta dolazi 
iz ove općine. Sigurno je da će ovaj 
budući centar za posjetitelje privući 
mnoge turiste koji budu dolazili u 
ove krajeve - rekao je prilikom obi-
laska župan Andrović.

Projektom “Kuća čaja – Oaza mira” 
ostvarit će se suvremeni turistički 
sadržaji – muzej čaja, čitaonica, su-
venirnica, edukacijska dvorana i 
šest popratnih građevina kušaonica 
čaja u kojima će se moći doživjeti 
aromatično i eterično bilje kroz 
kušanje čaja, ulja i prirodne kozme-
tike.

- Iznimno sam zadovoljan i sretan 
što je upravo naša općina dobila ovaj 
projekt, odnosno 85 posto sredstava 
za njegovo provođenje, ali to i ne čudi 
s obzirom da smo općina s najvećom 
koncentracijom kamilice na području 
Hrvatske, a usudio bih se reći i Eu-
rope - naglasio je načelnik Miler.

Tin Szabo, Iva Barčan , foto: K. Toplak

N
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OPĆI NA ŠPIŠIĆ BU KOV ICA V ELIKO GR A DI LIŠTE

Načelnik Hrvoje Miler i župan 
Igor Andrović obišli projekte 
vrijedne gotovo 40 milijuna kuna

U Strukovnoj školi 
Virovitica prošlog 
tjedna predstavljen 
je projekt izrade jela 
iz „Mikeškog jestve-
nika“, ujedno i na-
java opremanja ugos-
titeljskih praktikuma 
koji će biti oprem-
ljeni suvremenom 
opremom iz projekta 
VirtuOS, kako bi osig-
urali bolje uvjete rada 
i školovanja u Stru-
kovnoj školi Virovitica te ih 
podignuli na višu razinu u sek-
toru turizma i ugostiteljstva.
Strukovna škola Virovitica je, 
naime, partner Regionalnog 
centra kompetentnosti (RCK) 
Ugostiteljsko-turističke škole 
Osijek u projektu VirtuOS – 
uspostava regionalnih centara 
kompetentnosti u turizmu i 
ugostiteljstvu.
U okviru projekta škola će 
dobiti suvremenu opremu za 
praktikum slastičarstva, ugos-
titeljskog posluživanja i prak-
tikum kuharstva te za prostore 
školskog restorana. Također, 
ostvarit će se jačanje kompe-
tencija odgojno-obrazovnih 
radnika i mentora zaposlenih 
kod poslodavaca. Provodit 
će se stručna usavršavanja u 
području metodičkih kompe-
tencija, digitalnih kompetenci-
ja, poduzetničkih vještina, en-
gleskog jezika, a bit će održane 
i druge radionice. Ovim projek-

tom bit će omogućeno stručno 
usavršavanje u inozemstvu i 
usvajanje praktičnih vještina. 

NOVI PROGRAMI I 
KOMPETENCIJE

- Projekt je vrijedan oko 100 
milijuna kuna, traje do kraja 
2023. godine, a partnerstvo sa 
Strukovnom školom Virovitica 
ima cilj proširiti suradnju na ci-
jelu regiju. Želimo tako potak-
nuti ne samo naše učenike za 
ova zanimanja već i odrasle koji 
žele promijeniti svoje zvanje i 
zanimanje te se žele usavršiti 
u ovom području - rekao je 
voditelj Regionalnog centra 
kompetentnosti i ravnatelj 
Ugostiteljsko-turističke škole 
Andrej Kristek.

REGIONALNO 
ZNAČAJAN 

Zadovoljstvo je izrazila i Pavica 
Biondić Ivanković, ravnateljica 
Strukovne škole Virovitica.
- Radujemo se što ćemo sud-

jelovati u izradi novih 
programa i kuriku-
luma. Već imamo 
mnoga iskustva pa 
vjerujemo da ćemo 
i ovom prigodom 
dati svoj značajan 
doprinos. Iskreno 
se nadam da pro-
jekt značiti dobro-
bit i korist za cijelu 
našu regiju, za naše 
učenike i nastavnike. 
Dio dobivenih sred-

stava uložit ćemo u kuhinju 
našeg restorana, a dio u kabi-
nete kuharstva,  sve s ciljem 
dodatne kvalitete - poručila 
je ravnateljica Pavica Biondić 
Ivanković.
Županija nema vlastiti Re-
gionalni centar kompetent-
nosti, ali uz još četiri strukovne 
škole u Virovitičko-podravskoj 
županiji  Strukovna škola Vi-
rovitica danas ima partnera u 
Regionalnim centrima kompe-
tentnosti.
- Ovo je vrlo značajan projekt 
za naše srednje škole jer ćemo 
kroz njega opremiti objekte i 
osigurati kvalitetu rada našim 
učenicima, odnosno pripremi-
ti ih za tržište rada kako bi os-
tali raditi ovdje, a ne odlazili u 
druge regije ili izvan granica 
Hrvatske tražeći posao - rekla 
je tim povodom pročelnica Up-
ravnog odjela za obrazovanje 
i demografiju VPŽ Martina 
Bunić.                         B. Sokele

STRUKOVNA ŠKOLA VIROVITICA PARTNER NA 
100 MILIJUNA KUNA VRIJEDNOM PROJEKTU  

Predstavljen projekt 
uspostave Regionalnog 
centra kompetentnosti 
u sektoru turizma i 
ugostiteljstva

• Iskreno se nadam da će projekt značiti dobrobit i korist za cijelu 
našu regiju, za naše učenike i nastavnike. Dio dobivenih sredstava 
uložit ćemo u kuhinju našeg restorana, a dio u kabinete kuharstva, 
sve s ciljem dodatne kvalitete, poručila je ravnateljica Pavica Biondić 
Ivanković.

U okviru projekta škola će dobiti suvremenu opremu za praktikum slastičarstva, ugostiteljskog 
posluživanja i praktikum kuharstva te za prostore školskog restorana

DVD-u 
VUKOSAVLJEVICA 

USKORO 
OBNOVLJENI 

VATROGASNI DOM I 
GARAŽE

Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Vukosavljevica 
neprekidno djeluje od 
1926. godine, a trenutno 
ima 162 člana i četiri ekipe 
mladeži koje na godišnjim 
natjecanjima ostvaruju 
odlične rezultate. Imaju 
dvadesetak godišnjih inter-
vencija i smatraju se jed-
nim od najvećih društava 
na području županije, ali 
dosad nisu imali dovoljno 
prostora za garažiranje 
svojih vozila, kao i preo-
stale vatrogasne opreme. 
U cilju poboljšanja uvjeta 
rada prošle godine krenuli 
su s izgradnjom novih va-
trogasnih garaža i obno-
vom vatrogasnog doma.
- To smo godinama čekali, 
živjeli smo za taj dan kada 
ćemo dobiti novu garažu. 
Prije četrdesetak godina 
kada sam i sam postao 
članom DVD-a, o tome smo 
mogli samo  sanjati. Sada 
imamo garažu, a očekujemo 
i još jedno vozilo - rekao je 
predsjednik Društva Miro-
slav Komar, te iskoristio 
prigodu zahvaliti županu 
Androviću i načelniku Mi-
leru na velikoj pomoći pri-
likom obnove spomenutih 
objekata.
Radovi izgradnje garaže i 
obnove vatrogasnog doma 
su pri kraju.

- Ovom izgradnjom naši 
vatrogasci bit će puno 
mobilniji u obavljanju 
raznih intervencija, kako 
tehničkih, tako i onih koje 
se tiču poplava ili požara. 
Sada sva vozila bit će na 
jednom mjestu i moći ćemo 
konačno imati normalne 
uvjete rada. Ovo društvo 
jedno je od najvećih na 
području županije i to je 
zasigurno i zaslužilo - rekao 
je načelnik Miler.
Malo je reći da su članovi 
DVD-a Vukosavljevica 
sretni i zadovoljni što će 
konačno imati prostor za 
svu opremu koja im je pri-
jeko potrebna za interven-
cije na području općine, ali 
i šire.
- Dobrovoljna vatrogasna 
društva su nam izuzetno 
važna za županiju. Nije 
riječ samo o ljudima 
koji svoj život stavljaju u 
drugi plan kako bi pomo-
gli drugima, već čuvaju i 
društveni život sela. Osim 
ovog novog, obnovljenog 
dijela garaže, vidi se da su 
i sami članovi svojim ru-
kama i zajedničkim sna-
gama obnovili stari dio 
zgrade, a to puno govori o 
zajedništvu unutar ovog 
društva - zaključio je župan 
Andrović.

NOVO RUHO 
DRUŠTVENIH 

DOMOVA 
Radovi na obnovi 
društvenih domova, unatoč 
otežanim uvjetima zbog 

pandemije koronavirusa, 
ipak napreduju prema 
planu. Vrlo su zadovoljni i 
mještani, koji će se uskoro 
moći družiti i sudjelovati u 
brojnim manifestacijama 
u primjerenijem i ljepšem 
prostoru.
- Riječ je o projektima 
koji doprinose boljem 
društvenom životu na 
području općine i koji su od 
velike koristi udrugama i 
mještanima, što me osobno 
jako veseli. Uz sve ostalo, 
uređenja društvenih domo-
va samo su još jedan dokaz 
da su briga i skrb o svojim 
žiteljima općini uvijek na 
prvom mjestu - naglasio je 
župan.
Korisnici domova tako će 
dobiti ugodnije mjesto za 
boravak, a istovremeno će 
porasti svijest o racionalni-
jem gospodarenju energi-
jom.
- Uz brojne druge projekte 
koji su u tijeku, tu su i ra-
dovi na energetskim obno-
vama društvenih domova 
u naseljima naše općine. 
U tijeku je izvedba toplin-
ske izolacije i uređenje in-
terijera. Društveni dom u 
Bušetini ovom će obnovom 
biti bogatiji za kuhinju i 
sanitarni čvor, što je dos-
ad bio veliki nedostatak. 
Slična situacija bila je i s 
domovima u Rogovcu i 
Špišić Bukovici, tako da 
će svi oni uskoro zasjati 
u novom ruhu - rekao je 
načelnik Miler.
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Mario Šolc,  foto: M.Š., privatni arhiv

obrovoljno vatrogas-
no društvo Suhopolje 
ove godine slavi 145. 
rođendan, a okuplja 
više od 120 članova, 

od najstarijih do najmlađih. 
Operativnih članova je 23, a 
među njima je petero koji im-
aju završenu vatrogasnu školu. 
Većina operativaca je osposo-
bljena za razne specijalnosti: 
navođenje protupožarnih zra-
koplova i helikoptera, gašenje 
požara u zatvorenom prostoru, 
bolničari, tehničke interven-
cije, radovi na vodi, rad s mo-
tornim pilama i drugo. Među 
njima su i dva instruktora za 
plameni udar, tj. flashover. Svi 
operativni vatrogasci redovito 
se šalju na osposobljavanja, a  
trenutno je u postrojbi osam 
vozača koji imaju položenu C 
kategoriju.
Zapovjednik Mirko Solar, 
koji je jedini profesionalac u 
DVD-u, uvijek vodi brigu da 
mu je na raspolaganju barem 
šest operativnih suradnika za 
izlazak na intervenciju. 

AKTIVNI CIJELE 
GODINE

- Profesionalne vatrogasne 
postrojbe mnogo puta se 
iznenade našim brzim izlaskom 
na intervencije. Razlog tomu je 
što smo dobro uigran tim, a ja u 
svakom trenutku znam na koga 
mogu računati za intervenciju - 
objasnio nam je Mirko Solar.
DVD raspolaže s dva vozila 
marke Styer: jedan kapac-
iteta 2000 l, a drugi 3000 l 
s pripadajućom opremom 
te tehničko vozilo Mercedes 
bez spremnika vode, ali s 
pripadajućom opremom. Ta 
vozila donacija su vatrogasaca 
iz Tirola zahvaljujući Tomis-
lavu Stokiću i Mateji Fras 
Venus, a putem Ministarstva 
poljoprivrede nabavljeno je i 
vozilo za prijevoz vatrogasaca 
VW Transporter. 
Zahvaljujući naporima Općine 
i načelnika Siniše Horvata 
riješeno je grijanje u donjem 
dijelu vatrogasne zgrade te je 
kupljena potrebna vatrogasna 
oprema koja im je nedostajala.
- Najveću podršku u radu ima-
mo od naše općine koja sva-
kog mjeseca izdvaja određena 
sredstva za naš svakodnevni 
rad. No, ne smijemo zabo-
raviti ni Vatrogasnu zajednicu 

VPŽ i Virovitičko-podravsku 
županiju, ali ni mještane 
Suhopolja koji nam pomažu 
svojim dobrovoljnim prilozima 
- naglasio je zapovjednik Mirko 
Solar.
Vatrogasci su vrlo cijenjeni u 
Suhopolju, ali i u cijeloj općini. 
Uz Turističku zajednicu općine 

Suhopolje oni su nositelji go-
tovo svih manifestacija koje 
se tijekom godine održavaju 
na području općine. Među 
mladima vlada veliki interes za 
uključivanje u vatrogasni pom-
ladak – imaju više od 40 djece 
u DVD-u. Nažalost u proteklih 
godinu dana nije bilo natje-

canja, vježbi ni drugih sličnih 
aktivnosti, ali suhopoljski va-
trogasci uvjereni su da će to 
nadoknaditi kada se smiri pan-
demija koronavirusa. 
Uz pomoć Općine ove godine 
je u planu završetak gornjeg  
dijela vatrogasnog doma. Va-
trogasci će tako napokon do-

biti svoj prostor za učenje i ra-
zonodu – najbolji poklon, slažu 
se, za veliki 145. rođendan. 

S UTAKMICE NA 
INTERVENCIJU

Za vrijeme prvog vala korona-
virusa suhopoljski vatrogasci 
su bili uključeni u rad Stožera 

civilne zaštite Virovitičko-
podravske županije brinući se 
za vozače kamiona koji su bili 
u karanteni, a koja se nalazila 
na području općine Suhopolje. 
Stožeru su bili na raspolaganju 
24 sata. 
Što se tiče intervencija, u 
posljednjih godinu dana 
suhopoljski vatrogasci imali 
30 raznih intervencija: od 
požara, preko uklanjanja sta-
bala s ceste, do izvlačenja 
unesrećenih u prometnim 
nesrećama. Takve interven-
cije su im česte jer operativno 
pokrivaju državnu cestu D2 od 
Čemernice do Bistrice, odnos-
no od Suhopolja do početka 
sjeverne virovitičke obilaznice, 
a tu je još i niz županijskih i 
lokalnih cestovnih pravaca. 
Prilikom našeg posjeta prezen-
tirali su nam u svom dvorištu 
jednu intervenciju na automo-
bilu.
- Ovakvu opremu sada imaju 
gotovo sva vatrogasna društva 
na našem području - objasnio 
nam je Igor Gotal, koji je 
završio školu za vatrogasca, ali 
se do pronalaska posla u struci 
bavi poljoprivredom i volont-
erski radi u DVD-u.
Gabrijel Solar je također 
završio vatrogasnu školu i radi 
kao vatrogasac u virovitičkom 
TVIN-u. Nije mu problem na-
kon radnog vremena uključiti 
se u rad DVD-a. 
- U slučaju neke veće interven-
cije našeg DVD-a na poslu me 
mijenja kolega, a ja idem na 
intervenciju u Suhopolje - ka-
zao je Gabrijel, koji je kao ak-
tivni nogometaš nekoliko puta 
s utakmice izravno odlazio na 
vatrogasnu intervenciju. 
- U posljednje vrijeme gotovo 
da nema intervencija zbog iz-
bijanja požara u polju. Ljudi 
su postali pažljiviji zbog velikih 
kazni - rekao nam je Mirko 
Mitrovac, koji je je već 18 godina 
vatrogasac, nastavljajući time 
obiteljsku tradiciju. Naime, 
njegov otac je bio dugogodišnji 
zapovjednik DVD-a.
- Vatrogasac sam već više od 
trideset godina. Počeo sam u 
osnovnoj školi. U mojoj obitelji 
to je tradicija već nekoliko gen-
eracija - ponosno nam je rekao 
Robert Rodeš. 

U SUHOPOLJU JE VATROGASTVO VIŠESTOLJETNA OBITELJSKA TRADICIJA 

Za 145. rođendan Društvo se raduje 
uređenju vatrogasnog doma 

• U posljednjih godinu dana suhopoljski vatrogasci imali su 30 raznih intervencija: od požara, preko uklanjanja stabala s ceste, do izvlačenja 
unesrećenih u prometnim nesrećama. Takve intervencije su im česte jer operativno pokrivaju državnu cestu D2 od Čemernice do Bistrice, odnosno od 
Suhopolja do početka sjeverne virovitičke obilaznice, a tu je još i niz županijskih i lokalnih cestovnih pravaca.D
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Udrugama i klubovima za rad 
ove godine ukupno 340.000 
kuna iz proračuna 

NATJEČAJ ZA SUFINANCIRANJE PROJEKATA I/ILI PROGRAMA UDRUGA

OPĆINE

• Na području gradinske općine aktivno djeluje dvadesetak udruga, a na ovaj 
natječaj mogu se prijaviti udruge i organizacije civilnog društva čije su aktivnosti 
usmjerene općoj dobrobiti i poboljšanju kvalitete života društvene zajednice, 
napomenuo je načelnik Marko Ajček

PITOMAČA

U SUHOPOLJU JE VATROGASTVO VIŠESTOLJETNA OBITELJSKA TRADICIJA 

Za 145. rođendan Društvo se raduje 
uređenju vatrogasnog doma 

Dječji vrtić „Potočnica“ prijavio 
projekt kojim žele omogućiti 
produženo radno vrijeme vrtića
Pitomački Dječji vrtić „Potočnica“ u partnerstvu s 
Općinom prijavio je projekt pod nazivom „Igraonica 
sreće”. Riječ je o projektu vrijednom 1.654.036,56 kuna 
u stopostotnom iznosu financiranom sredstvima Europ-
skog socijalnog fonda. 
- Projektnim prijedlogom želi se omogućiti aktivnost 
pružanja usluge produljenog radnog vremena Dječjeg 
vrtića „Potočnica“ za 4 sata dnevno u sklopu kojeg je 

predviđeno provođenje 6 posebnih programa – radionica 
za djecu te uključivanje usluge logopeda u radu i jačanje 
kapaciteta djelatnika dječjeg vrtića - kažu iz tvrtke 
DRAFT d.o.o. koja je izradila projektni prijedlog.
Projekt je prijavljen na otvoreni javni poziv Ministarstva 
rada, mirovinskoga sustava, obitelji i socijalne politike 
pod nazivom „Nastavak unaprjeđenja usluga za djecu u 
sustavu ranog i predškolskog odgoja i obrazovanja“.
- Cilj projekta je usklađivanje poslovnog i obiteljskog 
života obitelji s djecom uključenom u programe ranog i 
predškolskog odgoja i obrazovanja na području općine 
Pitomača. Provedba projekta planirana je u razdoblju od 
20 mjeseci - kažu iz DRAFT-a.

Izvor: DRAFT d.o.o. 

PITOMAČA 

Novo komunalno vozilo EKOMUNAL 
5 za odvojeno prikupljanje otpada 
vrijedno više od pola milijuna kuna 
u ponedjeljak, 22. veljače, stiglo je u 
pitomačko reciklažno dvorište koje se 
nalazi u Kladarama, u Industrijskoj 
zoni Rakitka. Rezultat je to odlične 
suradnje Komunalnog Pitomača i 
Kompanije Tehnix, vodeće ekoindus-
trije u svijetu, a primopredaji vozila 
nazočili su načelnik općine Pitomača 
Željko Grgačić, direktor Komunalnog 
Pitomača Zdravko Paša i menadžer 
kompanije Tehnix Vladimir Balent.
Vozilo je nabavljeno putem projekta 
koji je izradila tvrtka Draft d.o.o. u sk-
lopu Poziva za dostavu projektnih pri-
jedloga “Nabava komunalnih vozila za 

odvojeno prikupljanje otpada u sklopu 
Operativnog programa Konkurent-
nost i kohezija 2014. – 2020”.
- Vozilo je namijenjeno za prikupljanje 
papira i plastike s javnih površina, a 
u budućnosti vjerojatno i biootpad na 
području općine. Samo financiranje 
vozila obavljeno je putem EU fondova, 
Ministarstva gospodarstva i održivog 
razvoja, te Fonda za zaštitu okoliša i 
energetske učinkovitosti. Vrijednost 
vozila iznosi 536.250 kuna s PDV-
om - rekao je Zdravko Paša, direktor 
Komunalnog Pitomača te istaknuo 
kako će se ovim vozilom značajno 
poboljšati kvaliteta i brzina usluge 
koju nude mještanima.

I. B.

Zaključno do 8. ožujka ove go-
dine traje Natječaj za sufinan-
ciranje projekata i/ili programa 
udruga iz proračuna općine 
Gradina u ovoj godini. Sufinan-
cirat će se projekti i programi 
udruga od interesa za općinu, 
a čija temeljna svrha nije stje-
canje dobiti.
- Na području gradinske općine 
aktivno djeluje dvadesetak 
udruga, a na ovaj natječaj 
mogu se prijaviti udruge i or-
ganizacije civilnog društva čije 
su aktivnosti usmjerene općoj 
dobrobiti i poboljšanju kvalitete 
života društvene zajednice - na-
pomenuo je načelnik Marko 
Ajček, naglasivši da Općina 
tradicionalno stoji iza rada 
svojih udruga, a za one najak-
tivnije sredstva su od prošle go-
dine znatno povećana.

POTPORA SPORTU
-Ako uzmemo u obzir da je, 
primjerice, Nogometni klub 
Gradina, koji se natječe u 1. ŽNL 
i u svojim redovima ima i ekipe 
juniora U-14, U-12 i veterana, 
prije sufinanciran s nekih 5000 
kuna, a od prošle godine u taj 
klub se iz Općine izdvaja skoro 
100.000 kuna, onda je evident-
no koliko brinemo o razvoju 

sporta u našoj općini. Nara-
vno, u tome se treba dokazati i 
opstati, a uvjerena sam da je to 
NK Gradina i učinio - naglasio 
je Marko Ajček.
Tom prigodom istaknuo je 
i neke druge udruge, poput 
lovačkih i ribolovnih, koje su 
vrlo značajne za lovni i ribolovni 
turizam ove općine.
- Zadovoljni smo radom naših 
lovaca i ribolovaca, a sufinan-
cirat ćemo njihov rad koliko 
god je to moguće. Isto tako 
radit ćemo i na uređenju in-
frastrukture i okoliša ribolovnih 
i lovačkih terena, i to ne bez 
razloga. Naime, na jezerima 
Neteča i Liman u Detkovcu te 
na jezeru u Budakovcu održano 
je državno ribolovno prven-
stvo. Želimo stoga da ti tereni 
izgledaju još bolje i da budu 
spremni za razna natjecanja 
i idućih godina - podsjetio je 
Marko Ajček, no isto tako nije 
zaboravio spomenuti ni jednu 
od novoosnovanih udruga na 
području općine, a to je Udruga 
hrvatskih branitelja iz Domov-
inskog rata općine Gradina koja 
ima sjedište u Novom Gradcu 
i koja, neovisno što djeluje tek 
tri mjeseca, već ima oko 80 
članova.

- Osnivanje ove udruge inici-
jativa je naših branitelja koji su 
započeli svoj ratni put u Gra-
dini, a nastavili ga u slavnim 
postrojbama. Osim toga, tu su 
i razne kulturno-umjetničke 
udruge i sve druge udruge koje 
prema svom statutu imaju za 
cilj zaštitu i promicanje ljudskih 
prava, zaštitu i promicanje pra-
va nacionalnih manjina, zaštitu 
i promicanje prava osoba s in-
validitetom i djece s teškoćama 
u razvoju, starijih i nemoćnih 
i ostalom. Ukupna planirana 
vrijednost natječaja je 340.000 
kuna pa savjetujem našim 
udrugama da ta sredstva isko-
riste - pozvavši sve udruge na 
suradnju zaključio je načelnik. 

B. Sokele 

GRADINA

Načelnik Marko Ajček

Stiglo novo komunalno vozilo za 
odvojeno prikupljanje otpada 

Načelnik općine Pitomača 
Željko Grgačić s 
predsjednikom 
Mjesnog odbora 
Kladare Manfre-
dom Kodžagom te 
direktorom tvrtke 
DRAFT Dav-
orom Deskarom 
obišao je radove 
na izmjeni stolarije 
na društvenom domu u 
Kladarama. Nakon što radovi 
bude završeni dom će biti na raspo-
laganju svim mještanima Kladara, a 
njegove prostorije će za svoje ak-
tivnosti koristiti i kladarske udruge, 
među kojima su Čuvarice kulturne 
baštine, Udruga žena, Nogometni 
klub Kladare te DVD Kladare.
-  Brojnost korisnika društvenog doma 

u Kladarama svakako oprav-
dava uložena sredstva, a 

radovi u vrijednosti od 
118.700 financiraju se 
iz proračuna općine 
Pitomača. Završetak 
radova se očekuje, 
ovisno o vremenskim 

prilikama, za nekoliko 
dana - rekao je načelnik 

Grgačić. 
Osim radova na društvenom 

domu, načelnik je obišao i radove 
na izgradnji nove područne osnovne 
škole smještene u blizini društvenog 
doma, a osnovnoškolci iz Kladara 
svoje će prve školske sate u novoj školi 
pohađati u narednoj školskoj godini 
2021./22.

V.L. 

Izmjena stolarije na 
društvenom domu u 
Kladarama 
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Novi mandat 
za dosadašnju 
predsjednicu 
KUD-a 
Podravina 
Valentinu 
Predrevac 
Kulturno-umjetničko društvo 
„Podravina“ Čađavica u sub-
otu, 27. veljače, u prostorijama 
čađavačkog Mjesnog doma 
održalo je redovnu izbornu, a 
ujedno i godišnju izvještajnu 
skupštinu. Nakon podnošenja 
financijskog izvješća i izvješća 
o radu za 2020. godinu 
istaknuto je da zbog koronavi-
rusa nije bilo moguće održati 
smotru za Petrovo niti sud-
jelovati na manifestacijama 
kao prethodnih godina, ali je 
godina bila dosta uspješna 
jer je KUD „Podravina“ uspio 
izraditi nove dijelove naro-

dnih nošnji, kako izvornih 
čađavičkih, tako i posavskih. 
Na nabavi nošnji posebno su 
zahvalili Općini Čađavica, 
Virovitičko-podravskoj 
županiji i Ministarstvu kul-
ture. Tom prigodom izabrano 
je i novo vodstvo KUD-a. Za 
predsjednicu potpunu podršku 
ponovno je dobila dosadašnja 
predsjednica Valentina Pre-
drevac, dok je njena zamjenica 
novoizabrana Danijela Šimić. 
Jednoglasno su izabrana i 
ostala tijela KUD-a. Usvojen 

je i plan rada kao i financijski 
plan za 2021. godinu, čija će 
realizacija ovisiti o daljnjoj 
epidemiološkoj situaciji. Na 
kraju skupštine nazočne je 
pozdravio općinski načelnik 
Mirko Rončević koji je dao 
punu podršku radu KUD-a, 
te izrazio zadovoljstvo što se 
KUD nominira na adekvatne 
natječaje i što uspijeva ostvari-
ti dodatna sredstva u svrhu 
ostvarenja svojih ciljeva.

A. D. F. , foto: privatni arhiv

12 I OPĆINE

Mještanima 
omogućen 
besplatan pristup 
WIFI mreži  
Općina Čačinci obavijestila je 
mještane kako je aktivna wireless 
mreža iz programa WiFi4EU za 
općinu Čačinci. Mreža se zove Wi-
Fi4EU Cacinci i pokriva prostor 
oko općine, unutar Doma kulture, 
prostor oko osnovne škole i 
vrtića, ispred i unutar DVD-a, 

u centru (NTL, Konzum, ugos-
titeljski objekti) i ispred Hrvatske 
pošte. Prijava na mrežu je be-
splatna i ne traži nikakve podatke 
o korisniku, nema ograničenja u 
količini internetskog prometa ni 
u vrsti postojećih stranica. Prijava 
traje 24 sata i svaka 24 sata ko-
risnik se mora ponovno prijaviti 
u mrežu. Iz Općine poručuju da 
je i postupak prijave jednostavan: 
dovoljno je kod pretrage mreža 
na mobilnom telefonu, tabletu 
ili laptopu odabrati WiFi4EU 
Cacinci i pratiti daljnje upute.

V.G. 

ČAČINCI ČAĐAVICA

Uz zgradu ambulante u središtu 
Gradine nalazi se zdanje koje 
za svoje potrebe koristi Udruga 
umirovljenika općine Gradina, 
a koja službeno djeluje već 20 
godina. Vrijedni umirovljenici 
ne samo što se okupljanju u 
tom prostoru koji su dobili na 
korištenje od Općine, nego ga i 
uređuju i prilagođavaju svojim 
potrebama. U proteklih godinu 
dana zbog pandemije koronavi-
rusa nisu organizirali česta oku-
pljanja i izlete pa su novac up-
otrijebili za uređenje prostora. 
Kako bi dodatno uštedjeli, ko-
liko im to zdravlje dopušta, veći 
dio radova nastoje obaviti sami. 
Obnovljen je tako namještaj u 
prostoru za druženje u koji stane 
šezdesetak osoba, a nekadašnje 
spremište preuređuje se u pros-
tor za rekreaciju. Postavljena 
je viseća kuglana, a u planu uz 
pomoć Općine imaju i post-
avljanje stola za stolni tenis te 
nabavu nekoliko šahovskih gar-
nitura. 

ŠTO UGODNIJI PROSTOR 
ZA BORAVAK

- Imamo odličnu poziciju, uz 
ambulantu. Posebice sada, 
kada ne smije biti velikih gužvi 
prilikom čekanja na liječničke 
preglede, naši članovi znaju doći 
ovdje. Upravo stoga nastojimo 
da taj prostor bude što ugod-
niji. Moći će se ovdje rekreirati, 
a uz distancu sjesti i popričati - 
objasnio je predsjednik Slavko 
Tuk, inače nekadašnji ravnatelj 
osnovne škole u Gradini. 
U „normalna vremena“ kada na 
snazi nisu bile epidemiološke 
mjere zbog koronavirusa gra-
dinski umirovljenici redovito 
su se okupljali na zajedničkim 
druženjima barem jednom 
mjesečno. 

- Volim zajednička druženja. 
To mi je sve što još imam. Nije 
mi problem doći automobilom 
iz Žlebine i povesti još nekoga, 
tko nema prijevoz - rekla nam je 
uvijek raspoložena Kata Lipić.
Posljednjih godinu dana zbog 
pandemije koronavirusa 
održana su nažalost samo dva-
tri okupljanja. No, u Udruzi su 

uvjereni da će povratkom na 
staro, bez korone, oživjeti i nji-
hova zajednička druženja uz 
večeru i glazbu.
- Od prvog dana kada sam došao 
u Gradinu, uključio sam se u rad 
Udruge umirovljenika. Ovdje 
svojim znanjem i rukama često 
pomognem u radu, ali dolazim 
se i opustiti. Uz nove sadržaje, 

kuglanu i šah, bit će još bolje. 
Samo da prođe ovaj ‘zatvor na 
otvorenom’ zbog korone jer 
sada, zbog korone, praktički 
bježimo jedni od drugih - rekao 
nam je tajnik Udruge Stjepan 
Milošević, koji se devedesetih 
godina prošlog stoljeća u ovaj 
kraj doselilo iz Srijema.

PRIORITET BRIGA O 
POTREBITIMA 

Udruga se brine za sve svoje 
članove. Neki od njih žive sami 
pa im drugi članovi često priskoče 
u pomoć, obaviti im kućanski 
posao ili praviti društvo uz razgo-
vor kako se čovjek ne bi osjećao 
usamljenim. 
Već godinama u povodu božićnih 

blagdana Udruga svim svojim 
članovima daruje prigodne 
pakete u suradnji s Gradskim 
društvom Crvenog križa Viro-
vitica i Općinom. Kao i sve ostale 
umirovljeničke udruge, orga-
niziraju izlete. Udruga se pobrine 
za prijevoz i ulaznice, a članovi 
snose troškove ručka.
- Barem dva puta godišnje idemo 
na izlete. Posljednja dva orga-
nizirali smo na Jankovac i na 
Sajam cvijeća u Zagreb, a znali 
smo otputovati i na druženje kod 
drugih umirovljeničkih udruga - 
objašnjava Milan Valenteković.
Udruga umirovljenika općine 
Gradina u svom radu veliku 
podršku ima od općinske uprave, 
koja im pomaže prije svega finan-
cijski, ali i organizacijski.
- Osim financijske pomoći koju 
dobivamo od Općine financiramo 
se i donacijama komunalnih tvrt-
ki Flora i Virkom te članarinama. 
Posebno bih spomenuo našeg 
nekadašnjeg sumještanina Dragu 
Špoljarića koji nam svake godine 
pomogne donacijom - zaključio je 
predsjednik Slavko Tuk.

• Imamo odličnu poziciju, uz ambulantu. Posebice sada, kada ne smije biti velikih 
gužvi prilikom čekanja na liječničke preglede, naši članovi znaju doći ovdje. Upravo 
stoga nastojimo da taj naš prostor bude što ugodniji. Moći će se ovdje rekreirati, a 
uz distancu sjesti i popričati, objasnio je predsjednik Slavko Tuk, inače nekadašnji 

ravnatelj osnovne škole u Gradini. 

EVO ŠTO MISLE 
UMIROVLJENICI 
Dobro bi došao i 
koji popust 
- Udruga u sadašnjim 
prilikama ne može bolje 
djelovati. No, imam nekoliko 
ideja. Bilo bi lijepo kada bi 
umirovljenici imali određene 
popuste kao što nam ih, 
primjerice, povremeno daju 
trgovački centri. Mogli 
bismo tako imati slične 
popuste na kupovinu goriva 
na benzinskim crpkama 
ili prilikom članstva u 
određenim udrugama, kao 
što su, na primjer, ribolovci 
- svoje ideje iznio je Antun 
Mohl.

AKTIVNA UDRUGA UMIROVLJENIKA OPĆINE GRADINA  

Vrijedni umirovljenici sami uređuju prostor 
za druženje i organiziraju razne akcije
Mario Šolc
Foto: M. Šolc, privatni arhiv



VIROVITIČKI LIST I ČETVRTAK I 4. OŽUJKA 2021. I 13OPĆINE

Otkriti svoje talente i snaći se na 
tržištu rada danas nije nimalo 
lak posao. To je prepoznala 
Općina Suhopolje i u part-
nerstvu s udrugama KrEdA iz 
Suhopolja, Put do uspjeha iz Za-
greba i Svjetskim savezom mla-
dih Hrvatska pokrenula projekt 
„Talenti su moj temeljni kapi-
tal“. U okviru projekta okupili 
su 40 korisnika pripadnika mar-
ginaliziranih skupina s područja 
Virovitičko-podravske, Osječko-
baranjske županije i Grada Za-
greba te im pružili edukacije i 
vještine za lakši pristup tržištu 
rada ili samozapošljavanju. 
Projekt vrijedan 1.495.519,60 
kuna financiran je kroz Eu-
ropski socijalni fond, putem 
poziva “Podrška socijalnom 
uključivanju i zapošljavanju 
marginaliziranih skupina” te 
usklađen s Operativnim 
programom Učinkoviti 
ljudski potencijali 2014. 
– 2020.
- Svrha projekta je bila 
korisnicima omogućiti 
besplatne edukacije 
koje će ih motivirati i 
potaknuti da se osnaže 
u pronalasku zanimanja 
koje im najbolje leži i 
koje ih ispunjava. Do 
sada su prošli niz edukacija za 
otkrivanje vlastitih potencijala 
i talenata, edukacija samomo-

tivacije i motivacije, osnove 
poduzetništva i marketinga, a 
do svibnja, kada završava pro-
jekt, imamo pripremljene još 

neke edukacije. Te iste 
edukacije smo prošli i mi 
kao koordinatori projekta 
kako bismo mogli biti po-
laznicima podrška i kako 
bismo mogli pratiti njihov 
napredak od početka do 
kraja projekta - rekla je 
koordinatorica projekta 
Gordana Knežević.

Završni dio projekta su veri-
ficirani tečajevi koje po vlas-
titom izboru pohađaju svi po-

laznici, a po završetku im se 
stečeno zvanje upisuje u radnu 
knjižicu. 
- Imamo niz različitih tečajeva, 
od slastičara i kuhara do stranih 
jezika, web i grafičkih dizajnera, 
voditelja projekata EU fondova, 
dadilja, njegovatelja - rekla je 
voditeljica projekta Anja Fosić, 
dodavši kako su dosadašnja 
iskustva i uspjesi odlični, trećina 
polaznika uspjela se zaposliti. 

DODATNA 
KVALIFIKACIJA I NOVI 

IZAZOVI
Jedan od njih je i Stipe Bošnjak 
iz Suhopolja. Po struci je ekono-
mist, a na edukacijama u okviru 
ovog projekta stekao je hrabrost 
da se okuša u pomaganju u nas-
tavi. Danas je pomoćnik u nas-
tavi učeniku drugog razreda u 
Osnovnoj školi Suhopolje.
- Nisam nikada razmišljao da 
bih se mogao baviti tim poslom, 
ali eto probao sam, okušao sam 
se i za sada sam zadovoljan, 
usudio bih se reći da mi dobro 
ide. Položio sam puni program 
i tečaj za pomoćnika u nastavi 
i sada uz svoje srednjoškolsko 
zanimanje imam još i tu kvali-
fikaciju - rekao je Stipe Bošnjak, 
mladić koji je iskoristio pruženu 
priliku i otkrio talente koje nije 
niti znao da ima.

PROJEKTI
U TIJEKU PROVEDBA PROJEKTA  “TALENTI SU MOJ TEMELJNI KAPITAL“

Kroz besplatne edukacije 40 korisnika poboljšalo 
svoje vještine i potragu za željenim radnim mjestom  

• Imamo niz različitih tečajeva, od slastičara i kuhara do stranih jezika, web i grafičkih dizajnera, 
voditelja projekata EU fondova, dadilja, njegovatelja, rekla je voditeljica projekta Anja Fosić, 
dodavši kako su dosadašnja iskustva i uspjesi odlični, trećina polaznika uspjela se zaposliti. 

Vijećnici podržali zajedničku komunalnu 
službu s općinom Čađavica
Vijećnici općine Crnac održali su redovnu, 22. sjednicu. Na aktual-
nom satu vijećnika Romana Lončarevića (HSS) zanimalo je stanje 
sa zapošljavanjem komunalnog redara na području općine, a na to 
pitanje odgovorio mu je načelnik Mato Damjan. 
- Razgovarao sam s kolegom, načelnikom Čađavice Mirkom 
Rončevićem i dogovorili smo da ćemo ujediniti komunalne službe. 
Prošle godine smo počeli kupovati komunalne strojeve jer želim da 
ta nužna djelatnost bude prisutna u našoj općini. Još je preostalo 
dogovoriti pravne detalje - rekao je Damjan. Pročelnik Danijel Jozić 
dodao je kako je zajedničku službu omogućio Zakon u komunalnoj 
djelatnosti te da se o njoj treba odlučiti na sjednici Vijeća.
 -Vjerujem kako ćemo postići dogovor i vrlo brzo ostvariti suradnju 
na obostrano zadovoljstvo te ponajviše na korist naših mještana - 
rekao je Jozić. 
Vijećničko pitanje Nicole Velić (HDZ) odnosilo se na obavljen 
tehnički pregled dječjeg vrtića u Velikom Rastovcu, za što je 
načelnik Damjan rekao kako je prošao uspješno. Nakon što prođe 
nužna procedura, ovoga proljeća bi trebao biti i otvoren.                                   

V. G. 

LUKAČ 

Počela izgradnja pristupne ceste 
Dječjem vrtiću “Bubamara“
Počeli su radovi izgradnje pristupne ceste Dječjem 
vrtiću „Bubamara“ u Gornjem Bazju. Nakon provedenog 
postupka jednostavne javne nabave kao najpovoljniji 
ponuditelj izabrane su Ceste d.d. iz Bjelovara, ukupna 

vrijednost navedenih radova je 244.367,19 kuna, a za na-
dzor nad radovima zadužen je VTC projekt iz Virovitice. 
Završetak radova očekuje se početkom svibnja. Projekt 
je u stopostotnom iznosu financiran iz proračuna općine 
Lukač. Cesta će olakšati pristup Dječjem vrtiću „Bubam-
ara“ koji je nedavno proslavio svoj prvi rođendan.

M. Š. 

SOPJE 

Bivšu vojnu karaulu “Zanoš – Kapinci“ pretvorit će u oazu mira 
Načelnik općine Sopje Berislav Androš i državna tajnica Ministar-
stva prostornog uređenja, graditeljstva i državne imovine Sanja 
Bošnjak potpisali su ugovor o korištenju bivše vojne karaule „Zanoš-
Kapinci“.
- Neki su se smijali kada smo rekli da ćemo izgraditi vrtić u općini, 
neki su bili skeptični i po pitanju ceste Kapinci – Josipovo, no ništa 
nije nemoguće ako postoji plan, volja, znanje i upornost. Ovo nam 
je temelj za daljnja planiranja na tom objektu i toj čestici. Vjeru-
jem da uz Razvojnu agenciju VIDRA možemo taj bivši vojni objekt 
pretvoriti u jedan prekrasan centar uz oazu mira pored rijeke Drave. 
Ovim putem zahvaljujem državnoj tajnici Ministarstva prostornog 
uređenja, graditeljstva i državne imovine Sanji Bošnjak na velikoj 
pomoći u provedbi ovog darovanja, odnosno ustupanja na upravl-
janje - naglasio je načelnik općine Sopje Berislav Androš.

K. T. 

CRNAC

Na sjednici Općinskog vijeća 
jednoglasno usvojene sve odluke 
U srijedu, 24. veljače, u Društvenom domu u Gornjem Bazju 
održana je 36. sjednica Općinskog vijeća Općine Lukač u ovom sazi-
vu, koju je sazvao predsjednik Općinskog vijeća Tomislav Živković.
Na Dnevnom redu, nakon što je usvojen skraćeni zapisnik s 35. 
sjednice Općinskog vijeća, našle su se točke koje su se odnosile 
na donošenje Statuta Općine Lukač, kao i Poslovnika o radu, a na 
taj način usklađene su s člankom 32. Zakona o izmjeni i dopuni 
Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi, kojime 
je propisan broj članova predstavničkog tijela jedinice lokalne, 
odnosno područne (regionalne) samouprave koji se određuje 
ovisno o broju stanovnika.
Donijeta je i Odluka o naknadama članovima predsjedniku 
Općinskog vijeća, vijećnicima, članovima radnih tijela i djelatnici-
ma Jedinstvenog upravnog odjela Općine Lukač.
Sve točke Dnevog reda jednoglasno su usvojene. Sjednica vijeća 
održana je u nazočnosti Josipa Kučana, zamjenika načelnika općine 
Lukač Đure Bukvića.

V.L. 

LUKAČ 
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adranko Validžić iz 
Suhopolja naoko je 
običan muškarac, 
hrvatski ratni vojni 

invalid iz Domovinskog 
rata koji većinu svog vre-
mena provodi u kući sa su-
prugom i dva odrasla sina. 
No, on je daleko više od 
toga – svjedoče to njegova 
umjetnička djela izrađena 
u duborezu koja se nalaze 
po cijeloj Hrvatskoj, ali i 
svijetu. Iako je jedan od 
važnijih umjetnika u teh-
nici dubljenja u drvetu, 
Jadranko nikada nije imao 
razvijenu komponentu 
samopromocije poput 
mnogih njegovih kolega 
umjetnika, već je samo-
zatajan i povučen pa o 
njemu i njegovom talentu 
slabo znaju čak i njegovi 
sumještani.
Kada smo stigli u nje-
govu obiteljsku kuću u 
Suhopolju, dočekao nas je 
jedan od njegovih sinova i 
odveo u očevu radionicu. 
Ondje, prekriven prašinom, 
radio je majstor u drvetu s 
kojim želimo razgovarati.  
- Uđite slobodno, naći će 
se mjesta - srdačno nas je 
pozvao Jadranko, a mi smo 
se nekako stisnuli između 
komada izrezane hras-
tovine, pila, dlijeta i ostalog 
alata te nekolicine radova. 
Primjećujemo da su neki 
tek u početnoj fazi izrade, a 
ima i onih koji su pri kraju. 

GRBOVI, PLOČE, 
ŠKRINJICE 

Dok se malo razišla prašina, 
ugledali smo nekolicinu 
grbova te ploča i škrinjica 
sa sakralnim motivima. 
Za oko nam je odmah za-
pala poznata Da Vincijeva 
„Posljednja večera“, u Jad-
rankovom duborezu. Predi-
van komad hrastovog drve-
ta završit će ne u kuhinji 
ili dnevnom boravku, već 
u galeriji nekog muzeja u 
Švicarskoj ili Njemačkoj, 
poslovnom centru u Beču 
ili Budimpešti... Ako jed-
nom budete u poznatom 
austrijskom skijaškom cen-
tru u Innsbrucku, nemojte 
se iznenaditi kada na zidu 
ugledate duborez upravo 
našeg domaćina Jadranka 
Validžića.
Imali smo stoga mnogo pi-
tanja za njega. Kako nam je 
odmah otkrio, rad je njegov 
život. 
- Ponekad radim i 24 sata. 
Zbog ozbiljno narušenog 
zdravstvenog stanja dogodi 
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Bruno Sokele 

JADRANKO VALIDŽIĆ IZ SUHOPOLJA DUBOREZOM U HRASTU STVARA PREKRASNA UMJETNIČKA DJELA 

Njegove Bašćanske ploče, šahovnice, škrinje i 
druge rukotvorine traže se i izvan Hrvatske

Ovaj vrijedan kreativac ima i veliko srce – uz stotinjak 
prodanih radova puno ih je i doniranih. Nova 

djela već čekaju – već su ih naručili ljubitelji 
umjetnina ove vrste.

mi se da ne mogu spavati, 
a često ni normalno funk-
cionirati, ali kad uzmem dli-
jeto u ruke i prionem poslu, 
sve je bolje - priznao nam je 
Jadranko, koji ima teži ob-
lik PTSP-a koji je stekao u 
Domovinskom ratu. Otkrio 

nam je da je uvijek bio u pr-
vim redovima. 
- Bio sam jedan od onih koji 
se u borbi nisu skrivali iza 
nečijih leđa, nego sam bio 
sasvim ispred. Ratni put 
započeo sam kao policajac 
u sklopu Prvog hrvatskog 

redarstvenika te speci-
jalne policije u Bjelovaru. 
Moja dva brata također su 
bili sudionici Domovin-
skog rata. Netko bi rekao 
„ratna porodica“, ali to ne 
bi bilo sasvim točno. Radi 
se o nacionalnoj svijesti, a 

smatram da je cijela moja 
obitelj bila nacionalno 
osviještena u smislu da voli 
svoju zemlju i da je čuva i 
brani od neprijatelja. Istu 
ideju prenio sam i na svoju 
djecu - rekao nam je Jad-
ranko, a njegova misao i 
način života lako se mogu 
iščitati i na njegovim dje-
lima. Ispunjena su, naime, 
hrvatskim motivima, 
šahovnicama, povijesnim 
likovima, hrvatskom 
baštinom i tradicijom, 
od prekrasno izrađene 
Bašćanske ploče do raznih 
škrinjica, posuda, pa čak i 
dijelova namještaja.
Tradicijske i kulturne mo-
tive Jadranko rado stvara.
- To me nadahnjuje. Ljubav 
prema našoj tradiciji do-
datno utječe na moju 
kreativnost. Osobno mis-
lim da se ne treba sramiti 
svoje slavne prošlosti, od 
stoljeća sedmog pa do Do-
movinskog rata, jer imamo 
se čime ponositi. Osim 
toga, na taj način lakše i 
prebrodim činjenicu da 

branitelji nažalost padaju u 
zaborav i da je senzibilitet 
prema njima sve slabiji. Još 
kada se tu ubroji i politika... 
Ne želim niti razmišljati 
o tome jer me to dodatno 
opterećuje, a to si ne smi-
jem dopustiti - priznao je 
Jadranko. 

ČUVAR TRADICIJE 
Predstavlja nas obitelji: 
u toplom domu dočekali 
su nas supruga Ljiljana te 
sinovi Antun i Petar. Po-
pili smo šalicu kave, osup-
nuto gledali u Jadrankova 
umjetnička djela te pomno 
upijali sve ono što nam je 
taj samozatajni umjetnik 
pričao.
- Eto, sada imam vremena 
za duborez koliko mi srce 
poželi. U ratu to naravno 
nije bilo moguće, a odmah 
poslije rata zaposlio sam 

se policiji u Koprivnici, no 
zbog narušenog zdravlja 
2007. godine otišao sam 
u mirovinu i tada je ust-
vari i započeo moj intenzi-
van umjetnički rad. Velim 
umjetnički, mada nikada, 
pa ni sada ne smatram da 
je to neka posebna um-
jetnost, nego samo do-
bar način mog kreativnog 
izričaja - skromno kaže naš 
sugovornik. 
Poznati umjetnici koje je do 
sada upoznao, kaže, davali 
su mu pohvale za rad, a 
neki su ga i uspjeli uvjeriti 
da je to što radi zaista do-
bro.
Ovaj vrijedan kreativac 
ima i veliko srce – uz sto-
tinjak prodanih puno je i 
doniranih radova. Nova 
djela već čekaju, već su ih 
naručili ljubitelji umjetnina 
ove vrste. 
Da ne pomislimo da mu 
je sve to znanje „palo s 
neba“, Jadranko nas je 
ukratko upoznao sa svojom 
umjetničkom poviješću. 
- Još kao klinac radio sam 
neke radove u šperploči, 
pa sam ustvrdio da mi to 

ide od ruke. Još jedna 
velika ljubav bila mi 

je i nogomet, a od te 
dvije strasti ipak sam 
izabrao nogomet koji 

sam igrao do početka 
rata. Kada zbog svojih 

ozljeda nisam mogao dalje 
jurcati po terenu, pos-
vetio sam se umjetnosti. 
Ispočetka je to bilo vrlo sk-
romno. Kasnije me ‘krenu-
lo’, a s vremenom sam 
stekao i iskustvo i kvalitetu. 
Iako sam neovisan i radim 
sam, član sam Braniteljske 
zadruge iz Koprivnice i kao 
takav sam ovlašten za svoj 
obrt - kaže Jadranko.
Iza njega su danas godine 
mukotrpnog rada. Priznat 
će svatko – nije lako gušiti 
se u prašini, baratati bru-
silicama, dlijetima, precr-
tavati slike, razmišljati o 
vrlo preciznim detaljima. 
- Ne smiju biti velika odstu-
panja u duborezu u odnosu 
na sliku koju preslikavam, 
odnosno ‘prepisujem’. To 
onda nije to. Neke radove 
napravim za dva tjedna, 
a neke ozbiljnije radim i 
više mjeseci jer sve mora 
biti dobro napravljeno. No, 
nema problema, imam sve 
vrijeme ovoga svijeta, za 
sada ni volje ne nedostaje, 
a podrške moje obitelji da 
niti ne spominjem. Podršku 
mi daju svi iz obitelji, ne 
radi zarade od prodaje, već 

J
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• Ne smiju biti velika odstupanja u duborezu u odnosu 
na sliku koju preslikavam, odnosno ‘prepisujem’. To 
onda nije to. Neke radove napravim za dva tjedna, a 
neke ozbiljnije radim i više mjeseci, jer sve mora 
biti dobro napravljeno. No, nema problema, 
imam sve vrijeme ovoga svijeta, za sada mi ni 
volje ne nedostaje, a podršku moje obitelji da 
niti ne spominjem, ističe J. Validžić. 

JADRANKO VALIDŽIĆ IZ SUHOPOLJA DUBOREZOM U HRASTU STVARA PREKRASNA UMJETNIČKA DJELA 

Njegove Bašćanske ploče, šahovnice, škrinje i 
druge rukotvorine traže se i izvan Hrvatske

više zbog toga što mi ova 
moja zanimacija uvelike 
čuva narušeno zdravlje. A 
osim toga, kada nakon sve-
ga pogledam te svoje, kako 
ih ja nazivam „drangulije“, 
ispuni me zadovoljstvo. 
Iskreno, i malo tuge jer vo-
lio bih tu svoju umješnost 
prenijeti na mlađe gener-
acije, a ne znam kako, to 
tek moram otkriti - prizna-
je nam Jadranko. 

ŠIROKA LEPEZA 
KLIJENATA 

Za klijente koji dolaze odas-
vud kaže kako ih nikada 
nije morao „animirati“. 
- Jednostavno, došli bi kod 
mene, pisali mi, zvali me ili 
sretali i na taj način smo 
sklapali posao. Ne moram 
niti napominjati da sam 
kroz svoj život upoznao 
puno ljudi, od branitelja, 
poslovnjaka, glazbenika, 
tajkuna i koga sve ne. Zna-
lo se dogoditi da paralelno 
radim grb Hajduka za klub 
u Splitu ili neki sakralni 
sadržaj koji će završiti na 
zidu nekog parlamenta u 
Europi ili na zidu Općinske 
vijećnice u Suhopolju, kao 
što je onaj koji krasi tu 
prostoriju već nekoliko go-
dina. U svakom slučaju svi 
su dobrodošli, ali moraju 
biti strpljivi. Nisam toliko 
ni star, imam 52 godine i 
radit ću dok god me oči i 
ruke služe - sigurno kaže 
ovaj vrijedni umjetnik. 

Na upit, hoće li ikada imati 
izložbu svojih djela, jer smo 
sigurni da bi ljudi u njoj 
uživali, rekao nam je kako 
jedva stiže izraditi i ono što 
je unaprijed naručeno. 
- Nešto ću svakako ostaviti 
za sebe, kasnije, pa možda 
i prikazati na nekoj izložbi 
u gradu ili na županiji, no 
prvo moram odraditi posao 
- smiješeći se kaže nam naš 
domaćin. 
Napuštajući njegovu ra-
dionicu čuda razmišljamo 
kako se duboreza Posljednje 

večere u formatu 2x1 metar 
zacijelo ne bi postidio ni 
sam veliki Da Vinci. Tu su 
još i druga djela preobliko-
vana u pouzdano hrastovo 
drvo. Upitali smo se koliko 
još ima samozatajnih um-
jetnika koji žive oko nas, 
a da ne znamo da postoje. 
Vidimo ih kao branitelje, 
automehaničare, radnike, 
službenike, a oni stvara-
ju zaista nešto posebno, 
drugačije i trajno, jer sebe 
same najviše unose u ono 
što stvaraju.  

Neke radove napravim za dva tjedna, 
a neke ozbiljnije radim i više mjeseci 
jer sve mora biti dobro napravljeno. 

na, Klara i Lucija su 
tri djevojčice koje su 
donijele neizmjernu 
radost obitelji Baltić: 
majci Josipi (30) i ocu 

Tomi (34) iz općine Suhopolje. 
Kada su Josipa i Tomo (34) 
planirali treće dijete, nakon 
Magdalene (6) i Marka (3), 
nisu računali na nevjerojatno 
iznenađenje: da će umjesto još 
jedne prinove u obitelji zapravo 
dobiti njih – tri.
I to tri prekrasne, nježne, mirne 
i umiljate djevojčice, trojke 
Anu, Klaru i Luciju. Rođene 
su 11. siječnja carskim rezom u 
33. tjednu, u Petrovoj bolnici 
u Zagrebu, a danas uživaju sa 
starijim bratom i sestrom te 
roditeljima u obiteljskom domu 
u Suhopolju. Život s malom 
djecom je i inače izazov, a s no-
vim trojkama koje trebaju svu 
pažnju ovoga svijeta stavio je 
pred roditelje slatke muke, za 
koje pak ocjenjuju kako su im 
dorasli i spremni. Svaki je dan 
uzbudljiv, reći će majka Josipa, 
koja je s nama podijelila njihovo 
iskustvo.
- Sada smo uistinu jedna velika 
i lijepa obitelj s petero djece. 
Trudnoću smo planirali jer smo 
željeli još jedno dijete. Već na 
prvom ginekološkom pregledu 
kod doktora Tonkovića saznali 
smo da nosim trojke, prirodno, 
„spontanim putem“. Isprva smo 
bili u šoku. Nismo mogli vjero-
vati da ćemo dobiti tri bebe, no 
vrlo brzo smo prihvatili tu no-
vost. Bilo nam je najvažnije da 
nam curice budu žive i zdrave 
- opisuje Josipa Baltić vrijeme 
nakon sretnih vijesti. 

Da će obitelj postati bogati-
ja za tri nova člana, i mnogi 
drugi primili su s čuđenjem 
i nevjericom pa su mislili da se 
šale, kažu. 
- I naše obitelji su mislile da se 
šalimo, da je riječ o zafrkanciji. 
Kada su shvatili da se ne šalimo, 
bili su jako iznenađeni - sjeća se 
Josipa koja kaže kako su danas 
sva djeca u obitelji dar kojem 
se svi neizmjerno raduju i bez 
kojeg ne mogu zamisliti svoje 
živote.

SLATKI IZAZOVI
Odmah nakon sretnih vijesti Jo-
sipa je saznala i rizike višeplodne 
trudnoće, među kojima su pri-
jevremena trudnoća, porođaj 
carskim rezom, novorođenčad 
manje porođajne težine i druge, 
mnogo ozbiljnije posljedice. 
Zato su roditelji budno pratili 
kako se djevojčice mijenjaju iz 
tjedna u tjedan, a Josipa prola-
zila detaljne preglede.
- Tijekom trudnoće liječnik je 
detaljno pratio razvoj djevojčica 
i sve je upućivalo da je s njima 
sve u najboljem redu. Mi smo 
kao roditelji bili svjesni rizika i 
bilo nas je strah do samog po-
roda. Nisam bila na strogom 
mirovanju, ali sam se morala 
paziti i odmarati. Samostalno 
sam uspjela održati trudnoću do 
33. tjedna, kada mi je puknuo 
vodenjak. Naše Ana, Klara i 
Lucija rođene su carskim re-
zom i mogu reći da ništa nije 
teško kad vidiš ta divna bića u 
svojim rukama. Djeca su Božji 
blagoslov i veselje, a iako je ovaj 
dar pravi izazov, ne treba ga se 
bojati. Cijelo vrijeme trudnoće, 
i kada smo se bojali hoće li sve 
biti dobro s njima, kako se raz-
vijaju, imali smo vjeru u Boga, 

to nas je ispunjavalo i davalo 
nam nadu da će sve biti dobro. I 
je, danas smo zajedno, a i s njih 
pet uspijem se organizirati da 
nikome ništa ne nedostaje - kaže 
mama Josipa.
Sretnoj obitelji čestitke stižu sa 
svih strana, a posebna je stigla iz 
Općine Suhopolje. Ana, Klara i 
Lucija prve su trojke na području 
ove općine pa je načelnik Siniša 
Horvat roditelje obradovao 
godišnjom opskrbom pelena i 
sa šest tisuća kuna – po dvije za 
svaku novu članicu obitelji. 
- Iznimna mi je čast i posebno 
zadovoljstvo u ovakvim li-
jepim trenucima s jednom 
simboličnom gestom u obliku 
novčane pomoći i godišnje za-
lihe pelena koje su trenutno 
najveći prioritet naših malih 
sumještanki pripomoći obitelji. 
Demografske mjere jedna su 
od okosnica rada na području 
općine i za sada mogu reći 
da smo u tome vrlo uspješni. 
U posljednje tri godine broj 
novorođenih na području naše 
općine u velikom je porastu, a 
u budućem razdoblju svakako 
planiramo nastaviti s novim 
mjerama i aktivnostima kako 
bismo podigli kvalitetu naših 
najmlađih mještana na još veću 
razinu - izjavio je načelnik te 
trojkama poželio sve najbolje, a 
mami Baltić brz oporavak.
- Hvala im na tome. Ugodno su 
nas iznenadili i to nam uistinu 
puno znači - poručila je majka 
Josipa, kojoj osmijeh ne silazi 
s lica.

Agava Kovač, Foto: Privatan arhiv 

NA SVIJET DOŠLE ANA, KLARA I LUCIJA 
BALTIĆ, PRVE TROJKE U OPĆINI SUHOPOLJE 

Majka Josipa: 
Nas sedmero sada 
smo prava obitelj

• Sada smo uistinu jedna velika i lijepa obitelj s 
petero djece. Trudnoću smo planirali jer smo željeli 
još jedno dijete. Već na prvom ginekološkom pregledu 
kod doktora Tonkovića saznali smo da nosim trojke, 
prirodno, „spontanim putem“. Isprva, bili smo u šoku. 
Nismo mogli vjerovati da ćemo dobiti tri bebe, 
no vrlo brzo smo prihvatili tu novost. Bilo nam 
je najvažnije da nam curice budu žive i zdrave, 
opisuje Josipa Baltić vrijeme nakon sretnih vijesti. 

Ana, Klara i Lucija su tri djevojčice koje su donijele 
neizmjernu radost obitelji Baltić: 
majci Josipi (30) i ocu Tomi (34)

A
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BLANKA BART SLAVI 35 
JUBILARNIH GODINA RADA U 
KAZALIŠTU    

Od djetinjstva 
kazalište za mene 
nije posao, već moj 
drugi dom 
Mjesto na kojem se osjećaš sigurno. Tvoj 
drugi dom, tvoja obitelj s kojom radiš, 
odrastaš, napreduješ i mijenjaš se iako su, 
tehnički gledano, to tvoji kolege i prijatelji. 
Tako o svojih 35 godina profesionalnog 
rada u Kazalištu Virovitica kaže glumica 
Blanka Bart, koja je radno, predstavom 
„Alabama“, s kolegama proslavila svoj 
veliki i važan jubilej. Prisjetila se kako je 
u kazalište došla kao šaptačica u jednoj 
dječjoj predstavi, a kada su otkrili da ima 
dobar glas, bila je to prekretnica koja je 
presudila da ostane na daskama koje joj i 
dan-danas život znače. 
Blanka je već tada, s 14 godina, kada je u 
kazalištu više vremena provodila nego kod 
kuće, znala da biti glumcem nije posao 
već poziv koji zahtijeva da u njega uneseš 
cijeloga sebe. Danas, nakon oko 130 uloga 
i nebrojenih predstava u kojima je uvijek 
pomicala granice vlastitog talenta, iskustva 
i mogućnosti, ova poznata glumica kaže 
kako su joj u cijeloj karijeri najviše prirasle 
srcu uloge majki, iako je u ova tri desetljeća 
utjelovila cijelu lepezu likova, nerijetko i 
nekoliko njih u istoj predstavi.   
- Iskreno, nitko nas nije pitao što bismo 
voljeli glumiti, uvijek je to bila neka 
normalna podjela uloga kada se radi 
predstava. No, meni su uloge majki uvijek 
bile najbolje, možda zato što nemam 

djece. A odigrala sam ih bezbroj u dječjim 
predstavama i mogu se pohvaliti da sam 
skoro svima, pa i Antunu Vrbenskom, 
igrala majku u predstavama. Drugi izbor, 
ono što mi je prirodnije, svakako su drame, 
iako ću se i u komedijama dobro snaći, 
samo što tu treba uložiti drugačiji trud - 
ističe Blanka Bart, govoreći kako je u ovih 
35 godina na kazališnim daskama, baš kao 
i u pravom životu, bilo nebrojeno puno 
anegdota, snalaženja, ali i muke, učenja, 
ulaganja i žrtve da sve ono što se na-

porno vježba pred redateljem u najboljem 
obliku odjekne i pred publikom. Bilo je 
i padova na sceni, zaboravljanja teksta, 
dogodovština s probe, ali i nastupa, izazova 
kako pretrčati pozornicu koja je u gostima 
znatno veća od domaće ili ne sudarati se 
s kolegama na izrazito malim scenama. 
Tako je to kada se živi predstava, a odrasta 
s kolektivom u kojem se zna kako tko diše, 
kaže s puno ljubavi ova iskusna glumica, 
te odaje kako i danas  osjeća tremu pred 
svaki nastup. Isključivo iz jednog razloga 
– opravdati povjerenje redatelja i ispuniti 
vlastita očekivanja od uloge. Što je čovjek 
stariji, ta su očekivanja veća, kaže nam. 
Publika je drugačija, ljudi danas dolaze u 
kazalište nasmijati se, zabaviti, zaboraviti 

na težak život i svakodnevnicu koja 
bi trebala ostati iza crvene zavjese, 
na sat, dva, od onog trena kada se 
svjetla u publici ugase.
- Vrijeme je već dugo takvo, 
obilježeno neimaštinom, iselja-
vanjem ljudi koji odlaze trbuhom 
za kruhom, i publika je željna 
smijeha. Sve to razumijem, ali ne 
pristajem na to da se kazalište 
pretvori u zabavu. Smatram 
da je jako važno, pogotovo u 

kazalištu, držati se repertoara, da 
svaka predstava donosi nešto novo, nešto 
što će naučiti gledatelja, baš poput knjige 
ili slike. Kazalište mora imati dramu koja 
prepričava život, koja govori o teškim 
temama, koja šalje poruku. Tako poslana, iz 
intimnog prostora kazališta, koju izgovara 
živ čovjek, uvijek će jače odjeknuti - smatra 
glumica B. Bart, istaknuvši kako zbog te 
kvalitete kazalište danas ima nevjerojatno 
važnu ulogu i da joj je još uvijek jednako 
priraslo srcu kao i prvoga dana.  

Kazalištu Virovitica u petak, 
26. veljače, premijerno je odi-
grana predstava „Alabama“ 
u režiji Darija Harjačeka. 

Predstava je rađena na tekst hrvatskog 
pisca Davora Špišića, a u njoj igra ci-
jeli virovitički glumački ansambl. Riječ 
je o teškoj, potresnoj, ali snažnoj priči 
o toplim, duhovitim i melankoličnim 
ljudima koji su preživjeli rat, a sada 
pokušavaju preživjeti i poraće.
Svečanom premijerom predstave „Ala-
bama“ na kazališnim daskama na koji-
ma žive, rade i stvaraju već 40, odnosno 
35 godina virovitički glumci Snježana 
Lančić i Mijo Pavelko te Blanka Bart i 
Draško Zidar obilježili su svoje velike 
jubileje.
- Drago nam je što smo s redateljem 
Darijem Harjačekom osmislili i došli 
na ideju raditi dramu autora Davora 
Špišića. S tom predstavom planirali 
smo ustvari otvoriti vrata ovogodišnjeg 
Virkasa, no zbog aktualne situacije s 
koronavirusom morali smo ga odgoditi 
i pokušat ćemo ga održati u lipnju ove 
godine. Zbog epidemiološke situacije 
ove godine u program Virkasa neće biti 
uključene predstave iz susjednih zem-
alja - kaže ravnatelj Kazališta Virovitica 
Tomislav Pintarić. 
Ponosno je istaknuo kako je svima veliko 
zadovoljstvo što je ovom predstavom čak 
četvero glumca obilježilo svoje jubileje 
te da je riječ o prvoj predstavi u kojoj u 

sastavu prvi put glumi i mlada glumica, 
Virovitičanka Monika Lanšćak. 
- Veselimo se trenutku kada ćemo opet 
imati punu dvoranu - poručio je ravnatelj 
Tomislav Pintarić. 
Za samu predstavu „Alabama“ redatelj 
Dario Harjaček kaže kako je riječ o teškoj 
obiteljskoj drami koja se tiče svih nas. 
Podsjetio je kako je „Alabama“ izvedena 
u zagrebačkom kazalištu Gavella prije 
točno 11 godina, no da smatra kako tekst 
treba i dalje živjeti na pozornicama. 
- Zato sam ga i predložio Kazalištu Viro-
vitica, koje je pravo mjesto za taj komad 
budući da dotiče suštinu slavonske duše. 
Mislim da je konačno, 12 godina na-
kon što je napisan, došao na mjesto na 
kojemu je i trebao biti. To je zaista jedna 
kompleksna priča o imigraciji, to je priča 
o velikim socijalnim razlikama, socijal-
noj nepravdi. Prije svega mislim da je to 
priča o tome kako svatko, pa i oni najgori 
od nas, zaslužuju ljubav i kako mi danas 
moramo shvatiti da jedini način na koji 
sve nepravde možemo pokušati ispraviti 
je upravo kroz oprost i pomirenje. Mis-
lim da je to jedan aktivistički tekst, ali 
ima duboku humanističku poruku i na-
dam se da će je virovitička publika kao 
takvu i prepoznati - rekao je redatelj te 
ocijenio da svatko od glumaca ima ve-
liki zadatak, utjeloviti i prenijeti poruku 
Špišićevih likova u današnjici. 

- Mislim da je ovo jako uspješan spoj 
Roberta Špišića i virovitičkog kazališta - 
poručio je redatelj. 
Nakon predstave, koja nikoga nije os-
tavila ravnodušnim, kazališnim jubilar-
cima uručena su priznanja. Prigodnim 
darovima čestitao im je i virovitički 
gradonačelnik Ivica Kirin, naglasivši 
važnost virovitičkih glumaca kao am-
basadora kulture ne samo u Hrvatskoj, 
već i šire. 
Glumce jubilarce i ravnatelja Kazališta 
Virovitica Tomislava Pintarića u petak, 
26. veljače, primio je župan Igor Andrović 
te im čestitao na dugogodišnjem radu i 
trudu.  
- Iznimno sam ponosan, a vjerujem i 
svi stanovnici Virovitičko-podravske 
županije na Kazalište Virovitica koje 
iza sebe ima 76 godina profesionalnog 
rada i jedini je profesionalni ansambl od 
Zagreba do Osijeka. Kazalište Virovit-
ica je, uz svoj sjajan ansambl, donoseći 
brojne nagrade, nastupajući na brojnim 
festivalima, tijekom godina postalo i 
brend grada Virovitice i Virovitičko-
podravske županije. Danas sam imao 
priliku ugostiti glumce koji ondje glume 
već 35 i 40 godina i zahvaljujući kojima 
je ovo kazalište opstalo, ali naravno i 
zahvaljujući publici koja posjećuje nji-
hove predstave i bez koje sve ovo ne bi 
imalo smisla - rekao je župan Andrović, 
dodavši da uz Grad i Županija financira 
rad Kazališta Virovitica.
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• Svečanom premijerom predstave „Alabama“ na kazališnim daskama na kojima žive, rade i stvaraju već 40, odnosno 
35 godina virovitički glumci Snježana Lančić i Mijo Pavelko te Blanka Bart i Draško Zidar obilježili su svoje velike jubileje.

M. Lukačić, A. Kovač, M. Lovrenc 

ŽIVOT NA KAZALIŠNIM DASKAMA 

Predstavom “Alabama“ virovitički kazalištarci 
dirnuli publiku i proslavili svoje velike jubileje 
U

Prije svega mislim da je to priča o tome kako svatko, pa i oni najgori od nas, zaslužuju 
ljubav i kako mi danas moramo shvatiti da je jedini način na koji možemo pokušati 

ispraviti sve nepravde upravo kroz oprost i pomirenje. Smatram da je to jedan aktivistički 
tekst, ali ima duboku humanističku poruku i nadam se da će je virovitička publika kao 
takvu i prepoznati, rekao je redatelj predstave Dario Harjaček te ocijenio da svatko od 
glumaca ima veliki zadatak, utjeloviti i prenijeti poruku Špišićevih likova u današnjici.

Dramom „Alabama“ svoj ju-
bilej, 35 godina na kazališnim 
daskama, obilježio je Draško 
Zidar. Svestrani glumac za sebe 
kaže kako cijeli život radi posao 
koji voli i da danas, gledajući 
unatrag, postoje tek rijetki tre-
nuci u kojima mu je bilo teško. 
Dodaje kako ga je kazalište 
uvijek mistično privlačilo te da 
je u njega, još kao dječak, stigao 
„preko veze“. 
- Ja sam u kazalište došao preko 
veze. Čak i onda kad sam ja 
dolazio u kazalište, poslovi su se 
dobivali preko veze. Naime, moj 
otac Ivan je radio u kazalištu, 
a u okviru amaterske scene 

u kazalištu je nastupao i moj 
stariji brat Davor. Meni je uvijek 
bilo mistično kuda oni idu 
navečer na probu, što je zapravo 
to kazalište, a kada sam vidio 
što je to i što se točno tamo radi, 
jako mi se svidjelo. Zapravo, 
imao sam sreću. Kada se radila 
predstava „Hasanaginica“ imali 
su glumca koji je igrao Mehu, no 
on baš i nije bio previše zalju-
bljen u kazalište. Znali su da 
sam ja stalno dolazio s tatom i 
Davorom pa su meni ponudili tu 
ulogu. Prošao sam na audiciji, a 
još i danas se sjećam teksta koji 
sam tada govorio - prisjeća se 
Draško Zidar prvih koraka na 50 
godina dugom kazališnom putu 
i 35 godina kao profesionalni 
glumac. 
Kada je prvi put stao na pozor-
nicu, kaže, bilo je to – to. 
- Jednostavno to vas obasja, to 
svjetlo, kazalište i sve ono što 
ide uz njega. Zaljubite se u to i 
ostanete - ističe Zidar, iza kojega 

je danas 120 predstava samo 
u Kazalištu Virovitica, oko 150 
premijernih naslova, oko pet 
tisuća izlazaka pred publiku i 
dvadesetak filmova i serija. 
- Ne smijem se žaliti gledajući 
koliko sam posla imao i koliko 
ga imam sada, a kako sam ga 
napravio, sudit će drugi - kaže 
ovaj nagrađivani glumac koji 
iz uloge u ulogu nadmašuje 
samoga sebe, nerijetko se vežući 
uz likove koje utjelovljuje na 
kazališnim daskama ili pred 
malim ekranima. 
 - Teško je odabrati samo neke 
ili jednu ulogu koja vam je 
draga. No, svi mi glumci vežemo 

se za neku ulogu koja nam 
dobro ide. Osobno mi je draga 
uloga u predstavi „Trinaest pro-
zora“, ali i „Audijencija“, koja mi 
je bila posebno divna jer sam u 
njoj popio neograničene količine 
piva. Draga mi je i komedija 
koju sam radio u HNK Osijek, 
„Budala za večeru“. Da mi se 
nije sviđao ovaj posao, da mi se 
nisu sviđale sve uloge, vjero-
jatno bih odustao puno prije i 
radio bih negdje u školi. Kada 
jednog dana odem u mirovinu, 
imat ću se čega sjećati - kaže 
Zidar. 
Rezimirajući ovih 35 go-
dina profesionalnog bavljenja 
glumom istaknuo je kako mu 
je drago što je ovu predstavu 
odigrao s kolegama koji također 
slave svoje jubileje. 
- Nas ovdje okupi posao koji 
svakodnevno radimo, ali lijepo 
je i drago mi je da smo se baš 
mi, jubilarci, okupili u ovoj 
predstavi - rekao je Zidar. 

• Da mi se nije sviđao 
ovaj posao, da mi se 
nisu sviđale sve uloge, 
vjerojatno bih odustao 
puno prije i radio negdje 
u školi. Kad jednog 
dana odem u mirovinu, 
imat ću se čega sjećati, 
kaže Zidar. 

DRAŠKO ZIDAR SLAVI 
GLUMAČKI JUBILEJ – 35 GODINA 
NA KAZALIŠNIM DASKAMA   
Cijeli život u ulogama 
koje mi se sviđaju 
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Od djetinjstva 
kazalište za mene 
nije posao, već moj 
drugi dom 
Mjesto na kojem se osjećaš sigurno. Tvoj 
drugi dom, tvoja obitelj s kojom radiš, 
odrastaš, napreduješ i mijenjaš se iako su, 
tehnički gledano, to tvoji kolege i prijatelji. 
Tako o svojih 35 godina profesionalnog 
rada u Kazalištu Virovitica kaže glumica 
Blanka Bart, koja je radno, predstavom 
„Alabama“, s kolegama proslavila svoj 
veliki i važan jubilej. Prisjetila se kako je 
u kazalište došla kao šaptačica u jednoj 
dječjoj predstavi, a kada su otkrili da ima 
dobar glas, bila je to prekretnica koja je 
presudila da ostane na daskama koje joj i 
dan-danas život znače. 
Blanka je već tada, s 14 godina, kada je u 
kazalištu više vremena provodila nego kod 
kuće, znala da biti glumcem nije posao 
već poziv koji zahtijeva da u njega uneseš 
cijeloga sebe. Danas, nakon oko 130 uloga 
i nebrojenih predstava u kojima je uvijek 
pomicala granice vlastitog talenta, iskustva 
i mogućnosti, ova poznata glumica kaže 
kako su joj u cijeloj karijeri najviše prirasle 
srcu uloge majki, iako je u ova tri desetljeća 
utjelovila cijelu lepezu likova, nerijetko i 
nekoliko njih u istoj predstavi.   
- Iskreno, nitko nas nije pitao što bismo 
voljeli glumiti, uvijek je to bila neka 
normalna podjela uloga kada se radi 
predstava. No, meni su uloge majki uvijek 
bile najbolje, možda zato što nemam 

djece. A odigrala sam ih bezbroj u dječjim 
predstavama i mogu se pohvaliti da sam 
skoro svima, pa i Antunu Vrbenskom, 
igrala majku u predstavama. Drugi izbor, 
ono što mi je prirodnije, svakako su drame, 
iako ću se i u komedijama dobro snaći, 
samo što tu treba uložiti drugačiji trud - 
ističe Blanka Bart, govoreći kako je u ovih 
35 godina na kazališnim daskama, baš kao 
i u pravom životu, bilo nebrojeno puno 
anegdota, snalaženja, ali i muke, učenja, 
ulaganja i žrtve da sve ono što se na-

porno vježba pred redateljem u najboljem 
obliku odjekne i pred publikom. Bilo je 
i padova na sceni, zaboravljanja teksta, 
dogodovština s probe, ali i nastupa, izazova 
kako pretrčati pozornicu koja je u gostima 
znatno veća od domaće ili ne sudarati se 
s kolegama na izrazito malim scenama. 
Tako je to kada se živi predstava, a odrasta 
s kolektivom u kojem se zna kako tko diše, 
kaže s puno ljubavi ova iskusna glumica, 
te odaje kako i danas  osjeća tremu pred 
svaki nastup. Isključivo iz jednog razloga 
– opravdati povjerenje redatelja i ispuniti 
vlastita očekivanja od uloge. Što je čovjek 
stariji, ta su očekivanja veća, kaže nam. 
Publika je drugačija, ljudi danas dolaze u 
kazalište nasmijati se, zabaviti, zaboraviti 

na težak život i svakodnevnicu koja 
bi trebala ostati iza crvene zavjese, 
na sat, dva, od onog trena kada se 
svjetla u publici ugase.
- Vrijeme je već dugo takvo, 
obilježeno neimaštinom, iselja-
vanjem ljudi koji odlaze trbuhom 
za kruhom, i publika je željna 
smijeha. Sve to razumijem, ali ne 
pristajem na to da se kazalište 
pretvori u zabavu. Smatram 
da je jako važno, pogotovo u 

kazalištu, držati se repertoara, da 
svaka predstava donosi nešto novo, nešto 
što će naučiti gledatelja, baš poput knjige 
ili slike. Kazalište mora imati dramu koja 
prepričava život, koja govori o teškim 
temama, koja šalje poruku. Tako poslana, iz 
intimnog prostora kazališta, koju izgovara 
živ čovjek, uvijek će jače odjeknuti - smatra 
glumica B. Bart, istaknuvši kako zbog te 
kvalitete kazalište danas ima nevjerojatno 
važnu ulogu i da joj je još uvijek jednako 
priraslo srcu kao i prvoga dana.  

SNJEŽANA LANČIĆ SLAVI 
JUBILEJ OD 40 GODINA 
NA KAZALIŠNIM 
DASKAMA

Još uvijek mi je 
drago što sam dio 
kazališne čarolije 
Više od 120 uloga i čak četiri desetljeća 
profesionalno u glumi na kazališnim 
daskama proslavila je glumica 
Snježana Lančić. Za kazalište kaže kako 
je oduvijek njena velika ljubav, drugi 
dom od kojeg se ne odvaja.  
- Kazalište vam je jedna velika 
obitelj, sa svim pozitivnim i nega-
tivnim stranama koje jedna obitelj i 
proživljava. U ovih četrdeset godina, 
nakon 120 uloga i nebrojeno predstava, 
još uvijek mi je drago što sam dio te 
čarolije - ističe ova glumica. 
Svaki lik koji je glumila bio je dio nje 
– unijela je u ulogu sve svoje znanje i 
iskustvo kako bi tekst i upute redatelja 
pretvorila u osobu od krvi i mesa koja 
će nastati na sceni. 
- Teško je sada izdvojiti jednu ulogu 
od svih ovih u moj kazališnoj karijeri, 
ali ako mogu birati, rekla bih da sam 
uvijek voljela kompleksne ženske 
uloge, pa i one predstave, pogotovo za 
djecu, u kojoj sam se vrlo brzo morala 
transformirati iz jednog lika u drugi. 

Posebno mi je drago kada se u takvim 
predstavama odgovor dobije odmah – 
reakcije publike su iskrene, brze, spon-
tane. Nema mi veće nagrade nego kada 
vidim da u liku u kojem se ja zabavl-
jam, isto čini i publika. Moram priznati 
da je jedna uloga koja me dočekala kao 

ogroman izazov 
bila Smrt u 
Svatkoviću. 
Bila mi je to 
zaista nep-
oznanica do 
tada i mogu 
reći da sam, 
pripremajući se za tu predstavu, puno 
toga naučila o sebi. Nisam znala otkud 
bih počela, no otkrila sam u sebi stvari 
koje nisam ni znala da imam - iskreno 
nam je otkrila Snježana, koja je poz-

nata i po aktivnom radu s mladima koji 
svoj put traže u svijetu kazališta i koje 
savjetuje iz svog iskustva jednako kao i 
njena kolegica Blanka Bart. 
Kod komedija, kaže, razdraganost lika 
koja se s pozornice prenese na publiku 
lako i kod samog glumca zapali dodatni 
žar, pa je taj odnos, u kojem igrajući 
ulogu koja se i publici sviđa glumcima 
uvijek dodatni poticaj da se još više 
daju.  
Priprema predstave težak je i zahtjevan 
pothvat, probe su detaljne, a svaka 
uloga pred glumca stavlja nove izazove. 
Svijet je to za sebe, koji se gradi iz uloge 
u ulogu, a vlastita očekivanja gomilaju 
se kako godine prolaze. 
- Prije sam imala tremu od publike, 
a danas imam tremu vezano uz sebe, 
svoja očekivanja, očekivanja redatelja 
i svih ostalih. Ni uz stotinu uloga i 

nebrojeno izlazaka na 
pozornicu to ne prolazi. 
Više očekujemo od sebe 
sa svakom novom ul-
ogom, mislim da je svim 
kolegama tako - kaže 
Snježana Lančić. 
Govoreći o četiri 
desetljeća u Kazalištu 
Virovitica kaže kako joj 
je čast raditi s istom eki-
pom koja je odrasla i sve 

prošla zajedno, te da joj je drago što su 
Alabamom čak četvero njih proslavili 
velike jubileje. 

Kazalištu Virovitica u petak, 
26. veljače, premijerno je odi-
grana predstava „Alabama“ 
u režiji Darija Harjačeka. 

Predstava je rađena na tekst hrvatskog 
pisca Davora Špišića, a u njoj igra ci-
jeli virovitički glumački ansambl. Riječ 
je o teškoj, potresnoj, ali snažnoj priči 
o toplim, duhovitim i melankoličnim 
ljudima koji su preživjeli rat, a sada 
pokušavaju preživjeti i poraće.
Svečanom premijerom predstave „Ala-
bama“ na kazališnim daskama na koji-
ma žive, rade i stvaraju već 40, odnosno 
35 godina virovitički glumci Snježana 
Lančić i Mijo Pavelko te Blanka Bart i 
Draško Zidar obilježili su svoje velike 
jubileje.
- Drago nam je što smo s redateljem 
Darijem Harjačekom osmislili i došli 
na ideju raditi dramu autora Davora 
Špišića. S tom predstavom planirali 
smo ustvari otvoriti vrata ovogodišnjeg 
Virkasa, no zbog aktualne situacije s 
koronavirusom morali smo ga odgoditi 
i pokušat ćemo ga održati u lipnju ove 
godine. Zbog epidemiološke situacije 
ove godine u program Virkasa neće biti 
uključene predstave iz susjednih zem-
alja - kaže ravnatelj Kazališta Virovitica 
Tomislav Pintarić. 
Ponosno je istaknuo kako je svima veliko 
zadovoljstvo što je ovom predstavom čak 
četvero glumca obilježilo svoje jubileje 
te da je riječ o prvoj predstavi u kojoj u 

sastavu prvi put glumi i mlada glumica, 
Virovitičanka Monika Lanšćak. 
- Veselimo se trenutku kada ćemo opet 
imati punu dvoranu - poručio je ravnatelj 
Tomislav Pintarić. 
Za samu predstavu „Alabama“ redatelj 
Dario Harjaček kaže kako je riječ o teškoj 
obiteljskoj drami koja se tiče svih nas. 
Podsjetio je kako je „Alabama“ izvedena 
u zagrebačkom kazalištu Gavella prije 
točno 11 godina, no da smatra kako tekst 
treba i dalje živjeti na pozornicama. 
- Zato sam ga i predložio Kazalištu Viro-
vitica, koje je pravo mjesto za taj komad 
budući da dotiče suštinu slavonske duše. 
Mislim da je konačno, 12 godina na-
kon što je napisan, došao na mjesto na 
kojemu je i trebao biti. To je zaista jedna 
kompleksna priča o imigraciji, to je priča 
o velikim socijalnim razlikama, socijal-
noj nepravdi. Prije svega mislim da je to 
priča o tome kako svatko, pa i oni najgori 
od nas, zaslužuju ljubav i kako mi danas 
moramo shvatiti da jedini način na koji 
sve nepravde možemo pokušati ispraviti 
je upravo kroz oprost i pomirenje. Mis-
lim da je to jedan aktivistički tekst, ali 
ima duboku humanističku poruku i na-
dam se da će je virovitička publika kao 
takvu i prepoznati - rekao je redatelj te 
ocijenio da svatko od glumaca ima ve-
liki zadatak, utjeloviti i prenijeti poruku 
Špišićevih likova u današnjici. 

- Mislim da je ovo jako uspješan spoj 
Roberta Špišića i virovitičkog kazališta - 
poručio je redatelj. 
Nakon predstave, koja nikoga nije os-
tavila ravnodušnim, kazališnim jubilar-
cima uručena su priznanja. Prigodnim 
darovima čestitao im je i virovitički 
gradonačelnik Ivica Kirin, naglasivši 
važnost virovitičkih glumaca kao am-
basadora kulture ne samo u Hrvatskoj, 
već i šire. 
Glumce jubilarce i ravnatelja Kazališta 
Virovitica Tomislava Pintarića u petak, 
26. veljače, primio je župan Igor Andrović 
te im čestitao na dugogodišnjem radu i 
trudu.  
- Iznimno sam ponosan, a vjerujem i 
svi stanovnici Virovitičko-podravske 
županije na Kazalište Virovitica koje 
iza sebe ima 76 godina profesionalnog 
rada i jedini je profesionalni ansambl od 
Zagreba do Osijeka. Kazalište Virovit-
ica je, uz svoj sjajan ansambl, donoseći 
brojne nagrade, nastupajući na brojnim 
festivalima, tijekom godina postalo i 
brend grada Virovitice i Virovitičko-
podravske županije. Danas sam imao 
priliku ugostiti glumce koji ondje glume 
već 35 i 40 godina i zahvaljujući kojima 
je ovo kazalište opstalo, ali naravno i 
zahvaljujući publici koja posjećuje nji-
hove predstave i bez koje sve ovo ne bi 
imalo smisla - rekao je župan Andrović, 
dodavši da uz Grad i Županija financira 
rad Kazališta Virovitica.
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MIJO PAVELKO SLAVI 40 
GODINA NA KAZALIŠNIM 
DASKAMA  
Zadovoljstvo mi 
je što sam član 
Kazališta 
Virovitica i što smo 
ga uspjeli podići na 
višu razinu  

Više od 100 uloga, desetak režiranih pred-
stava i dvadesetak scenografija – sve to 
i puno više sažima se u 40 godina profe-
sionalnog rada virovitičkog glumca Mije 
Pavelka. 
Svoj jubilej proslavio je predstavom „Ala-
bama“ u kojoj glumi Vinka, oca i supruga u 
obitelji razorenoj samoubojstvom djeteta, 
konkretno sina. Za jubilarnu predstavu, 
reći će, to je teška obiteljska priča, kao 
uostalom i njegova uloga. 
- Teška je to uloga. Treba to sve unutar 
sebe prevladati, ali upravo zbog toga mi se 
i svidjela. Mogu reći da smo svi zajedno iz-
vrsno radili i surađivali s našim redateljem, 
te da mi je zadovoljstvo što sam dio ove 
predstave i ovog ansambla - kaže Pavelko, 
čiji je profesionalni angažman u kazalištu 
započeo 15. veljače 1981. godine. 
- Došao sam i prije u omladinsku scenu, 
ali taj se datum bilježi kao pravi početak 
mojeg profesionalnog angažmana. Podsje-
tio me na ovih brzo proletjelih 40 godina.  
Bilo mi je lijepo svih ovih godina i uistinu 
mogu  reći da mi je zadovoljstvo što sam 
bio i što sam još uvijek član Kazališta Viro-
vitica, te što smo ga uspjeli održati i podići 
na višu razinu - kaže Mijo Pavelko. 

• Svečanom premijerom predstave „Alabama“ na kazališnim daskama na kojima žive, rade i stvaraju već 40, odnosno 
35 godina virovitički glumci Snježana Lančić i Mijo Pavelko te Blanka Bart i Draško Zidar obilježili su svoje velike jubileje.

ŽIVOT NA KAZALIŠNIM DASKAMA 

Predstavom “Alabama“ virovitički kazalištarci 
dirnuli publiku i proslavili svoje velike jubileje 

Prije svega mislim da je to priča o tome kako svatko, pa i oni najgori od nas, zaslužuju 
ljubav i kako mi danas moramo shvatiti da je jedini način na koji možemo pokušati 

ispraviti sve nepravde upravo kroz oprost i pomirenje. Smatram da je to jedan aktivistički 
tekst, ali ima duboku humanističku poruku i nadam se da će je virovitička publika kao 
takvu i prepoznati, rekao je redatelj predstave Dario Harjaček te ocijenio da svatko od 
glumaca ima veliki zadatak, utjeloviti i prenijeti poruku Špišićevih likova u današnjici.
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Pet knjiga čitanih u 
Čitateljskom klubu 
Gradske knjižnice i 
čitaonice Virovitica

1. Lee, Harper. Ubiti pticu rugali-
cu 
Priča o ljubavi, moralu, prijateljstvu, 
odgoju, životnoj mudrosti, toleran-
ciji i razumijevanju. Pria je smještena 
na američki Jug 30-ih godina prošlog 
stoljeća. Roman je bezvremenski, te-
mom i danas vrlo aktualan.

2.  Bradbury, Ray. Fahrenheit 451
Napisan još 1953. godine, tada 
futuristički znanstveno-fantastički ro-
man, danas savršeno odgovara stvar-
nosti. Bradburyjeva vizija budućnosti 
gotovo je proročanska te su današnji svi-
jet i onaj o kojem je Bradbury pisao prije 
toliko godina jako slični.

3. Hosseini, Khaled. Gonič zmajeva 
Ovo je knjiga koja se ne može čitati od 
suza. Svaki lik je u “Goniču zmajeva” 
priča za sebe, no opravdan omiljeni sta-
tus zavrjeđuje zbog predivno ispričanog 

prijateljstva (i okosnice romana) između 
Amira i Hasana…
4. Jurić Zagorka, Marija. Kneginja iz 
Petrinjske ulice  
Djelo pripada samim počecima hrvatskog 
kriminalističkog romana a M. J. Zagorku 
predstavlja kao prvu hrvatsku novinarku, 
veoma naprednu i ustrajnu u borbi za 
ženska i ljudska prava u cjelini.
5. Novak, Kristian. Ciganin, ali 
najljepši 
Ciganin, ali najljepši kriminalistički je 
(melo)dramski triler s ljudskim leševima 
i ljubavnom pričom. Ovo je knjiga koja 
već nekoliko godina drži prvo mjesto po 
hrvatskim knjižnicama kao najčitanija kn-
jiga domaćeg autora.

Izbor noviteta 
iz 2020.

1. Hunter, Georgia. Mi koji smo 
preživjeli. Zagreb: Stilus knjiga, 
2020.
Potresna istinita priča o preživljavanju 
Židova u Drugom svjetskom ratu 

ispisana rukom 
praunuke glavnih likova koja je svojim 
romanom zabilježila povijest svoje 
obitelji za buduće naraštaje, a cjelokup-
nom čovječanstvu ostavila svjedočanstvo 
kako su vjera, nada, domišljatost i unu-
tarnja snaga temelji  ljudske opstojnosti.
2. Lianke, Yan. San sela Ding. Za-
greb: Hena com, 2020.
Zabranjen u Kini, San sela Ding napet je 
i potresan roman koji nosi jasnu kritiku 
društva, sustava i hijerarhije. Utemeljen 
na istinitim događajima iz suvremene 
kineske povijesti roman tematizira epi-
demiju AIDS-a i njezine posljedice.

3. Thaler, Richard H. Nerazumno 
ponašanje : stvaranje bihevioralne 

ekonomije. Zagreb: Školska knjiga, 
2020.
Dobitnik Nobelove nagrade za ekonomiju 
2017. godine povezuje nova otkrića iz psi-
hologije s praktičnim razumijevanjem 
tržišta i otkriva kako proučavanje ljudskih 
pogrešaka pomaže našim vladama,ali  i 
nama samima pri odlučivanju o životnim i 
poslovnim temama.
4. Butković, Krešimir. Bok, Roko! 

Zagreb: Hrvatsko društvo 
književnika za djecu i mlade, 2020.
Roman je nagrađen književnom nagra-
dom za najbolji neobjavljeni prozni ru-
kopis za djecu i mlade u 2020. – Zvonko, 
a tematizira problematiku invaliditeta 
i autizma s ciljem senzibilizacije djeca i 
cjelokupne zajednice s obiteljima i djecom 
kojima je to svakodnevica.
5. Pavlek, Danijela. Knjiga recepata 
za pilotiranje kroz djetinjstvo. Za-
greb: Hrvatsko društvo književnika 
za djecu i mlade, 2020.
Pjesnička zbirka nagrađena Književnom 
nagradom za najbolju zbirku poezije za 
djecu i mlade za 2020. godinu. Inspirativni 
stihovi dozivaju slike na jednostavne, sva-
kodnevne stvari koje čine život ljepšim.

Gradska knjižnica i čitaonica Vi-
rovitica u organizaciji s Hrvatskim 
knjižničarskim društvom, komisi-
jom za knjižnične usluge za djecu 
i mladež, UNICEF-om, Hrvats-
kim pedijatrijskim društvom te 
Hrvatskim čitateljskim društvom, 
Hrvatskim udrugama istraživača 
dječje književnosti, Hrvatskog 
logopedskog društva uključila se u 
nacionalnu kampanju “Čitaj mi!” i 
tim povodom organizirala prikupl-
janje slikovnica i knjiga za djecu. 
- Cilj je prikupljanje slikovnica i kn-
jiga za djecu potresom pogođenih 
područja Banovine pod sloganom “Čitam, dam, sretan sam – svoju knjigu daruj i tuđe srce 
obraduj!”. Pozivamo djecu i roditelje da donesu svoje slikovnice i dječje knjige koje više ne ko-
riste u virovitički knjižnicu i daruju ih onima kojima će čitanje biti obrazovna i biblioterapijska 
potreba. Prema najavama, virovitički autori slikovnica za djecu će također donirati svoja djela u 
tu svrhu - poručili su iz Gradske knjižnice i čitaonice Virovitica.

A. K. 

KNJIŽNICA U 
HVALEVRIJEDNOJ 
AKCIJI 

“Poklonite 
slikovnicu” 
za djecu 
potresom 
pogođenih 
područja
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LUKAČ - Općina Lukač 
je krajem 2018. godine 
kroz program „Zaželi“ 
započela s provođenjem 
projekta „Žene iz Lukača 
žele posao“ vrijednog 
1.223.640,90 kuna, a koji 
je financiran sredstvima 
Europskog socijalnog 
fonda u punom iznosu. 
Projekt se provodi s dva 
cilja. Prvi je bio omogućiti 
radno sposobnim pripad-
nicama ranjivih skupina 
lakši pristup tržištu rada 
unapređenjem njihovih 
radnih potencijala i 
lakšim zapošljavanjem 
u lokalnoj zajednici, a 
drugi povećanje kvalitete 
života za 25 krajnjih ko-
risnika, čime već sada 
uspješno doprinose svo-
joj, ali i njihovoj socijal-
noj uključenosti. 
Putem ovog projek-
ta zaposleno je 6 teže 
zapošljivih žena na pro-
gramu “Pomoć i njega 
starijim osobama u nji-
hovim kućanstvima“, a 
osim njih zaposlena je i 

koordinatorica projekta 
koja radi na upravljanju i 
koordinaciji projekta.
Izvršiteljice su prošle 
edukaciju i dobile 
uvjerenje o osposo-
bljavanju za poslove 
g e ront o d o mać ina/ ic e  
koje im je upisano u 
radnu knjižicu,  stekle su 
nova znanja i vještine, te 
time povećale efikasnost 
pružanja skrbi svojim ko-
risnicima.

PODIZANJE 
KVALITETE ŽIVOTA 

Završetkom edukacije 
ostvaren je preduvjet za 
njihovu veću konkurent-
nost na tržištu rada po 
završetku projekta „Zaželi 
– Žene iz Lukača žele 
posao”. Program je nami-
jenjen brizi i pomoći za 

30-ak staračkih, odnos-
no samačkih kućanstava 
kojima trenutačno na 
terenu pomaže 6 djelat-
nica. Za obavljanje 
poslova djelatnice imaju 
na raspolaganju bicikle, 
a njihov posao je na-
bava i dostava namir-
nica, uređenje okućnice 
i čišćenje snijega, brinu 
se i o održavanju stam-
benog prostora te nabavi, 
spremanju i donošenju 
ogrijeva. Pomažu i pri 
oblačenju i svlačenju, 
brinu se o higijeni i iz-
gledu svojih štićenika, 
podižu i donose im lijek-
ove, plaćaju račune. Ove 
žene velikog srca također 
se druže i razgovaraju sa 
svojim štićenicima, prate 
ih i pomažu u različitim 
društvenim aktivnos-

tima.
Projektom su osigurana 
sredstva za nabavu os-
novnih kućanskih i higi-
jenskih potrepština za 
osobe kojima je potrebna 
pomoć, a njih koordina-
tor projekta distribuira 
na mjesečnoj bazi.
Iz projekta krajnji ko-
risnik može istupiti 
svojevoljno iz bilo kojeg 
razloga te svojim istu-
panjem ne podliježe 
nikakvim sankcijama niti 
će biti terećen na bilo koji 
način. Slobodno mjesto 
popunit će se potenci-
jalnim korisnikom koji 
ispunjava uvjete.
Projekt „Žene iz Lukača 
žele posao” tijekom 22 
mjeseca aktivnog rada s 
oko 30 krajnjih korisnika 
i pružanja pravovremene 

skrbi i pomoći podigao 
je kvalitetu života svih 
svojih krajnjih korisnika, 
pomogao im vratiti nji-
hovo samopouzdanje i 
pokazati im da društvo 
ima sluha za njihove 
potrebe i probleme.
Korisnici su na ovaj 
projekt pozitivno reagi-
rali. Sretni su što ih se 
netko sjetio i što im je 

omogućeno da što duže 
ostanu u svojim domo-
vima, u sredini koju 
poznaju i koja im pruža 
osjećaj sigurnosti. Zbog 
toga se nadamo da će se 
ovaj hvalevrijedan pro-
jekt nastaviti i provoditi 
na obostrano zadovoljst-
vo korisnika i zaposlenih 
djelatnica na području 
općine Lukač.

PROJEKTI
OPĆINA LUKAČ POMAŽE STARIJIMA KROZ PROJEKT „ZAŽELI – ŽENE IZ LUKAČA ŽELE POSAO“ 

Za tridesetak staračkih i samačkih 
domaćinstava brine šest djelatnica na terenu 

• Njihov posao je nabava i dostava namirnica, uređenje okućnice i čišćenje snijega, a brinu se i o održavanju stambenog 
prostora te nabavi, spremanju i donošenju ogrijeva. Pomažu i pri oblačenju i svlačenju, brinu se o higijeni i izgledu svojih 
štićenika, podižu i donose im lijekove, plaćaju račune. Ove žene velikoga srca također se druže i razgovaraju sa svojim 
štićenicima, prate ih i pomažu u različitim društvenim aktivnostima.

UČENICI GŠ “JAN VLAŠIMSKY“ ZABLISTALI U SLAVONSKOM BRODU 

Dinko, Lara i Sara osvojili prve nagrade
DONOSIMO NOVI 
CJENIK USLUGA TE NOVA 
PRAVILA POSUDBE I 
KORIŠTENJA 
KNJIŽNIČNE GRAĐE 

Gradska knjižnica i čitaonica Virovitica nedavno je usvojila 
ovogodišnji cjenik pravila posudbe i korištenja knjižnične 
građe usluga uz suglasnost Upravnog vijeća. Kako kažu iz 
knjižnice, uz već postojeće besplatno članstvo za umirovlje-
nike s manjim prihodima, subvencije članarina od 50 posto 
za veliki broj socijalnih skupina te besplatnu Igraonicu, 
internet i korištenje računala za članove Knjižnice, uvode se i 
druge promjene. 
- Uveli smo bitno manje naknade za usluge fotokopiranja, 
skeniranja, ispisa te prepolovili cijenu zakasnine. Osim 
toga, povećali smo mogući broj posuđenih knjiga s tri na 
četiri, a vrijeme zadržavanja s dvadeset na trideset dana uz 
mogućnost produženja – poručili su iz knjižnice.
Pravo korištenja knjižničnih zbirki i usluga na osnovu 
članarine traje dvanaest mjeseci počevši od dana upisa, 
obnove u članstvo knjižnice. Pročitajte i saznajte i ostale na-
knade te pravila posudbe knjižnične građe, korištenja zbirki 
i usluga knjižnice za nečlanove. Cjenik i pravila su vidljivi na 
internetskim stranicama knjižnice.                                     A. K. 

U organizaciji Hrvatskog 
društva glazbenih i plesnih 
pedagoga u subotu, 27. 
veljače, u Slavonskom Brodu 
je održano 59. natjecanje 
učenika i studenata glazbe 
i plesa. Odličan rezultat 
ostvario je učenik Dinko 
Magenhajm osvojivši 1. 
nagradu i 1. mjesto u 5. kat-
egoriji – brač pod vodstvom 
mentora Jurice Perharića i 
korepetitorice Sanje Spahija. 
Izvrstan rezultat ostva-
rila je i Lara Černi, učenica 
virovitičke Glazbene škole 
„Jan Vlašimsky“. Lara je pod 
vodstvom mentorice Mirne 
Mihalković i korepetitorice 
Tihane Sarošević osvojila 
prvu nagradu u 2. kategoriji 
bisernica. 
Na natjecanju u Zadru 
učenica Sara Vranić osvojila 
je pod mentorstvom Barbare 
Bogojević prvu nagradu u 
kategoriji solfeggio.
Iz Glazbene škole svojim 
učenicima čestitali su na 
uspjehu i zaželjeli im puno 
sreće na državnom natje-
canju.

V. L., 
foto: GŠ “Jan 

Vlašimsky” Virovitica
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ZDENCI - Iz dana u dan 
potvrđuje se opravdanost pro-
jekta „Zaželi“, a posebno se to 
vidi u malim, ruralnim sre-
dinama. Stari i nemoćni ljudi 
žive sami, najčešće prepušteni 
sam sebi pa im je dolazak os-
obe koja im pomaže zapravo 
sve na svijetu. 
Emica Zvonarić (82) iz Zden-
aca je umirovljenica puna 
života, uvijek s osmijehom na 
licu. Bez obzira što je slabije 
pokretna (kreće se uz jednu 
štaku) i može sama obaviti 
neke stvari, potrebna joj je 
pomoć drugih. Tako je kroz 
program „Zaželi“ dobila „svo-
ju“ Jasnu Špoljarić, zaposlen-
icu o okviru projekta koja joj 
je postala desna ruka.  
- Suprug mi je preminuo prije 
deset godina i od tada sam 
sama. Imam kćerku i sina 
koji žive u drugim mjestima 
i dođu kad stignu, a imam i 
unuke i praunuke koji su mi 
najveća sreća kad me posjete. 
Ipak, nama starijima je neka-
ko najljepše kada je netko s 
nama svaki dan. Tako se ja 
najviše veselim kada mi dođe 
Jasna. Puno mi pomogne, ali 
najviše volim kada odemo 
malo u šetnju, sjedimo uz 
kavu i razgovaramo. Od nje 
saznam što se događa u selu, 
tko je umro, tko se oženio, što 
je novo... - priča baka Emica. 

TOPLA RIJEČ I 
KONKRETNA POMOĆ 

Jasna Špoljarić (60) je žena 
pred mirovinom. Posao bi 
do mirovine, kaže, jako teško 

pronašla pa joj je „Zaželi“ 
došao kao životni spas. 
- Tko bi mene u ovim go-
dinama zaposlio?! Od srca 
zahvaljujem Općini Zdenci, 
našem načelniku Tomis-
lavu Durmiću i svima koji 
su zaslužni za ovaj projekt. 
Osobno jako volim pomagati 
ljudima, posebno starijima 
i zato sam se odlučila ući u 
ovu priču. Brinem o 5 starih i 
nemoćnih osoba na području 
općine i doista uživam. Srce 
mi je puno kada vidim da su 
oni sretni i zadovoljni. Mnogi 
su me pitali je li mi teško, ma 
iskreno, ništa nije teško kada 
znaš da si pomogao nekome 
kome je pomoć zaista potreb-
na - kaže Jasna, koja s bakom 

Emicom razmjenjuje i recepte 
jer baka zna puno onih starin-
skih, a Jasna novijih jela.
- Imala sam obje ruke slom-
ljene pa danas ne mogu, 
primjerice, zamijesiti tijesto, 
posebno za rezance, onda tu 
uskače Jasna i pomogne mi. 
Puno razgovaramo o jelima, 
ona zna dosta domaćih jela 
pa zajedno smislimo i što 
ćemo kuhati. Ma, moja Jasna 
znači mi i više od mirovine - 
zaključila je vedra baka Emi-
ca. 
U Općini Zdenci projekt nosi 
naziv „Zaželi – pomoć za-
jednici“ i zahvaljujući njemu 
zaposleno je 10 žena koje 
brinu o 48 starijih i nemoćnih 
osoba, a financiran je u ok-

viru Operativnog programa 
Učinkoviti ljudski potencijali 

2014.-2020. iz sredstava Eu-
ropskog socijalnog fonda.  

- Ukupna vrijednost pro-
jekta je 1.767.793,37 kuna i 
traje do 14. lipnja ove godine. 
Ovim projektom nastavljen je 
smjer dosadašnjeg djelovanja 
Općine u području socijalnog 
i društvenog djelovanja, te 
je otvoren novi okvir koji je 
održiv i razvijat će se i nakon 
provedbe. Partneri na pro-
jektu su Centar za socijalnu 
skrb Slatina i HZZ Virovitica. 
Zapravo teško je pronaći riječi 
kojima bismo mogli opisati tu 
obostranu radost korisnika 
i zaposlenica ovog projekta. 
Svakoga dana komuniciram 
s jednima i drugima i ono što 
mogu reći je da su prepuni 
zahvale, sreće i zadovoljstva. 
Osobno mi je čast biti koor-
dinator ovoga projekta jer 
je to prava životna škola - 
kaže koordinatorica projekta 
„Zaželi“ za općinu Zdenci 
Sanja Žužić.  

PROJEKTI
KROZ PROGRAM “Zaželi - Pomoć zajednici“ U ZDENCIMA POMAŽU STARIJIMA I NEMOĆNIMA

Umirovljenica Emica: Moja Jasna znači mi i više od mirovine  
• Teško je pronaći riječi kojima bismo mogli opisati tu obostranu radost korisnika i zaposlenica ovog projekta. 
Svakog dana komuniciram s jednima i drugima i ono što mogu reći je da su prepuni zahvale, sreće i zadovoljstva. 
Osobno mi je čast biti koordinator ovoga projekta jer je to prava životna škola, kaže koordinatorica projekta „Zaželi“ 
za općinu Zdenci Sanja Žužić.                   

 Sadržaj ovog članka  isključiva je odgovornost Općine Zdenci 

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog socijalnog fonda

Centar za socijalnu 
skrb Slatina

Hrvatski zavod za zapošljavanje 
Područni ured  Virovitica
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Održana završna konferencija 
projekta “Poslijepodnevni rad 
Dječjeg vrtića Cvrčak Virovitica’’

U ponedjeljak 22. veljače 2021. godine 
održana je završna konferencija projekta 
‘’Poslijepodnevni rad Dječjeg vrtića Cvrčak 
Virovitica’’, odobrenog u sklopu poziva 
‘’Unaprjeđenje usluga za djecu u sustavu 
ranog i predškolskog odgoja i obrazovanja’’. 
Projekt se provodio 30 mjeseci u suradnji 
s Razvojnom agencijom VTA. Ukupna 
vrijednost projekta je 1.644.512,66 kuna 
i u potpunosti je financiran sredstvima iz 
Operativnog programa Učinkoviti ljudski 
potencijali 2014. – 2020. iz Europskog 
socijalnog fonda. Prilagodna radnog 
vremena Vrtića odgovor je na potrebe 
zaposlenih roditelja, a u tu svrhu Dječji vrtić 
Cvrčak Virovitica radio je do 21.00 sat. Za 
potrebe provođenja projektnih aktivnosti 
zaposlile su se dvije odgojiteljice, kuharica 
i spremačica, a 30 odgojno-obrazovnih 
djelatnika Vrtića stručno je usavršeno 
u sustavu odgojno-obrazovne prakse. 
Kako bi se nastavila uspješna provedba 
poslijepodnevnog rada Vrtića, prijavljen 

je nastavak projekta ‘’Poslijepodnevni rad 
Dječjeg vrtića Cvrčak Virovitica – faza II 
koji se trenutno nalazi u fazi ocjenjivanja. 
Završnu konferenciju održala je ravnateljica 
Dječjeg vrtića Cvrčak Virovitica Sandra 
Moslavac, a uz djelatnike Vrtića, prisutni 
su bili i predstavnici Grada Virovitice i 
Razvojne agencije VTA. 

„Sadržaj objavljenog novinskog članka 
isključiva je odgovornost Dječjeg vrtića 

Cvrčak Virovitica“

PROJEKTI

Na temelju članka 16.  Odluke o raspolaganju nekretninama u vlasništvu Općine 
Gradina  („Službeni vjesnik“ Općine Gradina  broj 2/18) i članka 41. Statuta Općine 
Gradina („Službeni vjesnik“ Općine Gradina broj 3/13,7/14,1/18 ) načelnik općine 
Gradina dana 23. veljače 2021. godine raspisuje 

JAVNI NATJEČAJ
za prodaju nekretnina na području Općine Gradina 

I. Javnim natječajem  za prodaju nekretnina na području Općine Gradina  prodaju 
se 
1. kčbr. 1956/1 k.o. Gradina, kuča dvor i oranica ukupne površine 1914 
m2 upisana u zk. ul. broj 1045 k.o. Gradina – nekretnina se nalazi unutar 
građevinskog područja stambene namjene; u naravi je građevinsko, nekretnina je  
djelomično zapuštena – neodržavana

II. Za nekretninu  iz točke I. ovog Javnog natječaja utvrđena je  početna kupoproda-
jna cijena u iznosu od 19.300,00 kn.

III. Pravo sudjelovanja u Javnom natječaju imaju sve domaće pravne i fizičke osobe 
registrirane za obavljanje zakonom dopuštenih djelatnosti u Republici Hrvatskoj, 
kao i strane osobe ukoliko sukladno odredbama posebnog zakona mogu u Republici 
Hrvatskoj steći pravo vlasništva nekretnina.

IV. Pisane ponude ponuditelja dostavljaju se poštom ili osobno u zatvorenoj omot-
nici s naznakom: „za javni natječaj za prodaju nekretnine kčbr. 1956/1  k.o. Gradina 
- ne otvaraj“, na adresu:

OPĆINA GRADINA 
Trg hrvatskih branitelja 12

33 411 Gradina 

V. Rok za predaju ponuda je 8 (osam) dana  računajući od prvog sljedećeg dana od 
objave Javnog natječaja. Nepotpune ponude kao i ponude koje pristignu izvan roka 
iz prethodnog stavka neće se razmatrati.

VI. Pisana ponuda sadrži:
- ime i prezime, prebivalište ili boravište odnosno tvrtku i sjedište ponuditelja
- osobni identifikacijski broj
- oznaku zemljišta
- ponuđenu ukupnu cijenu za nekretninu iz točke I. natječaja
- dokaz o uplaćenoj jamčevini u iznosu od 10% (deset posto) od početne kupoproda-
jne cijene nekretnina, u korist žiro-računa IBAN HR2724120091813600000,  model 
68, poziv na broj: 9016-OIB,
- dokaz o hrvatskom državljanstvu (preslika domovnice) za fizičke osobe
- izvod iz sudskog registra za pravne osobe odnosno preslika obrtnice,
- dokaz o podmirenim obvezama prema Općini Gradina

VII. Prednost u Javnom natječaju ima ponuditelj koji je ponudio veću cijenu za 
nekretnini iz točke I. ovog natječaja

VIII. Povjerenstvo za raspolaganje nekretninama Općine Gradina utvrdit će val-
janost prispjelih ponuda i najpovoljnijeg ponuditelja u roku od 8 (osam) dana od 
isteka roka za podnošenje ponuda.

IX. O prodaji nekretnina najpovoljnijim ponuditeljima odlučuje načelnik Općine 
Gradina. Ugovor sa najpovoljnijim ponuditeljima sklapa načelnik Općine Gradina 
u roku od petnaest (15) dana od izbora najpovoljnijeg ponuditelja. Ugovorom će se 
regulirati ostala prava i obveze.

X. Kupac je dužan:
- platiti ukupni iznos ponuđene cijene umanjen za iznos uplaćene jamčevine u roku 
od 15 (petnaest) dana od potpisa kupoprodajnog ugovora
- platiti porez na promet nekretnina

XI. Ponuditelju koji uspije u Javnom natječaju jamčevina se uračunava u kupo-
prodajnu cijenu, a ostalim se natjecateljima vraća u roku od osam (8) dana od izbora 
najpovoljnijeg ponuditelja. 
Ponuditelj koji odustane od ponude do izbora najpovoljnijeg ponuditelja uplaćena 
jamčevina se vraća najkasnije u roku od osam (8) dana od izbora najpovoljnijeg 
ponuditelja.
Ponuditelj čija je ponuda utvrđena kao najpovoljnija, u slučaju odustanka od po-
nude gubi pravo na povrat uplaćene jamčevine.

XII. Za sve ostale informacije u svezi s ovim Javnim natječajem mogu se dobiti u 
Općini Gradina, Jedinstvenom upravnom odjelu, trg hrvatskih branitelja 12, 33 411 
Gradina, e-mailom: opcina-gradina@vt.t-com.hr  ili na tel. br. 033-784-155.

KLASA: 940-01/21-01/04
URBROJ: 2189/03-03-21-03
Gradina, 23. veljače 2021. 

  NAČELNIK
Marko Ajček

svim fizičkim i pravnim osobama za dostavu 
prijedloga i poticaja za dodjelu javnih priznanja 
Općine Pitomača, za osobe zaslužne prema 
kriterijima iz Odluke o javnim priznanjima 
Općine Pitomača (točka II. ovog Javnog poziva). 
I. Javna priznanja Općine Pitomača su:
1. Počasni građanin općine Pitomača,
2. Nagrada Općine Pitomača za životno 
djelo,
3. Zlatna plaketa „Grb općine Pitomača“,
4. Srebrna plaketa „Grb općine Pitomača“,
5. Povelja općine Pitomača s likom Petra 
Preradovića.
II. Kriteriji za dodjelu javnih priznanja propisani 
su člancima 4. do 14. Odluke o javnim priznanjima 
Općine Pitomača („Službene novine“ broj 2/11), 
a ista je objavljena na službenim internetskim 
stranicama Općine Pitomača (www.pitomaca.
hr).
III. Poticaj/prijedlog za dodjelu javnih priznanja 
Općine Pitomača dostavlja se Povjerenstvu za 
dodjelu javnih priznanja Općine Pitomača u 
pisanom obliku zaključno do 19. ožujka 2021. 

godine.
IV. Poticaj/prijedlog mora biti pismeno 
obrazložen i sadržavati:
- podatke o podnositelju poticaja, odnosno 
prijedloga,
 - životopis, odnosno osnovne podatke o pravnoj 
ili fizičkoj osobi i njenom poslovanju, te iscrpno 
obrazloženje zasluga zbog kojih se predlaže za 
dodjelu javnog priznanja,
- odgovarajuću dokumentaciju (objavljeni 
rad, kritike, pisanje stručnog i drugog tiska, 
natjecateljski rezultati i drugo).
Na zahtjev Povjerenstva podnositelj poticaja/
prijedloga dužan je naknadno dostaviti i druge 
dopunske podatke i dokumentaciju.
V. Sve prijedloge/poticaje molimo dostaviti na 
adresu: OPĆINA PITOMAČA, POVJERENSTVO 
ZA DODJELU JAVNIH PRIZNANJA, Pitomača, 
Lj. Gaja 26/I.
   

POVJERENSTVO ZA DODJELU JAVNIH 
PRIZNANJA

OPĆINE PITOMAČA

                REPUBLIKA HRVATSKA
VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA
                    OPĆINA PITOMAČA
        OPĆINSKO VIJEĆE

Povjerenstvo za dodjelu javnih priznanja 
           Općine Pitomača

Na temelju članka 29. Statuta Općine Pitomača („Službene novine“ Općine Pitomača, broj 1/21) i 
članka 15. Odluke o javnim priznanjima Općine Pitomača („Službene novine“ Općine Pitomača, broj 
2/11), Povjerenstvo za dodjelu javnih priznanja Općine Pitomača upućuje

J  A  V  N  I      P  O  Z  I  V

KLASA: 061-06/21-01/1
URBROJ: 2189/16-21-1

Pitomača, 04. ožujka 2021.
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Sport

Mijok: Uz provođenje 
epidemioloških mjera svi će 
moći koristiti terene

Posljednja dva mjeseca zbog epidemiološke situacije 
vezane uz koronavirus zatvorene prostore za treninge i 
utakmice na području Virovitičko-podravske županije 
mogle su koristiti samo seniorske ekipe ŽRK 1234 
Virovitice, RK Viro Virovitice i ŽRK Pitomače te 
selekcije U-17 RK Viro Virovitice i RK Slatine, 
odnosno selekcija U-16 ŽRK 1234 Virovitice.  
Od ponedjeljka, 1. ožujka, odlukom Nacionalnog 
stožera civilne zaštite RH dozvoljeni su treninzi svim 
sportašima u zatvorenim prostorima, uz poštivanje 
niza epidemioloških mjera. O tome nam je ukratko 
rekao Bojan Mijok, direktor tvrtke Viroexpo, koja up-
ravlja istoimenom multifunkcionalnom halom koju za 
treninge koriste mnogobrojni sportaši s područja grada 

Virovitice i šire okolice.
- Sukladno svim preporukama Nacionalnog stožera 
civilne zaštite i Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo 
ponovno smo otvorili naša vrata za sve korisnike. Svi se 
trebaju pridržavati propisanih epidemioloških mjera. 
Na ulazu su postavljeni dezinficijensi za ruke, a naš 
djelatnik svim korisnicima mjeri tjelesnu tempera-
turu. Tenisači su već počeli s treninzima. Kontaktni 
sportovi kao što su rukomet i košarka terene mogu 
koristi sukladno preporukama samo za kondicijske 
treninge. Svlačionice su zatvorene pa sportaši moraju 
doći od kuće već obučeni za trening. Na ulasku i izlasku 
u ove prostore moraju se koristi zaštitne maske. Hala 
se redovito provjetrava, ventilacija je stalno uključena i 

zrak je čist. Ispunjavamo sve mjere kako bismo zadržali 
pozitivnu epidemiološku sliku u našoj županiji - re-
kao je Mijok te istaknuo kako su se svi dosadašnji 
korisnici već javili za rezervaciju prostora pa će ga 
koristiti uz sve preporučene mjere.
Svi sportaši koji treniraju u zatvorenim prostorima 
s oduševljenjem su dočekali povratak trenažnom 
procesu. Za kontaktne sportove ima još dosta 
ograničenja u treniranju, ali svi su uvjereni da će 
im, uz poboljšanje epidemioloških prilika, u idućem 
razdoblju biti omogućeno treniranje u uobičajenom 
opsegu.

 M. Šolc

HALA VIROEXPO OTVORILA VRATA SPORTAŠIMA

Bojan Mijok

• Tenisači su već počeli s treninzima. 
Kontaktni sportovi kao što su rukomet 
i košarka terene mogu koristi sukladno 
preporukama samo za kondicijske 
treninge. Svlačionice su zatvorene pa 
sportaši moraju doći od kuće već obučeni 
za trening, kaže Mijok. 

Preuzet ću 
odgovornost i 
vratiti karting 
utrke na staze 
u svim 
krajevima 
Hrvatske

MARIO MOSLAVAC POSTAO PRVI ČOVJEK 
HRVATSKOG KARTINGA 

U subotu, 20. veljače, u Za-
grebu je održana redovna iz-
borna skupština Hrvatskog 
auto i karting saveza (HAKS) 
na kojoj su izabrana vodeća 
tijela. Za predsjednika Saveza 
ponovno je izabran Davorin 
Štetner, a u iduće četiri godine 
u samom vrhu HAKS-a bit će i 
dva Virovitičana. Za predsjed-
nika Odbora za karting sport 
HAKS-a izabran je Virovitičanin 
Mario Moslavac, inače predsjed-
nik AMKK „Cobra“ iz Virovitice, 
već niz godina jedan od najcjen-
jenijih osoba u karting sportu 
u Hrvatskoj. Tako je Moslavac 
i službeno postao prvi čovjek 
karting sporta u Hrvatskoj, a kao 
predsjednik Odbora za karting 

sport ujedno je i član Upravnog 
odbora HAKS-a. Uz njega je u 
Upravni odbor Hrvatskog auto i 
karting saveza izabran još jedan 
Virovitičanin, Igor Tomljanović 
Becker. 
Desetak dana nakon izborne 
skupštine razgovarali smo s no-
vim prvim čovjekom kartinga u 
Hrvatskoj.
Kada ste se uključili u kart-
ing sport?
U studenom 2007. godine u 
podrumu moje kuće u Kačićevoj 
ulici u Virovitici nas četvorica 
osnovali smo virovitičku „Co-
bru“. Tada nismo bili svjesni 
što radimo, samo smo htjeli os-
novati klub kako bismo se mo-
gli natjecati. Početkom 2008. 
godine krenuli smo u nabavku 
kartinga. Dobili smo pozajmicu 
od banke i to je bio naš početak. 

U svibnju 2008. godine orga-
nizirali smo Karting open day na 
kojemu smo se predstavili široj 
javnosti Virovitice. U to vrijeme 
koristili smo poligon HAK-a 
Virovitica, ali budući da je to 
bila neadekvatna staza, odlučili 
smo napraviti novu stazu. Ta 
se ideja zakotrljala i izgrađena 
je sadašnja staza u vojarni, koja 
je već za Rokovo iste godine i ot-
vorena. 
Kakva je bila suradnja sa 
Savezom?
Malo toga smo znali pa sam kao 
klupski tajnik svakodnevno po 
pet-šest puta zvao Savez. Moram 
priznati da smo bili jako uporni, 
a cilj nam je bio organizirati 
utrke u Virovitici. Prvu utrku 
službeno je organizirao jedan 
klub iz Zagreba, a mi domaći 
smo praktički sve odradili. 

Nakon toga odlučili smo da je 
vrijeme da sami organiziramo 
jednu takvu utrku. Položili smo 
sudačke licence i ispite, te vrlo 
brzo počeli i samostalno suditi. 
Sudili smo ne samo u Hrvatskoj, 
nego i u svim susjednim zeml-
jama. 
Što se mog osobnog puta u 
Savez tiče, on je počeo 2009. go-
dine kada sam postao član Od-
bora za karting sport HAKS-a, a 
dvije godine kasnije i predsjed-
nik Komisije za suce. U novom 
sazivu 2013. godine imenovan 
sam sportskim  direktorom za 
karting sport koju sam obnašao 
sve do 2019. godine. Budući da 
nisam bio za to da se utrke za 
Prvenstvo Hrvatske voze izvan 
zemlje, napustio sam mjesto 
sportskog direktora i vratio se na 
dužnost predsjednika komisije 

• Utrke za hrvatsko prvenstvo moraju se voziti 
u Hrvatskoj. Također, želim da karting ne bude 
samo sport uskog kruga ljudi, već da bude svakome 
dostupan. Uz adekvatne sponzore svatko bi se njime 
mogao baviti. 

za suce. 
Znači da ste se u Savezu 
penjali stepenicu po ste-
penicu?
Da, sve je išlo jednim slijedom. 
Predsjednik Davorin Štetner 
prepoznao je ne samo moj rad, 
nego i cijelog našeg kluba te me 
pozvao da preuzmem mjesto 
prvog čovjeka karting sporta u 
Hrvatskoj, što sam naravno i 
prihvatio. Uvijek sam bio blizu 
vrha, ali nisam bio prvi čovjek. 
Eto sada sam spreman preuzeti 
tu odgovornost i prihvatiti sve 
dobro i loše što nosi ovaj man-
dat. 
Na koliko staza se da-
nas može voziti karting u 
Hrvatskoj?
Trenutno samo staza u Viro-
vitici ima važeću licencu. Uz 
nju postoje staze u Čakovcu, 
Novom Marofu i Puli, a u planu 
je i izgradnja staze u Šibeniku. 
U Novom Marofu su potrebni 
minimalni popravci i mislim da 
bi se na njoj već ove godine mo-
glo voziti, a Pula bi mogla biti u 
pogonu od iduće godine. Cilj mi 
je da se karting vozi u svim kra-
jevima naše zemlje.
Koje ste si ciljeve postavili?
Želim se okružiti malim krugom 
velikih ljudi s kojima mogu puno 
napraviti. Kao što sam već rekao, 
jedan od ciljeva mi je i proširiti 
karting po cijeloj Hrvatskoj. 
Utrke za hrvatsko prvenstvo 
se moraju voziti u Hrvatskoj. 
Također, želim da karting ne 
bude samo sport uskog kruga 
ljudi, već da bude svakom dostu-
pan. Uz adekvatne sponzore 
svatko bi se mogao njime baviti. 

Prošle godine ste spasili PH 
u kartingu organizacijom 
utrka u Virovitici…
U specifičnoj situaciji korona-
virusa mi iz „Cobre“ uskočili 
smo kao domaćini i organizirali 
21. i 22. Nagradu Virovitice. 
Odvožene su četiri utrke, što je 
bilo dovoljno za proglašenje pr-
vaka u svim klasama. 
Najavljeno je moguće 
održavanje utrke sredn-
jeeuropske zone na stazi u 
Virovitici. Koliko smo blizu 
toj utrci?
Jednako smo joj blizu koliko i 
daleko. Naime, obavljene su sve 
predradnje i prijave. Sada samo 
čekamo objavu kalendara natje-
canja pa ćemo vidjeti jesmo li 
uvršteni u ovogodišnji kalendar. 
Jedna od perjanica AMKK 
„Cobra“ Filip Romić prošle 
godine vratio se na stazu 
i ponovno postao prvak. 
Hoće li se natjecati i ove go-
dine?
Filip se ozbiljno priprema 
za novu sezonu i gotovo sa 
sigurnošću mogu potvrditi da će 
i ove godine sjesti u karting na 
utrkama za Prvenstvo Hrvatske. 
Tu je i naš dugogodišnji vozač 
Nikola Samaržija, koji je prošle 
godine po treći put osvojio 
naslov državnog prvaka i uskoro 
će dobiti zlatnu kacigu, koju je 
prije osvojio i Filip Romić.
Sudeći po svemu iduće četiri 
godine glavne odluke za kart-
ing sport u Hrvatskoj dolazit 
će iz ureda virovitičke „Cobre“. 
Virovitičanima na ovim iznimno 
važnim pozicijama želimo puno 
sreće u ostvarenju ciljeva koji su 
si zacrtali.

Mario Šolc
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U ONLINE 
IZDANJU 
Proteklog 
vikenda 
online 
održan 
Pirueta cup 
Virovitica 2021.
Trenutne epidemiološke 
prilike vezane uz pan-
demiju koronavirusa u 
Hrvatskoj i svijetu uvje-
tovale su i poseban režim 
pod kojim je održan 
međunarodni turnir Piru-
eta cup 2021. u ritmičkoj 
gimnastici, koji već po 
tradiciji organizira Klub 
ritmičke gimnastike „Piru-
eta“ iz Virovitice. Turnir 
je održan 27. i 28. veljače 
online. Na natjecanju su 
sudjelovali klubovi s četiri 
kontinenta iz 20 zemalja: 
Australije, Azerbajdžana, 
Belgije, Bosne i Herce-
govine, Brazila, Čilea, 
Danske, Estonije, Finske, 
Francuske, Hrvatske, 
Njemačke, Izraela, Južne 
Koreje, Latvije, Monaca, 
SAD-a, Srbije, Švedske 
i Turske. Sudjelovale su 
ritmičarke u svim uzras-
tima od 2016. godišta do 
vrhunskih natjecateljica u 
A programu. 

M. Šolc

DINAMOVCI U 
SUZAMA  
Svijećama odali 
počast Zlatku 
Cici Kranjčaru, 
legendarnom 
hrvatskom 
nogometašu i 
treneru

Udruga navijača GNK Di-
namo iz Virovitice ispred 
dvorca Pejačević odala je 
u utorak, 2. ožujka, počast 
preminulom Zlatku Cici 
Kranjčaru. Petnaestak 
okupljenih navijača 
zagrebačkih modrih i 
zaljubljenika u nogomet 
zapalilo je svijeće uz por-
tret legendarnog igrača i 
trenera, ujedno i dobitnika 
državne nagrade za sport 
„Franjo Bučar“ 2005. go-
dine, a koji je izradio Josip 
Kvrgnjaš. Idol maksimir-
skih tribina preminuo je u 
65. godini života.

M. Š.

U susretu 14. kola 1. hrvatske lige Sjever odigranom 20. 
veljače rukometaši Viro Virovitice poraženi su na svom 
terenu u sportskoj dvorani Osnovne škole Ivane Brlić-
Mažuranić u Virovitici od favoriziranog križevačkog 
KTC-a 28:22. Krajnji rezultat nije bio pravo „ogledalo“ 
viđenog na terenu. Domaći igrači su bolje otvorili utak-
micu i bili su u prednosti skoro dvanaest minuta. Gosti 
vode od 14. minute, ali se domaća momčad nije predav-
ala. U nekoliko navrata Virovitičani su uspjeli izjednačiti 
rezultat. U prvih petnaest minuta drugog dijela vodila se 
borba za svaku loptu, za svaku obranu, za svaki gol… U 
43. minuti kod rezultata 18:18 domaći igrači nisu isko-
ristili priliku za preokret. U idućih pet minuta momčad 
KTC-a koristi nekoliko domaćih pogrešaka i stvara pred-
nost 22:18, koja im je bila dovoljna za konačnu pobjedu. 
Do kraja utakmice rukometaši Viro Virovitice išli su na 
„sve ili ništa“, što su iskusni gosti iskoristili i došli do 
uvjerljive pobjede. Ključan igrač za gostujuću pobjedu 

bio je vratar koji je u više navrata svojim obranama 
“izluđivao” domaće igrače u napadu.
Viro Virovitica: Dino Meter, Karlo Štimac, Vladimir 
Flanjak 4, Tim Čevelak 1, Hrvoje Vašarević 1, Marko 
Šulentić, Dominik Arsić, Mateo Brašnić Ferreira 1 (1), 
Mateo Mijatović, Ivan Vrbančić, Deni Vilček, Dominik 
Sabo 3, Marko Đeri 1, Matko Crljenić 2, Antonio Starčević 
i Dubravko Benko 8 (1). Trener: Damir Vašarević.

KOBNA I KUTINSKA MOSLAVINA
Novi poraz uslijedio je u 15. kolu odigranom proteklog 
vikenda u Kutini na gostovanju kod Moslavine, jednog 
od favorita za naslov prvaka. Bilo je 33:27 za domaćina. 
Virovitičani su „pokazali zube“ u tom susretu, ali nedo-
voljno „naoštrene“ za bilo kakav pozitivan rezultat. 
Igrači trenera Damira Vašarevića odlično su ušli u utak-
micu i 50 minuta bili ravnopravni partner favoriziranom 
domaćinu. Ekipe su se izmjenjivale u prednosti, ali ni 
jedna nije imala više od tri zgoditka prednosti. U posljed-
njih osam minuta momčad Moslavine stvara nedostižnu 
prednost i dolazi do novih vrijednih bodova u borbi za 
vrh ljestvice. Novi igrač u virovitičkoj momčadi Mateo 

Drinovac, koji je preko zagrebačkog Medveščaka došao 
iz ljubuškog Izviđača, već je u 35. minuti morao napustiti 
igru zbog tri isključenja.
Viro Virovitica: Karlo Štimac, Dino Meter, Dominik 
Arsić, Vladimir Flanjak 1, Tim Čevelak 3, Hrvoje 
Vašarević, Leon Dujmović, Mateo Brašnić Ferreira 1 
(1), Deni Vilček, Dominik Sabo 9, Mateo Drinovac 1, 
Matko Crljenić 3, Antonio Starčević 1, Toni Smutni 4 i 
Dubravko Benko 4, Trener: Damir Vašarević.

STIŽE VODEĆI RUDAR
Pred Virovitičanima je domaći susret 16. kola s vodećim 
Rudarom iz Ruda, a zatim slijede utakmice u kojima se 
mogu ravnopravno boriti za bodove. Ne, to ne znači da 
će se „Slatki“ predati i prije izlaska na sam parket, ali 
budimo realni. Izuzetna kvaliteta je na strani favoriz-
iranog gosta, a toga je svjestan i domaći strateg Damir 
Vašarević.
- Zadovoljan sam igrom svoje momčadi u proteklim 
utakmicama. Pružili smo odličan otpor ekipama iz 
samog vrha. Prema pokazanoj igri konačni rezultati 
nisu bili realni. Nastavljamo svoju borbu za očuvanje 
ligaškog statusa - poručio je trener Viro Virovitice Damir 
Vašarević.
Utakmica u sportskoj dvorani Osnovne škole Ivane 
Brlić-Mažuranić igra se u subotu, 6. ožujka, s početkom 
u 19 sati.

VIROVITIČKI RUKOMETAŠI NIŽU PORAZ ZA PORAZOM

U grčevitoj borbi za očuvanje ligaškog statusa

Težak poraz Virovitičanki u Varaždinu, Koke 
porazile Lavice s čak 47 zgoditaka

1. HRL: NOVI KORAK PREMA ISPADANJU IZ ELITNOG DRUŠTVA

roteklog vikenda 1234 
Virovitica upisala je 
i 15. ovosezonski po-
raz. Varaždinska Koka 
uvjerljivo je slavila na 

domaćem terenu u susretu 16. 
kola 1. HRL s čak 22 pogotka 
razlike. 

Nika Deskar otvorila je susret 
svojim pogotkom za 0:1, a to 
je ujedno bila i jedina pred-
nost virovitičkih predstavnica 

u ovom susretu. Iako su Lavice 
nekoliko dana ranije odigrale i 
susret osmine završnice kupa 
u Osijeku, pa se samim time 
dodatno osjetio umor, ipak se 
očekivalo malo više.
Što se tiče same utakmice, ona 
je bila riješena u prvih 15 minuta 
kada su domaće rukometašice 
stvorile zalihu od sedam 
pogodaka prednosti. Da je bilo 
više koncentracije u posljedn-
jim minutama susreta, kada su 
Lavice primile čak 10, a postigle 
samo dva pogotka, rezultat bi 
bio prihvatljiviji. Završilo je s 
visokih 47:25.
Najefikasnija u redovima 1234 
Virovitice bila je povratnica na-
kon ozljede Tena Mioč-Cabadaj 
s pet, a odmah uz nju bila je 
Ivana Kirin s četiri postignuta 
pogotka. Vratarke Majkovčan i 
Devald u 60 minuta kombinira-
no su upisale i više nego skrom-
nih šest obrana.
1234 Virovitica: Martina 
Majkovčan 2+0, Marija Devald 
4+0, Elena Bardić, Lukrecia 
Veršec 4, Tea Strusa, Nadia 
Dujmović 1, Klara Crnoja, Nina 
Milovanović 3, Marija Medved 
2, Ana Blažev, Lea Zupčić 1, 
Nika Deskar 3, Ivana Kirin 4, 
Viktorija Šestak 1, Laura Oršulić 
1, Tena Mioč-Cabadaj 5, trener: 
Franjo Meter.

OVOG VIKENDA LAV-
ICE U NEMOGUĆOJ 

MISIJI PUTUJU U GOSTE 
SEDMOPLASIRANOM 

OSIJEKU
U subotu, 6. ožujka, u 18. kolu 

1. HRL Virovitičanke gostuju 
u Osijeku. Domaća momčad 
predvođena bivšom hrvatskom 
reprezentativkom Dorom 
Lacković nalazi se na sedmom 
mjestu i čini se kao nepremos-
tiva prepreka za momčad strat-

ega Franje Metera. Virovitičke 
rukometašice zakucane su na 
samom dnu ligaške ljestvice s 
tek jednim osvojenim bodom u 
šesnaest susreta. Susret se igra 
u sportskoj dvorani Zrinjevac s 
početkom u 19 sati.

• U subotu, 6. ožujka, u 18. kolu 1. HRL Virovitičanke gostuju u Osijeku. Domaća momčad 
predvođena bivšom hrvatskom reprezentativkom Dorom Lacković nalazi se na sedmom mjestu i 
čini se kao nepremostiva prepreka za momčad stratega Franje Metera.

TABLICA 1. HRL                                                                 (hrs.hr)

Matej Rajnović

Rukometašice 1234 Virovitice 
upecale četvrtfinale Hrvatskog 
kupa: Deskar i Šestak 
izbombardirale osječku Olimpiju
Za razliku od katastrofalnih nastupa u 1. HRL 
rukometašicama 1234 Virovitice „poklopio“ se dobar 
raspored u Hrvatskom kupu gdje su dogurale do četvrtfinala. 
Na gostovanju u Osijeku odradile su dobar posao, očekivano. 
U susretu osmine završnice odigranom u srijedu, 24. veljače, 
sastale su se s prošlogodišnjim suparnicama, ekipom sa 
začelja 2. HRL Sjever – Olimpijom. I drugu godinu zaredom 
kući se vraćaju s pobjedom, a ovoga puta bile su još uvjer-
ljivije (39:26).
Od samog otvaranja utakmice stvorila se sigurna pred-
nost na krilima Ivane Kirin i Nike Deskar koje su susret 
otvorile sa šest kombiniranih pogodaka, što je bilo do-
voljno za pet golova “viška”. Monika Matota bila je najak-
tivnija u domaćim redovima i najopasnija po vrata Martine 
Majkovčan. Na sreću za Lavice nitko joj se od suigračica nije 
pridružio, tako da prednost ni u jednom trenutku nije bila u 
opasnosti.
Razigrane virovitičke rukometašice postigle su 39 pogodaka, 
primile 26, a vratarka Majkovčan susret je završila s 18 
obrana.
1234 Virovitica: Martina Majkovčan 18+1, Marija Devald, 
Lukrecia Veršec 1, Nadia Dujmović, Ivana Kirin 5, Lea 
Zupčić, Karla Tumpić, Marija Medved 2, Ana Blažev 3, Elena 
Bardić, Nika Deskar 10, Tea Strusa 2, Klara Crnoja, Viktorija 
Šestak 10, Laura Oršulić 4, Nina Milovanović 2, trener: 
Franjo Meter.
Lavice su tako izborile daljnju fazu natjecanja, a protivnice u 
četvrtfinalu saznat će naknadno.

P

TABLICA 1. HRL   SJEVER                       (hrs.hr)

• S obzirom na viđeno na terenu, konačni 
rezultati nisu bili realni. Nastavljamo svoju 
borbu za očuvanje ligaškog statusa, poručio 
je trener Viro Virovitice Damir Vašarević.

Mario Šolc
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no što je bilo najav-
ljeno krajem jesen-
skog djela, učinjeno 
je na početku proljet-
nog. Nekoliko igrača 

dobilo je „zahvalnicu“, a među 
odriješenima našli su se Hrvoje 
Plavšić, Islami, Dittrich, Novak, 
Matoš, Ratajac i Lokinger. Nji-
hovim odlaskom u klub je došlo 
jedno od najzvučnijih pojačanja 
u žuto-zelenom dresu, Lucian 
Popescu!
”Nisam želio sjediti na klupi. 
Prošle sezone odigrao sam svega 
tri utakmice. Interes su pokazali 
Mladost 127. i Zadar. Odlučio 
sam se za Suhopolje jer je bliže 
djevojci u Osijeku, a i roditelji-
ma u Rumunjskoj. Želim igrati, 
očekujem golove i svoju dobru 
igru“, izjavio je tada 24-godišnji 
Popescu prilikom dolaska u 
Suhopolje.
Mladostaši su odlično ušli u 
nastavak prvenstva. Padali su 
redom Zagreb, Istra, Šibenik i 
Varteks, uz remi protiv Orijenta 
i poraz od Osijeka. Izabranici 
Tonka Vukušića pokazali su da 
i ono što se dogodilo u Zagrebu 
i pobjeda protiv Croatije nisu 
bili slučajnost. Ni na domaćem 
terenu tadašnji prvak nije us-
pio svladati novog prvoligaša. 
Pogotkom Krizmanića u posljed-
njim trenutcima utakmice u 
Suhopolju je ostao jedan bod, 
a odmah u sljedećem kolu bez 
punog plijena ostao je i Hajduk 
na Poljudu. Taj susret završio je 
bez pogodaka.
Identična situacija nakon prvog 
djela prvenstva bila je i na kraju. 
Ukupno 10 pobjeda, 10 poraza i 
10 neriješenih rezultata bilo je 
dovoljno za sigurno 9. mjesto. 
Prva sezona u 1. HNL završila je 
tako i više nego uspješno, Mla-
dost je ostala u najvećem rangu.

NAKON SVEGA VUKUŠIĆ 
„ZARADIO“ OSTAVKU

Krajem sezone dogodilo se nešto 
što nitko od navijača, ali i ve-
likog broja igrača nije očekivao. 
Tonko Vukušić, trener koji je os-
tvario najveći uspjeh u povijesti 
suhopoljskog nogometa,  dobio 
je otkaz. To je izazvalo žestoke 
rasprave i tom je događaju bilo 
posvećeno mnogo pozornosti. 
Vukušić je imao ono nešto, 
fanatičnost, čeličnu stegu, ali je 
prvenstveno bio čovjek koji je 

nastojao olakšati svima. U pra-
vim trenutcima znao je podići 
publiku na noge i ljudi su ga 
zbog toga i zavoljeli. Tko god da 
je došao na njegovo mjesto, ne 
bi mu bilo nimalo lako. Taj težak 
posao pripao je nekadašnjem 
treneru Slaven Belupa Ivanu 
Bediju i iskreno rečeno, nije se u 
njemu dobro snašao. Preostalo 
je 14 dana do početka prvenstva 
kada je Bedi pokupio svoje stvari 
i napustio Suhopolje. Uprava 
kluba ostala je šokirana tom od-
lukom, trebalo je pronaći čelnog 
čovjeka momčadi koji će ih pov-
esti u novu sezonu. Budući da 
je Mladost bila hit prvenstva, 
treneri su se i sami nudili da 
sjednu na vruću klupu, a izbor 
je pao na dugogodišnjeg igrača 
Hajduka i trenera Šibenika Vin-
ka Begovića.

CROATIA IZ TREĆEG 
POKUŠAJA SVLADALA 

MLADOST
U novoj sezoni na otvaranju 
prvenstva prekinuta je pozitivna 
tradicija sa zagrebačkom Croa-
tiom. Tek iz trećeg pokušaja 
najbolji hrvatski klub osvojio je 
sva tri boda i to minimalnom 
pobjedom od 1:0 na domaćem 
terenu. Ni sljedećih nekoliko 
kola nije bilo puno bodova, 
remi protiv Samobora i pobjeda 
protiv Zadarkomerca bilo je je-
dino što je Mladost uhvatila u 
prvih pet kola. Iako neefikasni, 
budući da su nakon 11 odigranih 
kola postigli tek 8 pogodaka, 
ponovno je Mladost završila na 
solidnom 7. mjestu ostavivši iza 
sebe Slaven Belupo, Samobor, 
Šibenik, Zadarkomerc i Varteks.

Borba za bodove je nastavljena, 
a ono što se događalo od samog 
ulaska Mladosti u Prvu B ligu, 
nastavljeno je i dalje. Povijest se 
ovoga puta ponovila u Zadru.
Ponovo su suci igrali glavnu 
ulogu. Bjelovarski sudac Mirko 
Beljan bio je više nego očito na-
klonjen Zadarkomercu. Suđena 
su dva kaznena udarca, od 
kojih je jedan bio diskutabilniji 
od drugoga, a utakmica je bila 
na rubu regularnosti i zbog 
katastrofalnih uvjeta na terenu.
- U prvom dijelu susret je još 
kako-tako prošao u takvim uv-
jetima. Ponašanje Beljana u nas-
tavku zasigurno je bio rezultat 
posjeta čelnika Zadarkomerca 
njegovoj svlačionici. Uslijedilo 
je potom suđenje jedanaeste-
raca i isključenja, za što nažalost 
nemamo niti jednu snimku jer 
našem kamermanu nije bilo 
dozvoljeno snimanje, a to go-
vori o svemu - izjavio je Pavao 
Fett, dugogodišnji član Uprave 
i kluba.
Još bizarnije situacije događale 
su se i izvan terena. Autobus 
Mladosti prebačen je u postaju 
policije, što nije bio uobičajen 
postupak, a na tribinama i oko 
stadiona broj policajaca bio 
je udvostručen. Sve u svemu, 
nogometaši iz Suhopolja u Zadru 
nisu imali ni trunke šanse.

POSLJEDNJA ŠANSA – 
SEGESTA

Mladost je sezonu završila na 
9. mjestu u konkurenciji 12 
ekipa, a natjecanje se nastavilo 
doigravanjem za ostanak. Na-
kon dva poraza na otvaranju tri 
boda su konačno upisana protiv 

Samobora i to teškom mukom, 
u samoj završnici utakmice. Po-
razom u odlučujućem susretu 
u Varaždinu kod Varteksa, koji 
se još jednom pokazao koban 
za Mladost, suhopoljski klub je 
morao čekati najboljeg iz kvali-
fikacija za ulazak u prvoligaško 
društvo, a to je bila sisačka 
Segesta.
Nakon teških i iscrpljujućih 90 
minuta u kojima se gledao ras-
trgan i bezidejan nogomet, kao 
igrač susreta izdvojio se Stje-
pan Lončarević koji je asistirao 
za prvi pogodak u 76. minuti, 
a točku na ”i” postavio je u 88. 
minuti.
- Bili smo na gotovo svim utak-
micama naših nogometaša, 
ali taj dan nam je bilo najteže. 
Osim što smo osluškivali 
izvještaje s Radio Zagreba i Ra-
dio Virovitice, zahvaljujući mo-
bitelu čitavo vrijeme bili smo u 
Kranjčevićevoj. Ipak, tek kad je 
u klub stigla prva čestitka fak-
som iz Bjelovara, postali smo 
svjesni da je Mladost i dalje u 
prvoligaškom društvu - dodao 
je Pavao.

POČETAK KRAJA
Kormilo Mladosti na početku 
novih priprema preuzeo je 
Zlatko Tot uz svoje pomoćnike, 
pomoćnog trenera Zvonka Men-
egatija i trenera vratara Antuna 
Matijeka koji je zaključio svoju 
igračku karijeru.
Od samoga starta ništa nije išlo 
kako treba. Pet uvodnih sus-
reta i samo tri osvojena boda 
nagovještavala su da će ovo biti 
jedna duga i teška sezona. Loši 
rezultati još jednom su doveli 

do brze smjene na trenerskoj 
poziciji, a klub je došao spasiti 
jedan od legendarnih hrvatskih 
trenera, nekadašnji glavni 
čovjek momčadi u splitskom 
Hajduku, izbornik hrvatske 
vrste i izbornik Irana, Stanko 
Poklepović.
- Kod moje momčadi se vidi 
da nije fizički spremna i da nas 
u nastavku čeka borba za os-
tanak u ligi - izjavio je popularni 
Poklepović nakon prvog susreta 
na klupi Mladosti.
Dolaskom Stanka Poklepovića 
u Suhopolje neke stvari su ipak 
počele ići na bolje. Mladost je os-
tvarila 4 pobjede, 3 remija, ali i 
čak 9 poraza, što je bilo dovoljno 
za tek 11. mjesto u konkurenciji 
12 klubova, iako im je sredina 
tablice bježala za svega 4 boda.

SVE OZBILJNIJI FINAN-
CIJSKI PROBLEMI 

U rano proljeće stigli su i prvi 
znaci dugo najavljivane fi-
nancijske krize. Spašavalo se 
što se spasiti da, a upravo su 
Suhopoljčani poznati po pov-
ezanosti jedni s drugima. No, na 
suhopoljskom stadionu treninge 
je svakodnevno odrađivalo sve 
manje i manje nogometaša. U 
problemima se našao i trener 
koji je u svojoj momčadi imao 
20-ak igrača od toga čak četiri 
vratara i nekoliko juniora.
- To je posljedica stvrdnutog, 
tvrdog terena. Igrački kadar 
se osipa, a počela je i škola pa 
izostaju juniori. Nemam gdje ni 
s kim raditi. Dio igrača trenirao 
bi polovično, a to kao profesion-
alac neću dopustiti - ljutit je tih 
dana bio Špaco.
Otkazi su se počeli redati unutar 
kluba, a igrači su napuštali Mla-
dost 127. sa suzama u očima. 
Krenuli su od nule. Suhopolje 
je pružalo sjajne partije gotovo 
od svog samog osnutka. Prva 
mjesta redala su se kao na traci, 
momci koji su branili žuto-
zelene boje od amatera zajedno 
su s klubom postajali profesion-
alci. Stadion je izgrađen gotovo 
preko noći. U Suhopolju se sve 
vrtjelo oko nogometa. Mještani, 
pa i stanovnici okolnih mjesta i 
svi koji su u bilo kojem trenutku 
i na najmanji mogući način po-
mogli klubu u njegovom izdi-
zanju izvan županijskih granica, 
istinski su živjeli za klub i sve 
ono što se oko njega događalo.
Mladost 127. posljednju utak-
micu u prvoj ligi odigrala je na 
domaćem terenu protiv Zagre-

ba. Bila je to pirova pobjeda bez 
imalo slasti. Igrači su posljed-
nji put uzdignutih čela napustili 
stadion i pozdravili petstotinjak 
svojih najvjernijih navijača.
- Sve smo odradili pošteno, no 
uoči doigravanja odabrali su 
nas za odstrel. Tako su u prve tri 
utakmice suci našim igračima 
podarili čak tridesetak žutih i 
crvenih kartona, a u posljednjih 
pet utakmica zaradili smo samo 
četiri ”žutka” - izjavio je na-
kon susreta nasljednik Stanka 
Poklepovića, Mato Šarić.

KONAČAN KRAJ  - 23. 
RUJNA 1999. GODINE 

Ispadanjem iz prve lige, kako to 
inače i biva, Mladost je pala u 
niži rang, 2. hrvatsku nogomet-
nu ligu, no 23. veljače 1999. 
godine svemu je došao kraj. Na 
izvanrednoj skupštini kluba do-
neseno je rješenje – seniorska 
momčad istupa iz drugoligaškog 
natjecanja nakon šest odigranih 
susreta u kojima su zabilježili 4 
osvojena boda.
– Nismo ispali iz Prve lige 
zbog nedostatka kvalitete, već 
zbog nedostatka sredstava. 
Od početka prošle sezone klub 
je napustilo 43 igrača, i to 
kakvih. Ova odluka o istupanju 
najviše će štete donijeti mladim 
igračima koji su se ove godine 
trebali afirmirati. Nažalost to 
sada neće biti moguće. To će 
biti krah nogometa - zaključak 
je Uprave.
Hrvatski Auxerre, kako su od 
milja zvali Mladost 127., nestao 
je s hrvatske nogometne scene. 
U više od 60 godina postojanja 
klub je postao nešto što nikomu 
osim njih s ovih prostora nije 
uspjelo. Postali su ponos svoga 
mjesta, svoje županije, svojih 
ljudi i svih ostalih navijača koji 
su stekli. Šezdeset godina trajao 
je uspon od dna prema vrhu, 
60 godina sreće, veselja, pob-
jeda, 60 godina borbe koja se u 
konačnici i isplatila,  60 godina 
trajali su dani ponosa i slave koji 
su okončani na tužan način. Sve 
ono što se gradilo svih tih go-
dina nestalo je u samo godinu 
dana. Svjetla su ugašena, ostala 
je samo prazna ljepotica, ljepot-
ica koja je skrivena od pogleda 
duboko iza krošnji drveća, kao 
da ne želi da je itko promatra. A, 
upravo je to ”sramežljivo” zdan-
je bilo mjesto najvećih nogomet-
nih uspjeha u Suhopolju. Do 
sada.

Čak 60 godina uspona okončano je 23. rujna 1999. godine, 
Mladost 127. zauvijek je napustila hrvatski nogomet

• Mladost 127. posljednju utakmicu 
u prvoj ligi odigrala je na domaćem 

terenu protiv Zagreba. Bila je to pirova 
pobjeda bez imalo slasti. Igrači su 

posljednji put uzdignutih čela napustili 
stadion i pozdravili petstotinjak svojih 

najvjernijih navijača.

Pripremio: Matej Rajnović, Foto: Arhiva 
Virovitičkog lista  i NK Suhopolje
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• Znanja i vještine koje su stekli bit će im od velike koristi 
u budućnosti jer su vezana za informatiku i informatička 
znanja koja trebaju u gotovo svakom poslu koji se obavlja, 
a to uvjerenje može se upisati i u radnu knjižicu, rekla je 
voditeljica projekta Suzana Štimac.
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Job Klub, jedinstveni centar za usluge 
i informiranje mladih o mogućnostima 
zapošljavanja, završio je prvi trotjedni 
program radionica za mlade nezaposlene 
osobe. Grupu od sedam polaznika  kroz 
motivacijske radionice i radionice mekih 
vještina (kreativnost, prilagodljivost, spo-
sobnost rješavanja problema) usmjerilo 
se na samo traženje posla i predstavljanje 
poslodavcima. Psihologinja Hrvatskog 
zavoda za zapošljavanje – Područni ured 
Virovitica Dragana Jandrić za polaznike 
je pripremila radionice, a vodila ih je psi-
hologinja Jasna Per-Kožnjak iz Psihološkog 
centra „Putokaz“. 
- Iako je danas zadnji dan ovih radionica, 
mi ćemo nastaviti s radom i nakon toga 
dogovoriti onoliko individualnih konzul-
tacija koliko svakome treba za izlazak na 
tržište rada. Nadam se da je svima ovo bilo 
jedno pozitivno iskustvo, da su stekli nova 
znanja i vještine te upoznali nove ljude – 
zaključila je M. Gadanac.

ZANIMLJIVO I KORISNO 
Da je stvarno tako, potvrđuje i iskustvo 
Ivane Drpić i Laure Javurek, dviju polazni-
ca prve grupe radionica.
- Job Klub je jedno odlično i pozitivno 

iskustvo. Bilo je stvarno zanimljivo, poučno 
i zabavno. Upoznala sam puno novih ljudi 
i naučila nove stvari. Neke svoje vještine 
koje posjedujem, meke i komunikacijske, 
sam izoštrila i izbrusila kroz ove radionice 
– s osmijehom na licu priča Ivana.
Laura Javurek iskreno otkriva da je 
ispočetka bila skeptična prema cijelom 
iskustvu, ali drago joj je da je bila u krivu. 
- Nisam znala što se ovdje radi, koga ću up-
oznati i kako će sve proći, ali sada, na zad-
njem danu radionica, moram priznati da 
je bilo odlično. Upoznala sam fantastične 
ljude s predivnim iskustvima i mislim da 
smo jedni drugima postali velika potpora 
i motivacija. Pazimo jedni druge i dajemo 
preporuke za određene poslove – zado-
voljno kaže Laura te otkriva kako će se neki 
od polaznika nastaviti „družiti“ kod istog 
poslodavca na sezonskom poslu.
Svi koji su zainteresirani za sudjelovanje u 
nekoj od idućih radionica ili samo trebaju 
pomoć oko pisanja molbe ili životopisa 
mogu se javiti svom stručnom savjetniku 
za zapošljavanje, osobno doći u prostorije 
Job Kluba ili se javiti na e-mail job.club.
virovitica@gmail.com.

• Iako je danas zadnji dan ovih radionica, mi ćemo nastaviti s radom i 
nakon toga dogovoriti onoliko individualnih konzultacija koliko svakome 
treba za izlazak na tržište rada. Nadam se da je svima ovo bilo jedno 
pozitivno iskustvo, da su stekli nova znanja i vještine te upoznali nove ljude – 
zaključila je M. Gadanac.

ZAVRŠEN PRVI PROG�M �DIONICA ZA 
MLADE U OKVIRU JOB KLUBA 

Ivana Drpić: Job Klub 
je odlično i pozitivno 
iskustvo 

Laura Javurek

R E P U B L I K A   H R V A T S K A
VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA

               GRAD VIROVITICA
              GRADONAČELNIK   

Na temelju članaka 39. Statuta Grada Virovitice-pročišćeni tekst (‘’Službeni vjesnik 
Grada Virovitice”, br. 3/18), čl. 23. Odluke o zakupu i kupoprodaji poslovnog pros-
tora (“Službeni vjesnik Grada Virovitice, broj:2/14, 10/14, 2/19),  članka 20. Odluke 
o načinima i uvjetima postavljanja montažnih objekata, privremenih građevina, 
ugostiteljskih terasa i pokretnih naprava („Službeni vjesnik Grada Virovitice“br.5/19) 

i Studije izvodljivosti – Integralni razvojni program Virovitice „5 do 12 za Dvorac“, dana 12. pros-
inca 2019. godine, Gradonačelnik Grada Virovitice, raspisuje

JAVNI NATJEČAJ
za zakup poslovnog prostora caffe bara u Dvorcu Pejačević

I. Raspisuje se javni natječaj za davanje u zakup poslovnog prostora koji u naravi predstavlja 
prostor caffe bara ukupne površine 37,80m2. Poslovni prostor nalazi se u sjeveroistočnom 
dijelu prizemlja Dvorca Pejačević, izgrađenog na dijelu čk.br.960 na Trgu bana Josipa Jelačića 
k.b.23, zgrada spomeničke baštine površine 1274m2 upisane u zk.ul.br. 1207 k.o. Virovitica-
centar.
Poslovnom prostoru omogućeno je korištenje vanjske terase smještene uz poslovni prostor 
ukupne površine 58,00 m2.
Poslovnom prostoru daju se na korištenje dva sanitarna čvora smještena u prizemlju istočnog 
dijela Dvorca Pejačević.

II. Poslovni prostor opisan točkom I. ovog natječaja daje se u zakup u stanju u kakvom se nal-
azi, na vremenski rok od (5) pet godina. 
Poslovni prostor opremljen je inventarom i opremom za obavljanje ugostiteljske djelatnosti 
koja se daje u zakup. Popis inventara i opreme smještene u poslovnom prostoru popisan je u 
Procjeni tržišne vrijednosti opreme izrađene od strane Stalnog sudskog vještaka Marija Pažina, 
dipl.ing., iz rujna 2019.godine. 

III. Zakupnik se obvezuje u poslovnom prostoru koji je predmetom ovog natječaja za sve 
vrijeme trajanja zakupa zaposliti 5 osoba i to 1 voditelja i 2 djelatnika na neodređeno vrijeme, 2 
osobe kao pomoćno osoblje na određeno vrijeme. 

IV. Radno vrijeme caffe bara određeno je trajanjem radnog vremena Gradskog muzeja kako 
slijedi: ponedjeljak od 09:00 do 14:00 sati, utorak, srijeda, četvrtak i petak od 09:00 do 19:00 
sati, subota od 10:00 do 14:00 sati i od 16:00 do 19:00 sati, nedjeljom po najavi.

V. Početni iznos zakupnine utvrđen je u iznosu od 135,07 kuna/m2, (uvećano za PDV), ukupno 
predstavlja mjesečni iznosi zakupnine od  6.382,05 kuna.
Zakup vanjske terase odredit će se uvjetima iz članka 20. Odluke o načinima i uvjetima post-
avljanja montažnih objekata, privremenih građevina, ugostiteljskih terasa i pokretnih naprava 
(„Službeni vjesnik Grada Virovitice“ br.5/19).
Zakupnina za zakup inventara s kojim je poslovni prostor opremljen određena je u    mjesečnom 
iznosu od 1.473,74 kune. 

VI. Prilikom ulaska u posjed za korištenje poslovnog prostora, zakupnik se obvezuje dati osigu-
ranje u iznosu uplate jednog mjeseca zakupa unaprijed.
Prilikom ulaska u posjed za korištenje opreme i inventara zakupnik se obvezuje dati osiguranje 
(ovjerenu zadužnicu) u iznosu procijenjene vrijednosti inventara u visini od 98.249,33 kune.
Prilikom napuštanja poslovnog prostora ukoliko nema štete ili drugih materijalnih nedostataka 
na inventaru, koji se nalazi u zakupljenom poslovnom prostoru ili nepodmirenih troškova, 
zakupniku će se vratiti iznos unaprijed uplaćene zakupnine.

VII. Ponudu za zakup mogu podnijeti sve fizičke osobe i sve pravne osobe registrirane za obav-
ljanje ugostiteljske djelatnosti, s prebivalištem odnosno sjedištem u Republici Hrvatskoj, uz 
obvezno plaćanje jamčevine u iznosu od 10% od početne cijene. Jamčevina se uplaćuje na broj 
IBAN HR5523600001849100001, model 68, 9016-OIB i to u roku od 8 dana od dana  objave 
natječaja.

VIII. Rok za podnošenje ponuda je 8 dana od dana objave natječaja.

IX. Prednost prilikom ocjenjivanja ponuda imat će ponuditelj koji ponudi veći iznos za zakup 
naprijed navedenog poslovnog prostora.  

X. U poslovnom prostoru koji je predmet ovog natječaja može se obavljati samo ugostiteljska 
djelatnost. 

XI. Pisana ponuda mora sadržavati: Naziv odnosno osobno ime natjecatelja, naziv poslovnog 
prostora za koji se podnosi ponuda, ponuđeni iznos mjesečne zakupnine izražen u apsolutnom 
iznosu, a ne u postotku ili opisnom iznosu u odnosu na druge natjecatelje.

XII.Uz pisanu ponudu natjecatelj je dužan dostaviti sljedeće:original ili presliku dokaza o uplati 
propisane jamčevine, presliku osobne iskaznice ukoliko je natjecatelj fizička osoba, presliku akta 
o upisu pravne osobe u službeni registar nadležnog tijela, dokaz da natjecatelj nema duga prema 
Gradu Virovitici i trgovačkim društvima u većinskom vlasništvu Grada Virovitice po bilo kom 
osnovu, potvrdu o broju zaposlenih u vrijeme podnošenja ponude, potvrdu iz područnog ureda 
Porezne uprave u Virovitici da ponuditelj nema blokiran račun-ne starije od 30 dana, BON 1 - za 
prethodno obračunsko razdoblje, dokaz se dostavlja u izvorniku ili ovjerenoj preslici, i ne smije 
biti stariji od 30 dana od dana objave natječaja, BON 2 (SOL 2) koji se odnosi na glavni račun 
ponuditelja. Ponuditelj treba dokazati da nije imao blokiran račun u posljednjih 6 mjeseci,

XIII.Nepotpune i nepravodobne ponude neće se razmatrati,  

XIV.O odabiru najpovoljnije ponude ponuditelji će biti obaviješteni u roku od 8 dana od dana 
otvaranja ponuda,

XV. Ponude se podnose na adresu: Grad Virovitica, Trg kralja Zvonimira 1, s naznakom «za 
natječaj – zakup poslovnog prostora caffe bara u Dvorcu Pejačević “–ne otvarati«,

XVI. Sve informacije  mogu se dobiti u Upravnom odijelu za financije i gospodarstvo Grada 
Virovitice, Trg kralja Zvonimira 1, tel. 033/721-981, po najavi prostor se može razgledati svakim 
radnim danom od 08:00 do 14:00 sati.

KLASA:372-03/19-02/29
URBROJ:2189/01-02-02/2-19-3
U Virovitici, Gradonačelnik Ivica Kirin, dipl.ing.

PROJEKTI

Europska unija
“Zajedno do fondova EU”

Ivana Drpić

PROJEKT „ZAJEDNO ZA MLADE KROZ JOB KLUB“ 

U drugoj grupi 21 polaznik položio 
ispit i dobio uvjerenje za obavljanje 
poslova računalnog operatera

Druga grupa polaznika osposo-
bljavanja za obavljanje poslova 
računalnog operatera u okviru 
projekta „Zajedno za mlade kroz 
Job klub“ 18. veljače 2021. go-
dine uspješno je završila ospo-
sobljavanje te položila završni 
ispit. Dodjela uvjerenja održana 
je u petak, 26. veljače, u pros-
torijama Pučkog otvorenog 
učilišta „Omega“ u Virovitici.
Job klub, projekt i jedinstveni 
centar za usluge i informiran-
je mladih o mogućnostima 
zapošljavanja, započeo je s ra-
dom 25. ožujka 2019. godine. 
Projekt je financiran sredstvima 
iz Europskog socijalnog fonda 
Europske unije i vrijedan je 
nešto više od 800 tisuća kuna. 
Nositelj projekta je Hrvatski za-
vod za zapošljavanje, Područni 
ured Virovitica, a kao partneri 
pridružili su mu se Grad Viro-
vitica, Razvojna agencija VTA te 
Udruga Klub mladih Virovitica.
- Uvjerenja smo dodijelili 21 po-
lazniku koji su uspješno završili 
osposobljavanje za obavljanje 
poslova računalnog operat-
era, a znanja i vještine koje su 
stekli bit će im od velike ko-
risti u budućnosti jer su vezana 
za informatiku i informatička 
znanja koja trebaju u gotovo 
svakom poslu koji se obavlja, 
a to uvjerenje može se upisati 

i u radnu knjižicu - rekla je 
voditeljica projekta Suzana 
Štimac te najavila i treću grupu 
polaznika koja starta od poned-
jeljka, 1. ožujka.
Još jedna aktivnost u projektu 
koji se provodi je informiranje 
učenika završnih razreda os-
novne škole i završnih razreda 
srednje škole u kojoj se mladim 
osobama prezentira sam Job 
klub i ostale korisne usluge 
HZZ-a. 
- U projekt su se uključile os-
novne škole „Vladimir Nazor“ 
i Ivane Brlić-Mažuranić, te 
srednje Industrijsko-obrtnička 
i Strukovna škola Virovitica. 
Zbog epidemioloških mjera 
izazvanih pandemijom korona-
virusa nismo mogli osobno otići 
i educirati učenike kako smo 
to ranije i zamislili, pa su nam 
škole izašle u susret na način 
da mi pripremimo prezentaciju 
koju će oni kasnije pokazati 
učenicima i na taj način ih up-
oznati s mogućnostima koje 
imaju nakon završetka osnovne, 
ali i srednje škole, a vezano uz 
Job klub i druge usluge koje 
pruža Područni ured Hrvatskog 
zavoda za zapošljavanje u Viro-
vitici - rekle su nam voditeljica 
projekta Suzana Štimac i  koor-
dinatorica Job kluba Martina 
Gadanac.

Mlada web dizajnerica Mirela Tvrdak 
zadovoljna stečenim znanjem 
Jedna od polaznica koja je ponosno nakon 
dodjele držala svoju diplomu u ruci je Mirela 
Tvrdak. Iako je, kako i sama kaže, završila 
pet godina na Visokoj školi za menadžment 
u turizmu i informatici u Virovitici i diplo-
mirana je ekonomistica, imala je određenih 
nedostataka iz područja informatike i to je 
jedan od razloga zašto se odlučila na osposo-
bljavanje za računalnog operatera.
- Imala sam dovoljno slobodnog vremena 
i razmišljala sam kako bi bilo korisno dobiti neka nova znanja i 
iskustva u tom području. Sve nastavne cjeline koje smo prošli, kao 
što su obrada teksta, tablični podaci i mrežne komunikacije, ali i 
Excel u kojemu nisam imala dovoljno znanja, vjerujem da će mi 
biti od velike koristi pri poslu na kojem trenutno radim kao web 
dizajner - rekla nam je zadovoljna polaznica te pohvalila izuzetnu 
stručnost predavača, što joj je dodatno olakšalo ovaj program 
osposobljavanja i učinilo ga još zabavnijim.

i pandemija nije 
spriječila rođenog 
Virovitičanina sa 
zagrebačkom adresom 
Deana Todorovića 

da se putem svoje udruge „Sve 
za sport“ prihvati realizacije 
projekta „Active for Slavonija“ 
financiranog iz Europskog so-
cijalnog fonda te iz proračuna 
Republike Hrvatske. Spomenu-
ta udruga, inače sportsko-re-
kreativnog sadržaja, osnovana 
je 2013. godine, a projekt čija 
je realizacija u tijeku samo je 
jedan u nizu. - Iako sam već 
dvadesetak godina u Zagre-
bu, srce je uvijek vuklo kući. 
Kao udruga posvetili smo se 
osmišljavanju ovog projekta, 
koji smo na kraju i uspjeli real-
izirati uz pomoć naših kolega i 
profesora tjelesne kulture. Što 
se tiče novčanog djela, finan-
ciramo se iz Europskog soci-
jalnog fonda u iznosu od 85 
posto, a preostalih 15 posto vri-
jednosti projekta financirano je 

iz državnog proračuna - izjavio 
je Dean.

PROJEKT DRUŠTVENO-
OBITELJSKE NARAVI

Misao vodilja prilikom pisanja 
projekta bila je u prvi plan 
staviti aktivnosti koje su na 
neki način deficitarne. Virovit-
ica će tako dobiti organizirane 
treninge sportske gimnastike 
za djecu od četvrte do desete 
godine života, a održavat će se 
i elementarna sportska škola 
za djecu tih godišta. Posebna 
pozornost bit će posvećena i 
roditeljima, prvenstveno jer je 
projekt društveno-obiteljske 
naravi.
Uz sve spomenuto provedbom 
ovog projekta mjesto za rekre-
aciju i provođenje slobodnog 
vremena dobit će studenti i 
umirovljenici, bilo da je riječ o 

organiziranim funkcionalnim 
treninzima ili da bi se samo kra-
tilo vrijeme igranjem pikada, 
šaha i sličnih, u ovom slučaju, 
rekreativnih sportova.

220 UREĐENIH 
KVADRATA ČEKA PRVE 

AKTIVNOSTI 
Zahvaljujući Virovitičko-
podravskoj županiji u 
višenamjenskoj hali Viroexpa 
osigurano je 220 kvadrata za 
prenamjenu kako bi se zado-
voljili svi uvjeti potrebni za nje-
govu realizaciju.
- Ovom prilikom želio bih zah-
valiti partnerima, Virovitičko-
podravskoj županiji i županu 
Igoru Androviću koji je pre-
poznao kvalitetu i cilj projekta, 
te nam omogućio prenamjenu 
jednog dijela hale. Sam pros-
tor je već uređen i opremljen. 

Matej Rajnović 

“ACTIVE FOR SLAVONIJA’’ 

Besplatna sportska škola za djecu, 
ali i programi i treninzi za roditelje, 
studente i umirovljenike

• Virovitica će dobiti organizirane treninge sportske gimnastike za djecu od četvrte 
do desete godine života, a održavat će se i elementarna sportska škola za djecu tih 
godišta. Posebna pozornost bit će posvećena i roditeljima, prvenstveno jer je projekt 
društveno-obiteljske naravi.N

Pribavili smo sprave, rekvizite, 
podlogu i spremni smo za rad. 
Budući da su mjere popuštene 
od 1. ožujka, smatram kako će se 
uskoro krenuti i s realizacijom - 
dodao je Dean Todorović.
Glavni organizator cijele priče 
uz pomoć tajnice Sportske za-
jednice Virovitičko-podravske 
županije Dore Međimorec 
okupio je tim profesora koji će 
se posvetiti radu na projektu. 
Važno je ovom prilikom na-
pomenuti da je sve vezano uz 
provođenje projekta „Active for 
Slavonija“ korisnicima potpuno 
besplatno, a sve potrebne in-
formacije zainteresirane osobe 
mogu dobiti putem službene 
web stranice  http://active4-
slavonia.eu/ ili osobnim dolas-
kom u halu Viroexpo.

2. RUKOMETNA LIGA SJEVER 

Rukometašice Pitomače u dva vikenda 
osvojile četiri boda
Protekla dva vikenda 
rukometašice Pitomače u natje-
canju 2. rukometne lige Sjever 
zabilježile su dvije pobjede. 
U 14. kolu u subotu, 20. veljače, 
Pitomačanke su na gostovanju 
u Slavonskom Brodu pobi-
jedile domaći Brod s rezultatom 
29:22.
Pitomača je u Slavonski Brod 
doputovala sa samo 11 igračica, 
ali i to je bilo dovoljno da dođu 
do uvjerljive pobjede. Brođanke 
su povele s 1:0 i to je bilo to što 
se tiče domaćeg vodstva u ovoj 
utakmici. Igračice trenerice 
Sanje Šandrovčan imale su ci-
jelu utakmicu pod kontrolom i 
došle do konačnih 29:22.
Pitomača: Iva Biuk, Iva Blažević, 
Erin Pinatarić, Nina Ferić 7, 
Tamara Štefanec 9 (5), Sofija 
Martinčević 1, Nika Pintarić, 
Valentina Šanteković 1, Maja 
Biuk 3, Dora Šandrovčan 2 i 
Vita Domijan 6. Trenerica: San-

ja Šandrovčan.
U 15. kolu u subotu, 27. veljače, 
rukometašice Pitomače na svom 
terenu lako su došle do nova dva 
boda u susretu s posljednjepla-
siranom ekipom lige, osječkom 
Olimpijom. Konačan rezultat 
bio je 45:31.
Od prve minute bilo je očito 

tko je bolji, samo je bilo pitanje 
s kojom će razlikom domaća 
ekipa doći do pobjede. Trener-
ica Pitomače Sanja Šandrovčan 
nakon uvodnih desetak minuta 
rotirala je sve igračice, što su u 
pojedinim trenucima Osječanke 
koristile i u nekoliko navrata 
smanjile domaću prednost.

- Bili smo favoriti i dala sam pri-
liku svim igračicama, velikima 
i malima, onima koje redovito 
treniraju, ali i onima koje ne 
stignu na svaki trening - nakon 
susreta kratko je prokomen-
tirala domaća trenerica Sanja 
Šandrovčan.
U petak, 5. ožujka, u 20 sati gos-
tuju kod druge ekipe Bjelovara. 
Utakmica se igra u Sportskoj 
dvorani srednjih škola u Bjelo-
varu.
Pitomača: Iva Blažević, Iva Biuk, 
Erin Pintarić 4 (3), Nina Ferić 6, 
Ines Begović 2, Tamara Štefanec 
14 (4), Antonela Brlas, Sofija 
Martinčević 1, Nika Pintarić, 
Marija Roberta Magić 8, Gabri-
ela Kakša, Valentina Šanteković 
5, Maja Biuk, Ana Šimić Kaša 1, 
Valentina Šandrovčan 1 i Vita 
Domijan 3. Trenerica: Sanja 
Šandrovčan.

T. Szabo
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Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 15. ožujka, do 12 sati. Idući 
broj Virovitičkog lista izlazi 18. ožujka.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM dizalicu trofaznu, mješalicu 
motornu, građu polovnu i daske 1 i 3/4 cola. 
Mob. 091/766-2801.
............................................................................
PRODAJEM ispravan štednjak 2 plin 2 struja, 
rerna, cijena 200 kn. Mob. 098/9633-966.
............................................................................
ŽENA brza i uredna čisti kuće i stanove ili 
pegla. Mob. 091/917-4801.
............................................................................
PRODAJEM šumu agacije 2600 hvati, u 
Vukosavljevici u trajno vlasništvo, mjesto 
Trska. Mob. 098/9455-182.
............................................................................
ŽENA brza i uredna nudi usluge čišćenja kuće, 

peglanja ili čuvanje starijih ljudi ili djece. Mob. 
091/917-4801.
............................................................................
PRODAJEM stan i kuću u centru grada, 
iznajmljujem stan. Mob. 098/504-185.
............................................................................
PRODAJEM veliku runilicu kukuruza 8 t, 
kukuruz, zob, mast, ječam. Mob. 098/163-
0380.
............................................................................
PRODAJEM gume ljetne i zimske na alu 
felgama 185 65 14. Mob. 091/523-1799.
............................................................................
KUPUJEM sjetvospremač zahvata 220 cm. 
Mob. 099/829-5429.
............................................................................
PRODAJEM olt četverorednu sadilicu za 
kukuruz. Tel. 048/896-022.
............................................................................
TRAŽIM ženu za druženje. Mob. 099/818-
9467.
............................................................................
PRODAJEM traktor 50 konja 71.g. ispravan, 
motor Jamaha 2001.g. Mob. 098/198-6619.
............................................................................
PRODAJEM mladog ovna ili mijenjam za 
janje, dvije svinje oko 110 kg. Mob. 098/352-
911.
............................................................................
PRODAJEM auto prikolicu. Tel. 777-118.
............................................................................
PRODAJEM gume sa felgama za prikolice i 
slamu u rolo i kocka balama. Tel. 048/896-
081.
............................................................................
PRODAJEM stol i 4 stolice. Mob. 098/292-
213.
............................................................................
PRODAJEM traktorsku prikolicu dvoosovinku 
Kikinda, novi pod i stranice, sjetvospremač, 
runilice za kukuruze, balirku Welger. Mob. 

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

OIB

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3253/54 I 4. 3. 2021.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

Za �zičke osobe akcijska cijena samo 99 kn  

12 MJESECI - inozemstvo (cijena 800 kn)

Ime: ............................................................. Prezime: .................................................................
OIB. ..................................................................................................................................................
Ulica i broj:...................................................................................................................................
Mjesto: ......................................................... Poštanski broj: ...................................................
Država: ..........................................................................................................................................
Kupon pošaljite na adresu: “Virovitički list”, Rusanova 1/9, 33000 Virovitica
Poštom ćete primiti uplatnicu a dokaz o uplati pošaljite poštom ili mailom (racun@icv.hr)

099/732-5502.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Lukaču. Mob. 098/763-
678.
............................................................................
PRODAJEM špricu 200 l, 2008.g. Mob. 
099/515-7335.
............................................................................
PRODAJEM sijeno u balama, rasipač. Tel. 
777-247.
............................................................................
PRODAJEM tri nazimice 65 do 90 kg, može 
usluga klanja, prikolicu za prijevoz stoke, Uno, 
poni konje, nerasta 140 kg, krmaču. Mob. 
098/521-453.
............................................................................
KUPUJEM plug 3 brazde okretač da nije varen 
i farban. Mob. 091/590-2344.
............................................................................
PRODAJEM gume 225 45 17 i 195 65 15. Mob. 
098/178-7356.
............................................................................
PRODAJEM gume za prikolicu 8 25 20. mob. 
098/691-437.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu 3t, slamu. Tel. 787-
747.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namješten stan u Virovitici, 
pogodan za samce. Tel. 728-895.
............................................................................
PRODAJEM štene šarplaninca. Mob. 
099/410-2148.
............................................................................
PRODAJEM utovarivač, prikolicu za stajnjak, 
prešu za kocka bale, plug 14 coli, čekićar runi i 
melje. Mob. 095/585-9277.
............................................................................
PRODAJEM Tomu Vinkovića 91.g., freza plug 

Za sve informacije potražite nas na 

Facebooku pod “Dom Baturina“ 
internet stranici baturina.hr ili 

na broj telefona 033/618-800 ,
mob. 099/215-3722

Baturina – više od 20 godina posvećeni 
vašem zdravlju i kvaliteti života!

prikolica. Mob. 099/792-6162.
............................................................................
KUPUJEM traktor sa papirima do 15000 kn, 
kamin amiti, prodajem prešu Welger. Mob. 
091/785-5214.
............................................................................
PRODAJEM vješala za svinje, kotao sa 
kotlenkom, lance. Mob. 091/542-4351.
............................................................................
PRODAJEM runilicu za kukuruze, vagu 
kantaru. Mob. 091/168-1892.
............................................................................
PRODAJEM utovljene piliće do 3 kg. Tel. 543-
225.
............................................................................
PRODAJEM ovna može za janjce. Mob. 
092/241-3345.
............................................................................
PRODAJEM 4 gume sa felgama za Mercedes 
185 65 15. Mob. 091/530-3305.
............................................................................
PRODAJEM svinje. Tel. 549-034.
............................................................................
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SJEĆANJA

TUŽNO SJEĆANJE
na dragog supruga, oca i djeda

DRAGUTINA JENDRAŠIĆA

23.02.2015. - 23. 02. 2021.
Tugujuće obitelji Jendrašić i 

Čerepinko

TUŽNO SJEĆANJE
na naše drage

MIRKO KOBELKA

6. III. 1992. - 6. III. 2021.

IVAN KOBELKA

15. III. 2000. - 15. III. 2021.

DRAGICA KOBELKA

27. II. 2020. - 27. II. 2021.

Obitelj Kobelka

SJEĆANJE
na voljenog i nikad zaboravljenog 

supruga i oca

FRANJU HRUZA
10. 03. 1973. - 10. 03. 2021.
Tvoji najdraži koji te vole neće te 

nikada zaboraviti.
Supruga i sinovi s obitelji

TUŽNO SJEĆANJE

MILAN SOKELE
5. III. 2003. - 5. III. 2021.

Obitelj Sokele

Hrvatski duhani
Osječka 2, 33 000 Virovitica

TUŽNO SJEĆANJE
 na dragog kolegu

 MILANA SOKELE
5. III. 2003. - 5. III. 2021.

Kolege iz ICV-a i Ogranka 
umirovljenih novinara Virovitice

TUŽNO SJEĆANJE
na dragog kolegu

PREDRAGA ŠTETIĆA
3. III. 2018. - 3. III. 2021.

Kolege iz ICV-a i Ogranka 
umirovljenih novinara Virovitice

TUŽNO SJEĆANJE
na dragog supruga i oca

PREDRAGA ŠTETIĆA
3. III. 2018. - 3. III. 2021.

Tugujući Ružica i Mihael

IN MEMORIAM

HRVOJE SKOKO
6. III. 1992. - 6. III. 2021.

Živiš u našim srcima.

Tvoja obitelj

IN MEMORIAM

DARIO BEŠEN
6. III. 1992. - 6. III. 2021.

ZORAN CUNJAK
6. III. 1992. - 6. III. 2021.

Uvijek ste s nama u našim mislima

i srcima.

Obitelj Bešen i Cunjak

PRODAJEM prasce. Tel. 777-026.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu za auto 160 x 100, 
štednjak na drva, dvije plinske sobne peći, 
mlin čekićar. Mob. 095/530-8270.
............................................................................
PRODAJEM stan i kuću u centru grada, 
IZNAJMLJUJEM stan u centru grada. Mob. 
098/504-185.
............................................................................
PRODAJEM el. grijalicu, polirku za auto, Stihl 
pilu, Thule nosače za auto. Mob. 098/953-
3202.
............................................................................
PRODAJEM šivaću mašinu Bagat Ana u 
ispravnom stanju. Mob. 091/566-5454.
............................................................................
PRODAJEM stan dvoiposobni 73 m2, 
Mihanovićeva ulica, Virovitica. Mob. 
091/566-5454.
............................................................................
PRODAJEM šumu u trajno vlasništvo, Đolta 
na cesti kod Brezika. Mob. 092/240-2930.
............................................................................
PRODAJEM stan površine 62 m2 u Virovitici, 
Pejačevćeva ulica ili mijenjam za manji. Mob. 
095/594-3086.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namješten stan u centru 
Virovitice 60 m2, od 1. travnja. Mob. 
098/608-020.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Novoj Bukovici, vinograd 
voćnjak i vikendicu. Mob. 099/406-4316.
............................................................................
KUPUJEM stan u Virovitici do 50 m2. Mob. 
091/598-4561.
............................................................................
PRODAJEM dvije nazimice jedna suprasna, 
nerasta 60 kg. Mob. 091/985-3649.
............................................................................
PRODAJEM gume, prikolicu, cirkular, bočnu 
kosu, platon. Mob. 095/920-1263.
............................................................................
PRODAJEM papige tigrice, inox kadice za 
sudoper, orah 6m deblo, kućice za papige, tv i 
antenu. Mob. 099/647-8038.
............................................................................
PRODAJEM kombajn, traktor kosilicu. Mob. 
091/509-3630.
............................................................................
PRODAJEM mladog nerasta, prikolicu za gnoj, 
parsce, nazimice, hrastova vrata ulazna, vagu 
metalnu do 100 kg. Mob. 099/844-6260.
............................................................................
PRODAJEM krumpir za jelo i sjemenski 
dostava besplatna. Tel. 043/328-033.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namješten jednosobni stan, 
Trg B. Jelačića 9. Mob. 098/963-3948.
............................................................................
POKLANJAM drvenu gajbu za piliće. Mob. 
098/916-3937.
............................................................................
PRODAJEM bakrenu špricu 150 kn. Mob. 
098/916-3937.

OBAVIJEST

Župan Virovitičko-podravske 

županije objavio je Javni poziv 

za davanje na upravljanje Centra 

za posjetitelje „Dvorac  Janković 

Suhopolje“.

Tekst Javnog poziva nalazi se na 

mrežnoj stranici Virovitičko-

podravske županije  www.vpz.hr 

u rubrici  Natječaji i objave.

SLUŽBA ZA PRAVNE POSLOVE I 
LOKALNU SAMOUPRAVU
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Feljton
Malo o Malom Velikom Čovjeku – Vlatko Medvecki, (6/1959. – 12/2020.)

Pišu srednjoškolci Gimnazije Petra Preradovića u Virovitici, generacija 1974. – 1978.
Ovo je priča o dobrom čovjeku koji nas je 
zadužio, a da toga još nismo niti svjesni koliko 
je to veliko što nam je dao – Vlatko Medvecki, 
iz Suhopolja i kasnije Zagreba. Bit će nekoliko 
nastavaka ove priče, a ovo je uvod, najava… 
I..., u redu je zaplakati; papir podnosi puno, 
novine također. Tko ne poznaje Medu, kojemu 
je to bio nadimak, najbolje je da pogleda u lit-
eraturu o najjačim ili najvećim pop-rock gru-
pama Hrvatske, pod pojmom grupa „Crveni 
koralji“. Ovo je najava serijala u Virovitičkom 
listu o njegovoj mladosti, ali i zrelim danima. 
Na kraju će novinar Bruno Sokele, glazbenik i 
malkice mlađi od autora ovog malog serijala, 
dati svoje neovisno viđenje o Medi.
Svrha ovog teksta je najaviti spomenutu temu 
serijala o Vlatku Medveckom Medi, koji je 
obilježio i važan je za nekoliko generacija, 
starijih i mlađih od njega. Planirano je da 
bude puno fotografija s Vlatkom, a možda 
manje samog teksta, jer slike često govore 
više od riječi. U nastavku ovog priloga o Medi 
slijedit će dvije mladenačke crtice iz gimnazi-
jskih dana, nakon toga zagrebački dani, na 
preskokce, naravno – jer je nemoguće navesti 
sve (ne)zgode Vlatka Mede. 
Može biti i iznenađenja, što se redovito 
događalo s Vlatkom. U trenutcima pisanja o 

Vlatku većina nas još uvijek nije svjesna da 
smo ga fizički izgubili, ali on, Medo, ostat će u 
nama dok je barem netko iz ove generacije živ. 
Znamo se iz dječjeg vrtića u Suhopolju, pa 
iz tamošnje osnovne škole; mlatili smo se 
snježnim grudama, igrali sportove, zalju-
bljivali se prvi put u istu djevojčicu. Vlatko 
je pjevao za sve nas, za neke je bilo najbolje 
samo otvarati usta i smješkati se. Medo je 
bio jedan od najboljih rukometnih talenata, 
a bio je vješt i u gađanju zračnom puškom, u 
Hrvatskoj sredinom 70-ih godina. I još puno 
toga… A onda su došli gimnazijski dani…
Sve o tome u feljtonu koji vam donosimo od 
ovog broja Virovitičkog lista. 

Završeni su radovi na ener-
getskoj obnovi zgrade Mjesnog 
doma na adresi Sv. Mihovila 
76 u Rezovačkim Krčevinama. 
Riječ je o projektu kojem je nos-
itelj Grad Virovitica, izradila ga 
je Razvoja agencija VTA, a su-
financiran je sredstvima Grada 
Virovitice i Europskog fonda za 
regionalni razvoj u okviru Oper-
ativnog programa ‘Konkurent-
nost i kohezija 2014. - 2020.’, 
Prioritetna os 4 - Promicanje 
energetske učinkovitosti i ob-
novljivih izvora energije.
Ukupna vrijednost projekta 
iznosi 537.635,73 kuna, iznos 
EU sufinanciranja je 320.087,65 
kuna, uz sudjelovanje Fonda 
za sufinanciranje sa 120.541,74 
kuna. 
Radove koji su obuhvatili top-
linski izolacijski ETICS sustav 
za fasadu s izolacijom od ek-
spandiranog polistirena, završni 
sloj fasade (s materijalom koji 
ima što manji koeficijent top-
linske provodljivosti i otporan je 
na UV zračenje), toplinsku izo-
laciju stropa prema negrijanom 
tavanu, zamjenu postojeće sto-
larije novom, PVC stolarijom, 
ugradnju plinskog kondenzaci-
jskog kotla i ugradnju novih 
grijaćih tijela izvela je tvrtka 
Kunkić d.o.o.
Energetskom obnovom 
planirane su značajne uštede: 

potrošnja toplinske energije 
smanjit će se za 59,82 posto, 
godišnja emisija CO2 treba 
se smanjiti za 63,77 posto, a 
godišnja primarna energija za 
72,74 posto. Zgrada je tim sman-
jenjem iz energetskog razreda G 
prešla u energetski razred C. 
Mjesni dom koriste stanovnici 
grada Virovitice i okolnih nasel-
ja, a posebno stanovnici naselja 

Rezovačke Krčevine, članovi 
Udruge umirovljenika Vijeća 
Mjesnog odbora Rezovačke 
Krčevine i članovi Skijaškog 
kluba Virovitica za potrebe kul-
turnih događanja, okupljanja i 
sastanke. Kvalitetniji i ugodniji 
prostor omogućit će korisnici-
ma nove sadržaje tijekom cijele 
godine, uz značajne uštede. 

PROJEKTI
ZAVRŠENI RADOVI NA ENERGETSKOJ OBNOVI 
MJESNOG DOMA U REZOVAČKIM KRČEVINAMA 

Uštedama planiraju prepoloviti 
račune za grijanje i električnu energiju 
• Energetskom obnovom planirane su značajne uštede: potrošnja toplinske 
energije smanjit će se za 59,82 posto, godišnja emisija CO2 treba se smanjiti 
za 63,77 posto, a godišnja primarna energija za 72,74 posto. Zgrada je tim 
smanjenjem iz energetskog razreda G prešla u energetski razred C. U prostorijama Udruge tjelesnih 

invalida Virovitičko-podravske 
županije u ponedjeljak, 1. 
ožujka, potpisani su ugovori 
sa 10 žena zaposlenih u sklopu 
projekta “I oni su dio nas” pri-
javljenog na Poziv “Zaželi – pro-
gram zapošljavanja žena – Faza 
II”. 
Cilj projekta je osnaživanje pri-
padnica ciljane skupine, žena 
u nepovoljnom položaju kroz 
zapošljavanje i edukaciju te 
poboljšanje kvalitete života i 
smanjenje socijalne isključenosti 
starijih osoba i osoba u nepo-
voljnom položaju. Projekt će 
trajati 16 mjeseci, a žene će biti 
zaposlene na 12 mjeseci te će 
za to vrijeme obilaziti 60 stari-
jih i nemoćnih korisnika na 
području Virovitičko-podravske 
županije.
- Pomagat će im u svakod-
nevnim aktivnostima, od ku-
hanja, čišćenja, odlaska kod 
doktora i svega onoga što im 
bude trebalo - rekla je predsjed-
nica Udruge Mirjana Žagar.
Vrijednost projekta je 916.100 
kuna i sufinanciran je bespovrat-
nim sredstvima Europske unije. 
Nositelj je Udruga tjelesnih in-
valida Virovitičko-podravske 
županije, a partneri su Hrvatski 
zavod za zapošljavanje Područni 
ured Virovitica i Centar za soci-
jalnu skrb Virovitica. U sklopu 
projekta žene će proći edukaciju 

za gerontodomaćice, čime će se 
povećati njihova zapošljivost.
- Nakon završetka ovog pro-
jekta prijavit ćemo se i kada 
bude krenula treća faza pro-
grama „Zaželi“. Trudit ćemo 
se nastaviti i dalje s ovakvim 

projektima, jer istovremeno 
omogućujemo zaposlenje teško 
zapošljivim ženama i pomoć 
starijim i nemoćnim osobama u 
svakodnevnim situacijama koje 
im predstavljaju problem - rekla 
je predsjednica Mirjana Žagar.

U OKVIRU PROJEKTA “I ONI SU DIO NAS“ 

Udruga tjelesnih invalida VPŽ 
zaposlila 10 žena koje će 
brinuti o 60 starijih i nemoćnih
• Pomagat će im u svakodnevnim aktivnostima, od kuhanja, čišćenja, 
odlaska kod liječnika i svega onoga što im bude trebalo, rekla je 
predsjednica Udruge Mirjana Žagar.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog fonda 
za regionalni razvoj.

Sadržaj publikacije isključiva je odgovornost Grada Virovitice.

O Vlatku Medveckom piše 
kolega i prijatelj Zdravko Per
Uz pozdrav svima pohvaljujem 
„akciju“ sjećanja na Vlatka, našeg 
MEDU. Osobno sam ga doživljavao 
kao prijatelja i dragu osobu, a svaki 
spomen njegovog imena rastuži mi 
srce, otvori prazninu bez dna...
Sjećam se gimnazijskih satova 
hrvatskog jezika kod prof. Elze Ju-
rinjak i neizostavnog pitanja: „Što si 
pročitao od lektire?“ 
Ja nisam imao ništa odgovoriti, jer 
lektiru – nisam čitao. Vrdao sam u 
odgovoru: da smo na satu pročitali 
pjesme, puno njih, odlomke iz poje-
dinih knjiga, no sve to Elzi je bilo 
jedno veliko NIŠTA – za nedovoljan!  
I onda čujem Medu, koji je sjedio s 
Davorom u klupi ispred, kako potiho 
prosvjeduje u ulozi mojeg zaštitnika, 
„da nije valjda ta lektira baš toliko 
važna da se mora kažnjavati upisom 
ocjene nedovoljan u imenik, jer neće 
lektira  puno pomoći onima koji 

se odluče obrazovati za tehnička 
zanimanja“.  I bome, nije ostalo samo 
na tome! Lagano se razvila rasprava 
u koju su se još mnogi uključili. 
Konačan rezultat je bio da je Elza 
zaključila da se lektira mora čitati, 
ali za one koji ne čitaju dovoljno ili 
kao ja nikako – u imenik se upisuje 
minus, a ne nedovoljan. 
Tako dragom prijatelju Vlatku prip-
isujem najviše zasluga za spašavanje 
nečitača lektire! Tih minusa iz 
hrvatskog sam se fakat naskupljao i 
previše! A s vremenom čovjek shvati 
da je jako korisno čitati knjige. Da, i 
nama u tehničkim zanimanjima. Jer, 
napisao je A. B. Šimić: 

„Pjesnici su čuđenje u svijetu,
oni idu zemljom i njihove oči
velike i nijeme rastu pored stvari.
Naslonivši uho
na ćutanje što ih okružuje i muči
pjesnici su vječno treptanje u svi-
jetu.“

Voli vas vaš PERO
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Mario Šimudvarac, 
Oroslavje

VJEČNA SLAVA 
PRIPOVJEDAČA

Iznenađen, prijatelju! 
Kako i ne bi bio, da? 
Uđi, kroči u sobu, 
Perice… Vidiš, u ovoj je 
prašnoj i jeftinoj sobici 
zapravo sve počelo. Je-
dino je svjetlost svijeće 
obasjavala ovaj mračan 
prostor. Prozori nude 
samo tamu. Hajde, priđi, 
ne boj se… Zatvori vrata. 
Škripe, znam… Ta bi 
me škripa i bila odala… 
Petre, zatvori ih. Tako, 
prijatelju… Hvala! Bijaše 
noć, dakako. Za drvenim 
stolom sjedi Autor. 
Bijaše to veličanstven, ponosit starac 
raščupane bijele brade i gustih spojenih 
obrva. Ne znam razumiješ li, mili Perice, 
kakav je to bistar um, znalac i stvoritelj, 
nadareni kreativac i istinski mudrac. 
Neustrašivi i nepokolebljivi Pero, stijeno 
tvrda detektivska! Izvrsno si proučio sve 
dokaze i činjenice, razmotrio razloge i 
proturazloge. Hoda širokim korakom 
debela spremačica kako bi se izvikala na 
neurednoga i neotesanoga staroga jarca 
zato što baca čikove po njezinu uređenu 
dvorištu. Začude je poluotvorena 
škripava vrata. Urlik! Dolaziš brzo na 
mjesto zločina kada te mjesni polica-
jci probude usred noći. Gledaš sneno i 
mutno, umoran u kasni noćni sat, leži 
leš bezimena Autora izvaljen na izlizanu 
drvenu podu. Ne isključuješ ni to da je 
i pretila čistačica upletena u ovaj slučaj 
iako joj migolje hladne slane suze po 
nevinom blijedom ugojenom licu. Jeca 
stara i otire nos o bijeli izvezeni rubac… 
Nikada ne dopusti da te zavedu nijanse 
osjećaja očigledno nevinih osumnjičenika 
i suprotna, naizgled logična stajališta 
tvojih suradnika.
– Smrt je nastupila prije pola sata – 
kratko te obavijeste – Srce… 
Samac bez djece, očito umirovljeni 
intelektualac, osamdesetak godina… 
Na prvi pogled skitnica i beskućnik, 
siromašan i bijedan, neuhranjen i neure-
dan u dotrajalom kućnom ogrtaču koji 
smrdi na dim cigarete…

Čitanje, a posebice pisanje njeguje i potiče i virovitički ogranak 
Matice hrvatske. Vodeći se time da potaknu i druge na uživanje 
u pisanoj riječi došli su na ideju raspisati natječaj za kratku 
kriminalističku priču. Natječaj je organiziran i proveden prošle 
godine, a nosio je naziv „Kristalna pepeljara“ po romanu jed-
noga od najplodonosnijih hrvatskih pisaca kriminalističkoga 
romana Milana Nikolića (1924. – 1970.), ujedno i dragoga nam 
„virovitičkoga Simenona“, koji je neke od svojih najdojmljivijih 
rečenica zapisao upravo u okrilju virovitičkoga doma. Slijedeći 
trag koji je Nikolić ostavio u žanru kriminalističkoga romana, 

Ogranak je pokrenuo ovaj natječaj iz kojeg je proizašlo mnoštvo 
zanimljivih i posebnih priča. 
Peteročlano povjerenstvo u sastavu prof. dr. Vinko Brešić, pred-
sjednik i članovi Vlasta Golub, prof., Marina Mađarević, prof., 
Ivana Vidak, prof. i Mirjana Vodopić, prof., nisu imali nimalo lak 
zadatak, odabrati tri najbolje priče. 
Nagrađene i pohvaljene priče Međunarodnog književnog 
natječaja „Kristalna pepeljara“ za najbolju kriminalističku priču 
2020.: 
1. „Dragi dnevniče“ autorice Marije Hardi.

2. „Krv s nebesa“ autorice Željke Franov iz Križa
3. „Vječna slava pripovjedača“ autora Marija Šimudvarca iz 
Oroslavlja
4. „Peta je presudila“ autorice Marice Žanetić Malenice iz Splita 
(pohvaljena priča)
Njihove priče donosimo vam u nastavcima u našem tjedniku 
Virovitičkom listu. U ovom broju donosimo vam priču „Vječna 
slava pripovjedača“ autora Marija Šimudvarca iz Oroslavlja. 

R. T. K., Ilustracija: Freepik 

OBJAVLJUJEMO NAJBOLJE KRATKE KRIMINALISTIČKE PRIČE IZ NATJEČAJA “KRISTALNA PEPELJARA“

“Vječna slava pripovjedača“  zanimljiva priča koja traži 
ne samo počinitelja zločina, nego i motiv

– Prirodna smrt, gospodine detektive 
Petre, infarkt – postavi mrtvozornik tebi 
ruku na desno rame u znak pozdrava, ili 
suosjećanja, ili krivice…
Istina, da si povjerovao u to što su ti 
onda rekli, do ovoga nenadanog sus-
reta sa mnom sada uopće ne bi došlo, 
slavni bucmasti Perice. Požutjeli prsti od 
duhana, crno ispod nokta i na kažiprstu 
Autora… Na srednjaku desne ruke pokraj 
nokta… udubina… od prekomjerna i 
nerazumna pisanja. Bočica je crne sipine 
tinte s umočenom pisaljkom skoro 
prazna. Crnilo se na listu bijela papira 
polako osušilo, voštana svijeća na drvenu 
stolu dogorijeva. Razbacani vrijedni 
papiri… Skupi, bistri Perice, razbacane 
spise, znaš već svoj posao. Trebat će ti 
oni kao dokaz, a meni su prijekor i osuda. 
Nenumerirane stranice skupi s poda, 
jednu po jednu, snalažljivče… Na spisima 
je sigurno nešto važno, za mene izuzetno 
važno. Inače, ne bi završili na podu. Svini 
ih u rolu i stavi pod desni pazuh. 
Od nerazvrstanoga mozaika riječi na 
zgužvanim papirima za svojim detektivs-
kim stolom u samoći svojih moždanih 
stanica, lukavče, složi uzbudljivu i nep-
onovljivu priču. Neke su riječi i rečenice 
ispravljane, podcrtane ili precrtane. 
Pazi na strukturu rečenice, gramatiku i 
pravopis, sintaksu i stil, fabulu i siže. Ta 
išao si, inteligentni Pero moj, u školu. 
Skupljajući sitne dokaze, čitajući i slažući 
neobrojčane listove koji su ostali nakon 

što ih je Autor razba-
cao na sve strane u 
ovom sobičku, shvatio 
si ubrzo da središnji 
dio radnje njegova 
kratkoga uratka 
nedostaje. Nema ga. 
Promotri povećalom 
još i oštar Autorov 
rukopis. Debela crta 
uglatih slova utis-
nuta je jakim stiskom 
Autorove ruke u 
papir. Za ovo tebi 
bezvrijedno piskara-
nje književni kritičari 

potvrđuju ti da se radi o vrhunskom 
književnom djelcu napete i zanimljive 
radnje za koje je doista nezamisliva šteta 
što je nezavršeno, krnje. Budi li to sum-
nju na mene?
– Teško je pretpostaviti što bi se našlo 
još u tom štivu… – mudruju književni 
povjesničari. – Svakako bi bilo poželjno 
pronaći izgubljeno. I objaviti… makar 
anonimno…
Konačno, slavni detektive Petre, os-
tatak spisa nalazi se u mojem kaputu, 
u mojim njedrima. Našao si ih sada. 
Hoćeš li ih uzeti i objaviti? I pod čijim 
imenom? Svojim ili mojim, Autorovim? 
Dakle, ispravno si tada pretpostavio i 
zaključio. Bijaše ovako, Pero… Ulazim u 
ovu sobu. Vrata zaječe. Stanem. Autora 
nema. Pripremio sam i kratak govor 
isprike koji bih održao da sam u ovoj sobi 
zatekao slabokrvnu žrtvu pogrbljenu o 
svoje spise. Svijeća na stolu neumoljivo 
gori ocrtavajući likove na zidovima ove 
jazbine, a Autora u njoj nema. Bio je 
nasreću izašao iz sobe. Znaš da je izišao 
pušiti u dvorište. Autor pušta kolute 
duhanskoga dima, a ja pružam ruku 
prema njegovim spisima. Primijetio 
si da u sobi pepeljare nema, osjetio si 
miris Autorova ogrtača, a ispred kuće na 
popločanom dvorištu našao si njegove 
zgnječene čikove zbog kojih se gojazna 
čistačica uvijek ljutila. Podne se daske u 
hodniku najednom uvinu. Vraća se Autor 

u brlog. Grabim samo jedan dio spisa 
koji otvoren leži preda mnom na njegovu 
osvijetljenom stolu. Zgrabim srce djelca. 
Iščupam ga. Uvijanje podnih dasaka sve 
je zvonkije, i jasnije. Izlazim kroz prozor 
u tminu… Ostaju samo početak i kraj 
Autorove vrijedne književne tvorevine. 
Autor je razbacuje bijesno na sve strane. 
Odbacio bi Autor u agoniji preostale 
listove, samo da nađe ono nestalo, ono 
ukradeno. Znoji se Autor, traži zau-
vijek izgubljeno, srce mu kuca, lupa, 
kuca, puca… I tu je hladnu noć bijesna 
spremačica bila spremna izgraditi i 
ozlojediti jadnoga starca ne znajući da će 
zateći u sobi tek njegovo beživotno truplo 
kako leži izvaljeno na podu. Gledao si 
kako ga iznose pokrivena mrtvačkom 
bijelom plahtom. Ukočena stvoriteljeva 
ruka ni reda više napisati neće, uvenule 
mudračeve oči svoje rečenice neće više 
čitati, umrtvljen je njegov um i raspuk-
nuto srce. 
Detektive Petre, sada znaš da sam ja kri-
vac za hladnokrvno umorstvo počinjeno 
otimačinom književnih spisa jer sam 
sada upao u tvoju klopku vrativši se po 
ostatak Autorova rukopisa. Nisam u uzeo 
obzir da si ih skupio kao dokaz i da ćeš 
me uloviti u ovoj uskoj prostoriji. Greško 
moja nepopravljiva… I ja katkada previ-
dim nešto u svojem vlastitom tekstu. Re-
koh ti prije koji trenutak da skupiš spise 
kao dokaz, da ih saviješ u rolu i staviš 
pod desni pazuh… Evo ti doslovno motiv 
ubojstva: vjerujem da se smrću autora 
može steći književna slava, da dobri pisci 
kradu i da se može objaviti ukradeno…
Tako mi te žao, jadni Petre. Greška 
možda nije bila slučajna. Vjerojatno 
znaš da sam ti zapravo svjesno po-
mogao da otkriješ moje zlodjelo. Zašto 
se čudiš? Siguran sam i da znaš da sam 
ti pomogao da dovršiš radnju Autorove 
kriminalističke priče. No, ti si ipak samo 
lik u mojoj uzbudljivoj pripovijesti, 
prijatelju.
Tko je sada zapravo autor, moj Perice?
Otkrivaš tko sam ja…

sveznajući Pripovjedač

Vječna slava pripovjedača, Mario Šimudvarac, pod zaporkom Pripovjedač 23 522, iz Oroslavja, s ukupno 11 
bodova trećenagrađena je priča.
Jezgru ove priče čini sudbina bezimenoga slavnog Autora čiji je leš našla čistačica, a istragom je utvrđeno da 
je ukraden dio njegovog novog rukopisa pa se traži ne samo počinitelj zločina, nego i motiv. Riječ o dvostrukoj 
klopki koju Sveznajući pripovjedač namješta detektivu Petru, tj. svome liku, da bi ga on otkrio u krađi Auto-
rove kriminalističke priče, koju ionako ne može završiti bez Pripovjedačeve pomoći. U ovoj metafikcijskoj igri 
protagonisti su tri glavne pripovjedne instance (pripovjedač, lik i autor) i njihov prijepor u duhu Barthesove 
teze o smrti autora, tj. sve veće i važnije uloge Čitatelja kao izvantekstualnog čimbenika o kojemu ionako ovisi 
svaki tekst i svaka priča. Pa i ova!
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BOKVICA ZA JAČANJE 
ORGANIZMA

Potrebno vam je:

• ženska bokvica 300 g lista

• 1 kg meda

Priprema:

List bokvice je 
potrebno dobro 
oprati, osušiti i 
samljeti u mašini 
za mljevenje mesa.
Pomiješati sa me-
dom i uzimati po 
jednu žlicu svaki dan prije jela.
Ovaj biljni lijek je odličan 
za jačanje imuniteta.

Trputac raste svuda oko 
nas, postoje dvije vrste: 
muški i ženski. Muški 
uskolisni je trajna biljka 
s prizemnim, uskim, 
golim listovima. Zovu ga 
i mala bokvica.
Na vrhu biljke nalazi 
se cvjetna klas zeleno-
smeđe boje. Ljeko-
viti dio je korijen, listovi 
prije cvjetanja, a sjeme 
poslije sazrijevanja. 
Iako se smatra da su 
obije bokvice izuzetno 
djelotvorne, pojedini 
stručnjaci daju prednost 
muškoj.
I ženski širokolisni 
trputac ili ženska bokvi-
ca,  je trajna biljka, ali s 
listovima u obliku rozete. 
Za liječenje se najviše 
koriste listovi, beru se 
sve dok biljka cvjeta i 
suše u tankim slojevima 
na hladnom i provjetre-
nom mjestu, a korijen 
se vadi cijele godine. 
Biljka je djelotvorna kod 
liječenja rana i čireva, 
jer sprečava upale. 
Koristi se i protiv kašlja, 
a pomaže i kod bolesti 
mokraćnog mjehura, čira 
na želucu i dvanaestercu.
Ova biljka ima visok 
sadržaj sluzi pa blagot-
vorno djeluje na želudac 
i crijeva, zato treba znati 
da se od njenih svježih 
mladih listova može 
napraviti veoma ukusna 
salata koja uz to sadrži 
vitamin C i provitamin A.
Svakoj rani ili posjeko-
tini, koja se iznenada 
dogodi prilikom boravka 
u prirodi možete pomoći 
svježe iscjeđenim sokom 
od lišća.
Postoje ljekarne koje 
rade čisti sirup od 
trputca. Dobre su i 
kombinacije s drugim 
biljkama, ali najbolji je 
čisti trpučev sirup protiv 
suhog kašlja, za što se i 
najčešće upotrebljava.

Trputac ili bokvica - korov 
koji je dobro imati u dvorištu

Izvor: zzjzpgz.hr,sretnamama.hr, foto. Freepik

Pita Mujo Hasu:
- Što bi, Haso, napravio kada bi tvoju ženu u 
šumi napao medvjed?
Kaže Haso:
- Ja se ne bih miješao, baš me briga, sam je 
napao, sam neka se i brani!

Došli Mujo i Haso iz vojske s bruhom. Kad 
će im doktor:
Oho, pa gdje ste to nabavili!?
A Mujo će na to:
Poručnik nam je rekao da dignemo tenk u 
zrak. I mi digli.

Nakon operacije povećanja grudi, doktor 
pita plavušu:

Odgovara li vam 
veličina grudi?

Naravno doktore, ali imam još jednu 
molbu. Želim i malo krupnije oči.

Doktor se nasmije i kaže:

Nema problema. Sestro, dajte gospođi 
račun!

Štef razmišlja na glas:
Dan ima 24 sata, u gajbi su 24 pive! To 
nikako ne može bit slučajnost.

  net.hr

LABIRINT

VAŽNI TELEFONSKI BROJEVI

SUDOKU                                            A. Kovač

• Udruga umirovljenika Virovitica
Telefon: 033 721 069

• Komunalni info centar
Besplatni telefon: 0800 9995, Fax: 801-587
e-mail: komunalni.poslovi@virovitica.hr 

• HCK Gradsko društvo Crvenog 
križa Virovitica

Referada: 033/729-459
Socijalna samoposluga: 033/727-008
e-mail: crveni-kriz-virovitica@net.hr 

MOZGALICE                                            A. Kovač

Anina mama ima četvero 
djece, prva se kći zove 

Petra, a sin Petar, drugi 
brat se zove Ivo, 

a kći se zove? 
_ _ _

Što pada dolje i 
nikad se ne 
vraća gore. 

Mokro je, ali nije kiša?
_ _ _ _

(Ana) (suza)

Rođendani su jako 
korisni.

Što ih više imaš, to duže 
živiš.

          net.hr

Zeleni sok
Sok od bokvice priprema se tako što se 
dobro izgnječi 200 g lista bokvice s po 100 
g koprive, maslačka i stolisnika. Sadržaj 
se istisne kroz čistu lanenu krpu, procijedi 
i zatim prokuha uz skidanje pjene, koja 
se skuplja na 
površini. Dodaju 
se dvije velike 
žlice meda, pa se 
sadržaj ponovo 
kuha, dok se ne 
zgusne. Kada se 
ohladi, sipa se u 
boce, a da se ne 
bi pokvario, u 
svaku bocu doda 
se čašica rakije. Prije upotrebe pomiješa se 
s toplom vodom, u odnosu pola-pola.
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on-line izdanje:
www.icv.hr;

e-mail: vijesti@icv.hr

KRIŽALJKA                                                    B. Sokele

Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA

PELUDNA PROGNOZA  ZA VIROVITICU I OKOLICU

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, Novinari i 
fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Željka Đaković Leš, Bruno Sokele, Matija Rođak, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Matej Rajnović, Antonio Fišli, 
Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. 
Lektura i korektura Renata Turković-Kasumović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefon: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.
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VIROVITIČKA 
RUKOMETAŠICA
SPORSTKI 
DJELATNIK

OMOTNICA

SJEVERNO-
AMERIČKO 
INDIJASNKO 
PLEME

„BISER“ 
GRADSKOG 
PARKA U 
VIROVITICI

PREDMET 
POKUĆSTVA, 
MN.

DIO PLUGA

SINONIM ZA 
DAVNINU 

POGLAVAR U 
MONARHIJI

AUTOHTONA 
SORTA 
GROŽĐA 
MOSLAVAČKOG 
GORJA

MARKO ELEZ

PTICE 
CRNOG
PERJA

IVA CIGLAR

ALBANSKI 
NOGOMETNI 
REPREZENTA-
TIVAC SOKOL

OTTO 
VIRTANEN

ISLAMSKA 
TERORISTIČKA 
ORGANIZACIJA

DIO OBUĆE, 
POTPLAT

POZNATA 
DRUŠTVENA 
STOLNA IGRA

NALAŽENJE, MN. _________

KRALJEVSKI 
GRAD

NAŠ NAFTNI 
GIGANT_________

VREMEŠAN

SODA-VODA   _________

DIO RUKE

PROBAVITI 
NEŠTO

GLAVNI 
GRAD 
SAUDIJSKE 
ARABIJE

IVAN CANKAR_________

PRVO SLOVO 
ABECEDE

EUROPA

SVEUČILIŠTE
U J. KOREJI _________

SLOVO 
GLAGOLJICE

JAPANSKI 
OLIMPIJAC 
NISHIMURA

PJEVAČICA 
TURNER_________

AUTO OZNAKA
KARLOVCA

GRAD NA 4 
RIJEKE
_________

AKSE, OSI

BILJKA IZ 
PORODICE 
TRAVA_________

OPERNA DIVA 
MARIJANA 

ČAMAC ZA
 BRZINSKE
 VODE, MN. 

JOD  _________

POVIJESNI 
GRADIĆ KRAJ 
ZADRA

KOMODSKI 
VELIKI 
GUŠTERI

ZBIRKA VINA, 
VINOTEKA

VRSTA
HRASTA



PROLJEĆE U ZRAKU  
Procvjetale visibabe i 
šafrani, počela izrada 
ukrasa za Uskrs   
Proljeće je u zraku! Pojavili su se prvi 
vjesnici proljeća, cica-mace, šafrani, visib-
abe. Naš grad se lagano odjenuo u cvjetno 
ruho, šarenih boja i ugodnih proljetnih 
mirisa. Vrijeme je pripreme za Uskrs, pa je 
Kreativna udruga „Unikat“ počela s izra-
dom prigodnih blagdanskih ukrasa za grad 
Viroviticu. Uz sedamdesetak ukrasa koji su 
izrađeni prošlih godina, radi se na desetak 
novih koji će krasiti virovitičku šetnicu 
ispred Gimnazije. Taj će prostor, dozna-
jemo, postati pravi proljetni vrt, s povećim 
uskrsnim zecom i ukrasima kojima će se 
veseliti i djeca i odrasli.  

A. K., foto: K. Paljar, Kreativna udruga 
„Unikat“, privatni arhiv 
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VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
4. 3. 2021.

Petak
5. 3. 2021.

Subota
6. 3. 2021.

Nedjelja
7. 3. 2021.

Ponedjeljak
8. 3. 2021.

Utorak
9. 3. 2021.

Srijeda
10. 3. 2021.
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Hladnija jutra, 
a za vikend još 
svježije    
Do kraja tjedna očekuje 
nas pad temperature zra-
ka. Uz više oblaka tijekom 
petka i subote moguća je i 
pokoja kap kiše, a u gorju 
će pasti malo snijega. Ju-
tarnje temperature zraka 
kretat će se od -4 do 3°C, 
a najviše dnevne od 6 do 
15°C. Vjetar slab do um-
jeren, južnih i jugozapad-
nih smjerova. Tijekom 
petka i subote u okretanju 
na sjeverne smjerove. U 
jutarnjim i večernjim sa-
tima mjestimična magla 
ili sumaglica. UV-indeks 
nizak i umjeren.

U tjednu pred nama 
sunčanih razdoblja neće 
nedostajati, a oborine su 
izgledne sredinom tjedna. 
Jutarnje temperature 
zraka od -3 do 5°C,  a 
najviše dnevne od 7 do 
14°C. Vjetar slab do um-
jeren, južnih smjerova. U 
jutarnjim i večernjim sa-
tima mjestimična magla 
ili sumaglica. UV-indeks 
nizak i umjeren. 

DHMZ, K.P.

NJUŠKA TJEDNA
Lolek (3 godine)

Bok, ja sam Lolek. Ja sam običan pas. Ne 
podsjećam na pekinezera, maltezera, shih 
tzua, labradora i njemačkog ovčara. Dijelim 
sudbinu s tisućama običnih pasa. Zbog naše 
običnosti kroz život se moramo nemjerljivo 
više truditi kako bismo zadobili pažnju ljudi 
i dobili pokoju lijepu riječ, a u posebnim 
slučajevima i nježan dodir rukom. Upravo 
zato znamo cijeniti život. Ne mogu vam 
opisati koliko želim nekome pripadati, imati 
dom nakon tri godine života u skloništu. 
Moj brat Bolek je pronašao svoje ljude, a ja 
još uvijek sanjam o buđenju u svom domu, 
okružen svojim ljudima. 

M. L.


